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مدیر کل بازرسی استان قم:

هیچ منع قانونی برای راه اندازی 
فرودگاه قم وجودندارد
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مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم با بیان اینکه توسعه اقتصادی و سرمایه 
گذاری در شهرستان کهک، سرعت و گسترش بیشتری خواهد یافت، بر ضرورت 
توجه جدی به مؤلفه ها و ضوابط زیست محیطی تأکید کرد و گفت: بدون توجه به 
طبیعت و محیط زیست، اهداف توسعه پایدار تحقق نیافته و حقوق مردم پایمال 
زیست  محیط  حفاظت  اداره  سرپرست  نخستین  معارفه  مراسم  شد.  خواهد 
شهرستان کهک، روز شنبه همزمان با هفته دولت با حضور امام جمعه، فرماندار 
و جمعی از مسئولان این شهرستان برگزار شد. مدیرکل حفاظت محیط زیست 

مدیر کل امور سیاسی و انتخابات استان قم بر بر ترویج آداب و شیوه های عزاداری 
اصیل تاکید کرد  دکتر بابایی  مدیر کل سیاسی استانداری و دبیر کمیسیون فرق 
و مذاهب  در جلسه این کمیسیون ، در سخنانی یکی ازمهمترین مراسم دینی 
ومذهبی شیعیان را بزرگداشت و برپایی مراسم عزاداری ائمه )ع( با هدف زنده 
نگهداشتن و ترویج اهداف اهل بیت )ع( و نهادینه کردن آرمانهای شیعه دانست و 
بیان داشت:  برپائی و اقامه مجالس عزاداری برای اهل بیت خاندان حضرت رسول 
)ص( به ویژه اقامه عزا در مصائب جانکاه سید و سالار شهیدان حضرت اباعبدا... 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم تاکید کرد:
ضرورت توجه جدی به ضوابط زیست محیطی درکهک

دبیر کمیسیون فرق و مذاهب استانداری قم تاکید کرد:
ضرورت ترویج آداب و شیوه های عزاداری اصیل

مدیر کل بازرسی کل استان قم در خصوص فرودگاه قم گفت: 
با رفع  و  ندارد  اندازی  راه  برای  قانونی  فرودگاه قم هیچ منع 
آماده  آینده  نیز در مدت ۳ سال  این طرح  مشکلات اجرایی 
می شود. حجت الاسلام طالبی با اشاره به اینکه ساخت تصفیه 

بازمی گردد گفت: وجود سوء  خانه آب قم به ۱۰ سال قبل 
جریانات مانع اتمام این طرح شده بود که با ورود جدی سازمان 
بازرسی و تامین بودجه ها مشکل تصفیه خاه قم رفع شده و با 

بهره برداری از مرحله اول آن کام مردم قم شیرین می شود.
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مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم :
حفظ مسجد تاریخی امام زین العابدین)ع( 

دغدغه مردم است
4

جانشین فرماندهی انتظامی استان قم تاکید کرد:

قم ناامن برای قاچاقچیان مواد مخدر و 
اراذل و اوباش

امیرعبداللهیان: 

صلح جز با اعتماد متقابل کشورهای 
منطقه محقق نمی شود

وزیــر امــور خارجــه جمهــوری 
اســلامی ایران گفــت :  جمهوری 
اســلامی ایران همــواره بر تحقق 
صلح از طریــق گفت وگو و مذاکره 
درون منطقــه ای تاکید داشــته و 
امیدوار است کشورهای منطقه ای 
به این باور مشترک دست یابند که 
امنیت جز از طریق اعتماد متقابل 
2کشورهای منطقه محقق نخواهد 

رییس جمهوری:

 با سوء استفاده کنندگان واکسن کرونا 
قاطعانه برخورد شود

سرپرست وزارت آموزش و پرورش خبرداد:

آغاز سال تحصیلی از اول مهر به 
صورت به صورت ترکیبی

رییــس جمهــوری بــا تاکیــد بر 
برخورد قاطعانه با ســوء استفاده 
کنندگان از موضوع واکسن، گفت: 
واردات واکســن کرونا از سوی هر 
نهاد یا شــخصی باید تحت نظارت 
وزارت بهداشــت باشــد.  آیت الله 
دکتر ســید ابراهیم رئیسی پیش 
از ظهر روزشــنبه در جلسه ستاد 
ملی مقابله با کرونا با تاکید بر اینکه 

سرپرســت وزارت آموزش و 
پرورش گفــت: آموزش دانش 
آمــوزان امســال بــه صورت 
ترکیبی از آمــوزش مجازی و 
حضوری خواهد بود. علیرضا 
وگویــی  درگفــت  کاظمــی 
اظهارداشــت: بیــش از ۱۰۰ 
هزار کلاس زیر ۱۵ دانش آموز 
2داریــم و ۵۰ درصــد مدارس  2
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رئیس پلیس راهور استان قم :

سفر به قم همچنان ممنوع است

از  بیش   : گفت  قم  استان  انتظامی  فرماندهی  جانشین 
و  اراذل  و  متجاهر  معتاد  مخدر،  مواد  قاچاقچی  دزد،   ۲۲۰
انتظامی  نیروی  امنیت اجتماعی  ارتقاء  اوباش در طرح رعد 

دستگیرشدند. سرداربهادر اسماعیلی با اعلام این خبر افزود: 
هفت قاچاقچی، ۲۴ خورده فروش، ۱۲۸ معتادمتجاهر، ۵۰ 

سارق و ۱۲ نفراز اراذل واوباش سابقه دار دستگیرشدند.
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رهبرمعظم انقلاب در دیدار رئیس جمهور و اعضای دولت جدید؛ 
اعتماد مردم با عمل به وعده ها ترمیم شود

حل مشکلات اقتصادی را موکول به رفع تحریم ها نکنید 
برای بازسازی همه عرصه های مدیریتی همت کنید 
انقلابی بودن باید همراه با عقلانیت باشد

مدیرکل مدیریت بحران استان قم درباره برگزاری برخی از انتخابات ها در 
استان و از جمله انتخابات نظام مهندسی با حضور 6 هزار نفر گفت: اگرچه 
کلیت تصمیم گیری در این باره آن است که انتخابات های صنفی باید تا زمان 

رفع نسبی خطر کرونا به تعویق افتد. 
دفن  امکان  درباره  استانی  اخیر  مصوبه  به  اشاره  با  اروجی  محسن 
جانباختگان کرونایی در آرامستان هایی به جز آرامستان بهشت معصومه 
)س( بیان کرد: این امکان در صورت درخواست خانواده فرد جانباخته فراهم 

شده است.
مادر  بیمارستان  در  کرونا  به  مبتلایان  موقت  بستری  به  همچنین  وی 
پردیسان توجه داد و گفت: این ظرفیت، کمکی بسیار مناسب برای مدیریت 

تخت های بیمارستانی و استفاده بهینه از آن هاست.
مدیرکل مدیریت بحران استان همچنین به برخی مشکلات موجود در 
مراکز تست کرونا و واکسیناسیون اشاره و خاطرنشان کرد: ازدحام و تراکم 
جمعیت در برخی از مراکز نمونه گیری و تست کرونا باید رفع شود، ضمن 
مراکز  همچنین  و  مراکز  این  در  باید  هم  انتظامی  نیروی  مأموران  که  آن 

واکسیناسیون مستقر باشند تا نظم کامل در این مراکز دیده شود.
اروجی همچنین از جانمایی پنج مرکز جدید برای کمک به نمونه گیری 
حداکثری و سریع کرونا خبر داد و اظهار کرد: در حال حاضر ۲۲ مرکز 

واکسیناسیون نیز در استان فعال است که این تعداد می تواند به ۲۸ مرکز هم 
برسد.

مدیرکل مدیریت بحران استان در عین حال اهمیت تأمین اکسیژن را  برای 
بیماران کرونایی بستری در منزل مورد توجه قرار داد و یادآور شد: لازم است 
تا کپسول های اکسیژن با برنامه ریزی قرارگاه استانی مبارزه با کرونا و طرح 
شهید سلیمانی تأمین شود، ضمن آن که باید تدبیری هم اتخاذ شود تا این 
کپسول ها به موقع به مخزن عودت داده شود تا امکان استفاده سایر بیماران 

نیز از آن مهیا باشد.
وی درباره برگزاری برخی از انتخابات ها در استان و از جمله انتخابات نظام 
مهندسی با حضور 6 هزار نفر اذعان کرد: این موضوع باید به صورت موردی 
بررسی شود، اگرچه کلیت تصمیم گیری در این باره آن است که انتخابات 

های صنفی باید تا زمان رفع نسبی خطر کرونا به تعویق افتد.
اندازی  راه  برای  هماهنگی  جلسه  چند  برگزاری  به  ادامه  در  اروجی 
بیمارستان تنفسی به همت ارتش جمهوری اسلامی ایران در قم اشاره کرد و 
تصریح کرد: نهادهای مختلف و از جمله شهرداری قم برای تدبیر زیرساخت 
های این بیمارستان وارد عمل شده اند. وی همچنین افزود: این بیمارستان 
۶۸ تختخوابی با امکانات مستقل تا حدود یک هفته آینده آماده بهره برداری 

خواهد بود.

مدیرکل مدیریت بحران استان قم خبرداد:

تعویق انتخابات های صنفی تا بهبود وضعیت شیوع کرونا 

مدیر کل امور سیاسی و انتخابات استان قم بر بر ترویج 
آداب و شیوه های عزاداری اصیل تاکید کرد

دبیر  و  استانداری  سیاسی  کل  مدیر  بابایی   دکتر   
کمیسیون فرق و مذاهب  در جلسه این کمیسیون ، 
ومذهبی  دینی  مراسم  ازمهمترین  یکی  سخنانی  در 
شیعیان را بزرگداشت و برپایی مراسم عزاداری ائمه )ع( 
با هدف زنده نگهداشتن و ترویج اهداف اهل بیت )ع( 
و نهادینه کردن آرمانهای شیعه دانست و بیان داشت:  
برپائی و اقامه مجالس عزاداری برای اهل بیت خاندان 
حضرت رسول )ص( به ویژه اقامه عزا در مصائب جانکاه 
سید و سالار شهیدان حضرت اباعبدا... الحسین )ع( 
اقدامی شایسته، مورد تاکید و سفارش، دارای فضیلت 
های بسیار و گامی موثر در ترویج جنبه های اصولی و 

صحیح مکتب اسلام ناب محمدی)ص( است .
 وی افزود: نهضت کربلا در بین شیعیان علاوه بر یک 
حرکت با شکوه مذهبی یک حرکت فرهنگی، اجتماعی 
و سیاسی است چرا که حضرت اباعبدالله هدف از قیام 
خود را "اصلاح دین امت جدش رسول الله )ص(" بیان 
فرمودند. دبیر کمیسیون فرق و مذاهب  استان افزود:   با 
توجه به جایگاه رفیع عزاداری و گوهر ارزشمندی که در 
آن نهفته است بدیهی است که دشمنان تلاش گسترده 
ای در جهت تخریب و تحریف آن داشته باشند تا تأثیر 
آفرینی آن را کم رنگ کنند وگاه خواسته و ناخواسته 
این مجالس با آسیب هائی همراه شده است که نه تنها 
عزاداری حسینی را از هدف اصلی خود خارج کرده 
،  بلکه اصل عزاداری را زیر سؤال برده است برهمین 

اساس لازم است همواره مراسم و مجالس عزاداری ، 
آسیب شناسی و آسیب زدایی  شده تا به دور از بدعت ها 

و تحریف حقایق دینی باشد.
بابایی افزود:برخی از شیوه های عزاداری بهانه خوبی 
به دست دشمنان اسلام  می دهد و آنان  با استفاده از 
شیوه های تبلیغی و رسانه  ای تأثیر گذار،  اقدام به ارائه 
تصویر خشونت بار از اسلام و تشیع  می نمایند لذا با 
توجه به دغدغه ی مقام معظم رهبری و برزگان وعلمای 
دینی در این خصوص بر متولیان امر ضروریست نسبت 
به تحریف زدایی و ترویج  آداب و  شیوه های  عزاداری 
اصیل  و مطابق با آموزه های دینی و آگاه سازی پیرامون 
داشته  ویژه  اهتمام   ، شیعیان  فرهنگی  سرمایه  این 

باشند.

دبیر کمیسیون فرق و مذاهب استانداری قم تاکید کرد

ضرورت ترویج آداب و شیوه های عزاداری اصیل
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مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم تاکید کرد:

ضرورت توجه جدی به ضوابط
 زیست محیطی درکهک

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم با بیان اینکه توسعه اقتصادی و سرمایه 
گذاری در شهرستان کهک، سرعت و گسترش بیشتری خواهد یافت، بر ضرورت توجه 
جدی به مؤلفه ها و ضوابط زیست محیطی تأکید کرد و گفت: بدون توجه به طبیعت 

و محیط زیست، اهداف توسعه پایدار تحقق نیافته و حقوق مردم پایمال خواهد شد.
مراسم معارفه نخستین سرپرست اداره حفاظت محیط زیست شهرستان کهک، روز 
شنبه همزمان با هفته دولت با حضور امام جمعه، فرماندار و جمعی از مسئولان این 

شهرستان برگزار شد.
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم در این مراسم با اشاره به معضلات و چالش 
های جدی زیست محیطی در کشورمان، وضعیت امروز را ناشی از دهه ها غفلت به این 
حوزه خطیر و حساس دانست و گفت: انسان ها با دست خودشان جوامع بشری را به 

سمت نابودی سوق داده اند.
سید رضا موسوی مشکینی راه اندازی اداره شهرستان کهک را در راستای خدمات 
رسانی مطلوب و شایسته به مردم این منطقه عنوان کرد و افزود: سازمان حفاظت 
محیط زیست در جهت اجرای قوانین زیست محیطی، وظایف حاکمیتی و رسالت های 

سنگینی برعهده دارد.
وی با بیان اینکه توسعه اقتصادی و سرمایه گذاری در شهرستان کهک، سرعت و 
گسترش بیشتری خواهد یافت، بر ضرورت توجه جدی به مؤلفه ها و ضوابط زیست 
محیطی تأکید کرد و گفت: بدون توجه به طبیعت و محیط زیست، اهداف توسعه پایدار 

تحقق نیافته و حقوق مردم پایمال خواهد شد.
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم خاطرنشان کرد: مسأله پسماندهای خانگی 
و صنعتی، حضور گسترده گردشگران، چاههای ذغال و وجود نواحی صنعتی در این 
منطقه، از جمله مسائلی است که باید از سوی اداره محیط زیست و مسئولان شهرستان 

کهک مورد توجه قرار بگیرد.
وی در پایان با اشاره به ظرفیت های گسترده شهرستان کهک و وجود گونه های 
گیاهی و جانوری ارزشمند در این منطقه، تصریح کرد: باید با بهره مندی از تمامی 
امکانات و مشارکت تشکل های مردم نهاد، بسیج، شوراهای اسلامی، ائمه جمعه و 
جماعات و جوامع بومی و محلی، زمینه زندگی پاک و سالم مردم در این شهرستان را 

فراهم بیاوریم.
حجت الاسلام و المسلمین محسن صبوری امام جمعه و امیرعباس بقائی فرماندار 
شهرستان کهک نیز در این مراسم با اشاره به اهمیت و جایگاه محیط زیست، آموزه های 
دینی، اخلاقی و قانونی در این حوزه را مورد توجه قرار داده و بر ضرورت حفاظت از 

طبیعت و محیط زیست این منطقه و مقابله با تخریب ها و تخلفات تأکید کردند.
زیست  محیط  حفاظت  اداره  عنوان سرپرست  به  پارسامهر  مراسم سجاد  این  در 
پاسگاه  فرمانده  صدوقی  محمدجواد  ارزنده  خدمات  از  و  معرفی  کهک  شهرستان 

سرمحیط بانی کهک تجلیل بعمل آمد.
 

معاون تربیت بدنی و سلامت اداره کل آموزش و پرورش قم خبرداد:

10 شهریور ماه  آغاز مرحله دوم 
واکسیناسیون فرهنگیان 

معاون آموزش و پرورش استان قم از اجرای مرحله دوم واکسیناسیون فرهنگیان در 
استان خبرداد.

دوم  مرحله  ماه  شهریور   10 چهارشنبه   : اظهارداشت  بیگی  رمضان  مجتبی 
واکسیناسیون فرهنگیان را شروع می کنیم.

وی با بیان اینکه روند واکسیناسیون فرهنگیان از 10 مرداد آغاز شده، خاطر نشان 
کرد: حدود 13 هزار نفر از فرهنگیان شامل همکاران شاغل، تعدادی از بازنشستگان 
که از طریق خود مرکز فرهنگیان برای تزریق واکسن اقدام کردند، نیروهای مدارس غیر 
دولتی، زبان سراها، آموزش های علمی آزاد وابسته به آموزش و پرورش، اساتید دانشگاه 

فرهنگیان و نیروهای خرید خدمات آموزشی و مربیان پیش دبستانی واکسینه شدند.
دوم  دوز  تزریق  آغاز  به  اشاره  با  پرورش  و  آموزش  سلامت  و  بدنی  تربیت  معاون 
واکسیناسیون فرهنگیان از روز یکشنبه 10 شهریور ماه یادآور شد: فرهنگیانی که به 
هر دلیلی موفق به دریافت دوز اول واکسن نشدند با شروع مرحله دوم می توانند برای 

دریافت دوز اول مراجعه کنند.

افغانستان و  گرداب هائل
قدرت یابی دوباره طالبان و تسلط  سریع آنان بر افغانستان، 
به رویدادی شگفت آور برای تحلیل گران تبدیل و موجب 
شده است آنان درباره این تحول تازه، دیدگاههای مختلفی 
بیان کنند. نویسنده این یادداشت، سه عامل مهم تحولات 

افغانستان را به  اجمال، این گونه تبیین می کند:
1- استقلال افغانستان در قرن نوزدهم به طور عمده، نتیجه نگرانی بریتانیا درباره امنیت هند 
و دخالت آن در برابر اراده ایران برای اعمال حاکمیت خود بر سرزمینهایی بود که به طور تاریخی 
بخشی از ایران بزرگ بود. موضوعی که به انعقاد موافقت نامه پاریس انجامید. اما دخالت های 
خارجی، تنها درباره استقلال افغانستان صورت نپذیرفت و به عنوان عاملی مهم در شکل گیری 
تحولات این کشور، از آن زمان تا امروز  ادامه یافت. دخالت های خارجی به نبردهای پرشمار و 
مستمر، جلوگیری از شکل گیری ساختار اقتصادی کارآمد، افزایش شکافهای قومی و مذهبی 
و قدرت گیری جنگ سالاران فاسد انجامید. آشکار است که چنین شرایطی، فضای مناسبی 

برای قدرت یابی گروه منسجمی مانند طالبان ایجاد می کند.
۲- هرچند افغانستان، کشوری با مرزهای جغرافیایی مشخص است اما فرایند شکل گیری 
دولت-ملت در این پهنه جغرافیایی، هیچ گاه کامل نشده است و ساکنان این سرزمین بیش و 
پیش از آن که به دولت- ملت افغانستان، به عنوان موجودیتی تاریخی و بین الاذهانی وفادار 
باشند، به موجودیت های پیشامدرن، وفادار مانده اند. این شرایط، امنیت ملی را به عنوان 
هدفی مشترک در میان ساکنان این سرزمین، متزلزل و احتمال  بی ثباتی و تغییر مداوم 

حکومت را به شکل چشمگیری افزایش می دهد.
3- فساد اداری و بی کفایتی حکومت کنندگان،  آشفتگی و بی سامانی افغانستان را تشدید 
کرده است. موضوعی که عوامل پیش گفته و  کمک های خارجی دو دهه گذشته و هزینه 
غیرشفاف و فسادآمیز آن،ها سبب افزایش  آن شده است. فساد و بی کفایتی نظام اداری و 
سیاسی این کشور، در فرار و  بی عملی حکومت کنندگان از یک سو و نیز  استقبال و  نظاره گری 

بسیاری از افغان ها در برابر طالبان تجلی یافت.
دخالت های منطقه ای و فرامنطقه ای، ضعف و کاستی فرایند شکل گیری دولت- ملت و 
فساد ساختاری، گرداب هائلی را ایجاد کرده است و افغانها باید برای رهایی از آن چاره اندیشی 

کنند. موضوعی که البته بدون همکاری منطقه ای و جهانی امکان پذیر نخواهد بود.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم: 

وضعیت ۲۳۳ بیمار کرونایی در قم 
وخیم است

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: درحال حاضر ۹۵1 بیمار کرونایی درمراکز درمانی قم 
بستری هستند که ۲33 تَن از آنها به دلیل وخیم بودن وضعیت جسمی در بخش مراقبت های ویژه 
نگهداری می شوند.  به گزارش عصر شنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم، محمدرضا 
قدیر درتبیین آخرین وضعیت کرونا دراین استان اظهار داشت: درشبانه روز منتهی به ۶ شهریورماه 
جاری، 1۶۶ تَن مشکوک و یا با علائم قطعی ابتلا به کرونا توسط اورژانس بیمارستان های استان 
مورد پذیرش قرار گرفتند. وی با اشاره به بستری شدن 111 تَن از این بیماران گفت: 10۷ تَن 
از بیمارانی که طی روزهای گذشته بستری شده بودند، نیز به تشخیص پزشکان معالج برای 
ادامه روند درمان درمنزل از بیمارستان مرخص شدند. وی افزود: 1۵ تَن از بیمارانی که نتیجه 
آزمایش کرونای آنها مثبت شده بود، نیز جان خود را از دست دادند. وی یادآور شد: از مجموع 
۹۸۷ آزمایش کرونای انجام شده، نتیجه ۴۸۸ مورد مثبت شد. قدیر همچنین بیان کرد: از ابتدای 

اجرای طرح واکسیناسیون کرونا دراستان 3۷3 هزار و ۸1۵ دُز واکسن تزریق شده است.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق قم:

۵۸ طرح برق رسانی درقم به بهره برداری می رسد
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق قم گفت: همزمان با هفته دولت ۵۸ طرح شرکت توزیع 
برق استان با اعتباری بالغ  بر۲۲0 میلیارد ریال افتتاح می شود.  مهدی آهنین پنجه همچنین 
افزود: این طرح ها در زمینه تامین برق، بهینه سازی، توسعه و احداث شبکه برق شهری و 
روستایی است. وی تامین و توسعه و نگهداری در بخش روستایی را مورد توجه قرار داد و گفت: 
در بخش توسعه برق روستایی در ۴0 روستا از جمله روستاهای عنایت بیک، سلفچگان، 
لنگرود، میم، خورآباد، جعفرآباد، طغرود و قاهان و کاسوا با صرف اعتباری بالغ بر 13۵ میلیارد 
ریال در راستای نوسازی و بهینه سازی شبکه اقدام شده است.  وی همچنین با اشاره به برنامه 
شرکت توزیع نیروی برق استان به منظور تبدیل سیم به کابل خودنگهدار به منظور جلوگیری از 
سرقت و خسارت به مشترکان گفت: در همین راستا عملیات تبدیل سیم به کابل خودنگهدار در 

سطح مناطق مختلف شهری و روستایی با جدیت در حال اجرا می باشد.

عضو کمیته سیما و منظر استان قم با بیان اینکه الگوهای خوبی برای جایگزین 
افزود: به همین دلیل شهروندان در  کردن نماهای غربی در استان وجود ندارد، 

طراحی نمای ساختمان های خود به تقلید از طرح نماهای پایتخت می پردازند.
سید ابوالحسن فاطمی با اشاره به برگزاری جشنواره نمای مطلوب در خصوص 
معیارهای طراحی نما در شهر قم، بیان کرد: برای طراحی نما در شهر قم مشخصا باید 
ویژگی های استان قم از لحاظ اقلیمی، مصالح بومی و تاریخی و فرهنگ اجتماعی 

قم را مد نظر قرار داد.
عضو کمیته سیما و منظر استان قم با اشاره به نقش تاثیرگذار کارفرما در طراحی 
نما، تصریح کرد: معماری بر خلاف سایر هنرها مستقیما وابسته به نظر کارفرما است 

و قاعدتا بدون در نظر گرفتن سلیقه کارفرما، طراح قادر به خلق اثری نخواهد بود.
این طراح ساختمان با بیان اینکه الگوهای خوبی برای جایگزین کردن نماهای 
به همین دلیل شهروندان در طراحی نمای  افزود:  ندارد،  غربی در استان وجود 

ساختمان های خود به تقلید از طرح نماهای پایتخت می پردازند.
فاطمی با اشاره به استقبال شهروندان از نماهای غربی و شبه رومی، اظهار کرد: 
برخی از شهروندان همواره به دنبال جریانات مدزده روز  می روند و در این راستا اگر 
نمای ساختمان خود را با آن مطابقت ندهند، در داخل منازل خود از عناصر و فرم های 

تزیینی غربی استفاده می کنند.
عضو کمیته سیما و منظر استان با بیان اینکه برخی با این تصور که تجمل برای شان 
تشخص می آورد، همواره اصرار به استفاده از نماهای لاکچری و غربی دارند، تصریح 
کرد: باید در این راستا جریان سازی های فرهنگی لازم برای بازیابی هویت ایرانی 
اسلامی در جامعه صورت گیرد. وی در خصوص قوانین و ضوابط در فرآیند طراحی 
نما، اظهار کرد: ضوابطی در این خصوص وجود دارد اما نهادهای کنترل گر اقدامات 
نظارتی خود را به درستی انجام نمی دهند و ظاهرا تنها ضابطه و قانون در فرآیند 

طراحی نما سلیقه و خواست کارفرما است.

عضو کمیته سیما و منظر استان قم :

ترویج نمای مطلوب به الگوسازی نیاز دارد

حسن بختیاری زاده*
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داریوش قنبری :

برنامه وزرای اقتصادی به زودی
 قابل راستی آزمایی است

 یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: در اقتصاد کشور حالت فوق العاده ای ایجاد 
شده، در این حالت قطعاً و یقیناً حل مسائل ساختاری امکان پذیر نیست، چون به 
مسائل تحریم ها برمی گردد اما یک بخش دیگری از مشکلات و معضلات اقتصادی از 
طریق اصلاح قوانین و طرق دیگر حل می شود و این کار هم بر عهده تیم اقتصادی 

است.
 داریوش قنبری اظهارداشت :بسیار مهم این است که  تیم اقتصادی یک دیدگاه های 
عِلمی و عَملی نسبت به حل مسائل و مشکلات داشته باشد و اگر این گونه عمل و 
اقدامی انجام و کارها را پیش ببرند من خوش بینم بتوانند موفق شوند اما اگر شعارهای 
بدون پشتوانه عَلمی را بخواهند مطرح کنند، قطعاً با بن بست مواجه خواهند شد چرا که 
باید در مقام عمل مشاهده کنیم این تیم اقتصادی به چه شکلی عمل می کند و آن وقت 
است که می شود راحت تر درباره آنها اظهارنظر کرد. این فعال سیاسی اصلاح طلب یادآور 
شد: بعضی از افرادی که به عنوان وزیر به وزارتخانه های اقتصادی معرفی شده اند و قبول 
مسئولیت کردند در گذشته و در سوابق شان مشاهده نمی  کنیم که کار اجرایی کرده 
باشند، حال بعضی از آنها سوابقی در حد معاونت وزارت یا وزیر داشته اند. در رابطه با آنها 
می شود یک مقداری با اطمینان بیشتری صحبت کرد اما افرادی هستند که در مجموع 
سوابق اجرایی شان حداقل خود شخص بنده اطلاعات زیادی ندارم و فعلًا نمی شود 
به راحتی درباره آنها صحبتی کرد و باید منتظر ماند و دید در مقام عمل چه اتفاقی 
خواهد افتاد .  وی تاکید کرد: قطعاً برنامه ای که در همین ماه ها و هفته های آینده از 
وزرای اقتصادی مشاهده می کنیم نشان می دهد جهت گیری آنها در چه سمت و سویی 
است و در واقع می شود از برنامه های شان عملکردشان را سنجید و تحلیل های علمی 
ارائه داد.  قنبری بیان کرد: برخی از وزرا در جلسه رای اعتماد مسائلی را مطرح کردند 
مواضع خوبی گرفتتد اما بحث اینجا است که این مواضع را به چه شکلی می خواهند، 
عملی کنند؟برنامه عملیاتی شان چیست؟ چگونه می خواهند به این وعده هایی که 
دادند، عمل کنند ؟ و مهم است بدانیم  راهکار اجرایی این ها چیست؟  وی ادامه داد: 
برنامه هایی که ارائه شد برنامه های کلی است که برای اجرای آن ها باید راهکارهای عملی 
ارائه شود، این راهکارهای عملی را در مقام عمل طی هفته های آتی و استقرار وزرا در 
جایگاهشان می شود مشاهده کرد و جهت گیری آینده را به لحاظ اقتصادی ترسیم کرد.
 این فعال سیاسی اصلاح طلب تاکید کرد: به دلیل مسائل اقتصادی و وزرای اقتصادی 
از این جهت تاکید دارم مسائل و مشکلات در حوزه اقتصاد دارای اهمیت بیشتری است 
و وعده های این دولت هم وعده های اقتصادی بوده است و باتوجه به آنچه که گفته اند 
در حوزه اقتصاد باید خودشان را نشان دهند و این که این وعده ها باید چقدر می توانند 

عملی شود و کشور را از وضعیت فعلی نجات دهد، به زودی راستی آزمایی می شود

رئیس کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس:

 تعامل دولت و مجلس برای رفع مشکلات 
الزامی است

رئیس کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس شورای اسلامی گفت: در شرایط فعلی، 
دولت و مجلس باید با همکاری با یکدیگر مشکلات کشور را به ویژه در زمینه اقتصادی 

و مقابله با کرونا برطرف کنند.
موسی غضنفرآبادی، با اشاره به اعتماد حداکثری نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
به وزرای پیشنهادی دولت سیزدهم، اظهار داشت: نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
با دقت کامل برنامه و سوابق وزرای پیشنهادی دولت را بررسی کردند.  وی بیان کرد: 
در شرایط فعلی انتظار ما از دولتمردان جدید آن است که تخصص خود را برای رفع 
مشکلات کشور به کار گیرند و پای کار و متعهد باشند. رئیس کمیسیون قضایی و 
حقوقی مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه برای مجلس شورای اسلامی اهمیت 
زیادی دارد که دولت سیزدهم پیگیر مشکلات عدیده مردم باشد، گفت: دولتمردان 
باید اهل تلاش و کار شبانه روزی باشند تا بتوانند مطالبات به حق مردم را به سرعت 
پیگیری و مشکلات آنان را مرتفع کنند.  نماینده مردم بم در مجلس شورای اسلامی 
ادامه داد: دولتمردان باید انقلابی، جهادی، مردمی، متخصص و پرتلاش باشند و لازم 
است که برنامه ریزی های کوتاه مدت و بلندمدت برای رفع مشکلات کشور داشته باشند.  
غضنفرآبادی تاکید کرد: مجلس شورای اسلامی به وظیفه خود در بررسی صلاحیت و 
برنامه های وزرای پیشنهادی دولت به صورت دقیق عمل کرد. در شرایط فعلی، دولت و 
مجلس باید با همکاری با یکدیگر مشکلات کشور را به ویژه در زمینه اقتصادی و مقابله 

با کرونا برطرف کنند.
 

رضا تقی پور، نماینده تهران:

فرصت آزمون و خطا نداریم
نماینده تهران در مجلس شورای اسلامی گفت: جلب اعتماد مردم و ترمیم سرمایه 
اجتماعی اهمیت زیادی دارد چراکه در سال های گذشته تضعیف شده است و نیاز به 
بازسازی دارد. رضا تقی پور، درباره اولویت های اصلی دولت جدید، اظهار داشت: سوء 
تدبیر و عدم توجه دولت  گذشته به مسائل مهم مردم منجر به ایجاد بحران های زیادی 
شده است و وضعیت اقتصادی و معیشتی مردم خوب نیست.  وی با بیان اینکه مهار تورم 
اهمیت زیادی دارد، گفت: اولین توقع از دولت سیزدهم این است که مسائل اصلی را 
از مسائل فرعی تفکیک کند و به جای پرداختن به به حاشیه ها و مباحث فرعی، مسائل 
اصلی مورد توجه قرار گیرد. مهار تورم و توجه به معیشت مردم از جمله مسائل اصلی 
است که باید در دولت مورد توجه قرار گیرد. وی با تاکید بر اینکه جلب اعتماد و ترمیم 
سرمایه اجتماعی اهمیت زیادی دارد چرا که در سال های گذشته تضعیف شده است و 
نیاز به بازسازی دارد، گفت: البته مردم همواره پای نظام و انقلاب بوده و هستند اما از 
ناکارآمدی ها، سوء مدیریت برخی از مسئولان و کم کاری برخی از آنان گله مند هستند.  
وی تاکید کرد: تجربه به ما نشان داده است که مسئولان نظام باید تخصص و تعهد را در 
کنار هم داشته باشند و نگاه صرف تکنوکراتیک نمی تواند بسیاری از مشکلات را حل کند.

 
سرتیپ صباحی فرد: 

تحریم های دشمن را تبدیل به فرصت کردیم
 فرمانده نیروی پدافند هوایی بازدید از سایت موشکی اس ۲00 گروه پدافند هوایی 
فردو تاکید کرد: امروز توانسته ایم سامانه های موشکی را ارتقا وبومی سازی کنیم و 

تحریم های ظالمانه دشمن را به یک فرصت تبدیل کنیم. 
حضرت  هوایی  پدافند  گروه  در  حضور  با  فرد  صباحی  علیرضا  سرتیپ  امیر 
معصومه)س( فردو از سامانه های راداری، موشکی و ارتباطی این یگان از جمله سایت 
موشکی اس ۲00 بازدید کرد. فرمانده نیروی پدافند هوایی با ابراز رضایت از میزان 
آمادگی این یگان گفت: امروز ما توانسته ایم سامانه  های موشکی را ارتقا و بومی سازی 
کنیم و تحریم های ظالمانه دشمن را به یک فرصت تبدیل کنیم. وی افزود: سایت 
ها و مواضع پدافندی، رشد و گسترش بسیار خوبی داشته اند و ما در همه یگان های 
پدافندی در سراسر کشور تجهیزات به روز و بومی را در حوزه دفاع هوایی گسترش داده 
ایم و در بحث نیروی انسانی هم، از کارکنان آموزش دیده و متخصصان جوان در کنار 
همرزمان پیشکسوت، استفاده  کرده ایم که همین امر موجب ارتقای توان عملیاتی 

پدافند هوایی در دفاع از آسمان کشور شده است.

جانشین فرمانده کل سپاه:

تمام امکانات سپاه به میدان نبرد با کرونا 
آمده است

 جانشین فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: تمام امکانات و ظرفیت 
های سپاه و بسیج کشور در راستای مقابله با بیماری کرونا و خدمت رسانی به مردم به 
میدان آمده است.  سردار علی فدوی روز شنبه در بازدیداز مرکز واکسیناسیون استان 
فارس با بیان اینکه اجرای طرح شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی نتایج بسیار خوبی 
در راستای مقابله با بیماری کرونا در پی داشته است، گفت: این طرح که با همکاری 
بسیج و وزارت بهداشت از ابتدای شیوع این بیماری اجرایی شده همچنان تداوم دارد و 
در روزهای اخیر شاهد به اوج رسیدن فعالیت ها در این حوزه هستیم. وی با بیان اینکه 
سپاه آماده گسترش و ایجاد مراکز واکسیناسیون در سطح کشور است، گفت: همکاری 
دانشگاه علوم پزشکی شیراز با سپاه و بسیج فارس و آغاز بکار این مرکز واکسیناسیون در 
شیراز نمونه ای درخشان از حضور جهادگران بسیجی در عرصه مقابله با بیماری کرونا 

و نجات جان مردم است.

واقعیت های افغانستان
 را دو قطبی نکنیم

اوضاع افغانستان پس از خروج آمریکا و تسلط طالبان 
بر بیش از هشتاد درصد از اراضی کشور به مهمترین 

موضوع سیاست خارجی کشورهای منطقه از جمله جمهوری اسلامی ایران، تبدیل 
شده است. 

در این میان ورود گسترده نخبگان و کارشناسان به این موضوع، نشان از اهمیت 
موضوع برای جامعه نخبگی کشور داشته و قابل تحسین است. طبعا تداوم اظهار 
نظرها و تحلیل ها  و رسیدن به یک اجماع نخبگی، می تواند دستگاه دیپلماسی در 
دولت جدید را برای اخذ بهترین تصمیم یاری نماید. امروز در افغانستان چند واقعیت 

وجود دارد که توجه به آن ها برای اتخاذ یک تصمیم صحیح ضروری بنظرمی رسد.
نخستین واقعیت، خروج آمریکا از افغانستان است. آمریکا پس از بیست سال 
حضور و رهبری ناتو در افغانستان با اعتراف به شکست در حال خروج نیروهای 
نظامی خود از افغانستان است. نتیجه حضور آمریکا و ناتو در این کشور، کشتار و 
شکنجه انسان های مظلوم، ویرانی  و عدم توسعه، افزایش تولید و قاچاق مواد مخدر، 
انتقال داعش به افغانستان و تقویت تروریسم، بجا ماندن یک ارتش ضعیف و افزایش 
قدرت طالبان بود. آمریکا اگرچه به دنبال کاهش حضور نظامی در افغانستان است 
اما قصد دارد نفوذ خود را به صورت نرم در این کشور حفظ کند. ایجاد جنگ داخلی 
و ماهیگیری از آب گل آلود یکی از اهداف فعلی کاخ سفید است. تقویت رویکرد ضد 
آمریکایی در افغانستان می تواند به ایجاد امنیت و ثبات در این کشور کمک کند و 
نیروهای سیاست ساز و مردم افغانستان باید به شکل متحد، مراقب دسایس نرم 

آمریکا و انگلیس و برخی از قدرت های اروپایی باشند.
واقعیت دوم وجود دولت اشرف غنی است که اگرچه از کشور فرار کرد اما ادعای 
قانونی بودن دولت خود را دارد. اشرف غنی که در هر دو دوره ریاست جمهوری با 
حمایت آمریکا به قدرت رسید، کاملا وابسته به این کشور و مجری دستورات کاخ 
سفید بود. نامه بلینکن، وزیر خارجه آمریکا به اشرف غنی برای مذاکره با طالبان، 
شاهد این مدعی است. بلینکن از موضع بالا و با منت با دولت و مردم افغانستان 
صحبت کرده و می نویسد: » بی پرده و صریح با شما حرف زدم تا فوریت کار مرا درک 
کنید.« انگار بلینکن به سربازان آمریکایی دستور می دهد. نامه وی به عبدالله عبدالله 
هم لحن دستوری و موضع از بالا به پایین داشت. اشرف غنی از زمانی که در پایگاه 
نظامی بگرام به دیدار ترامپ رفت و دست به سینه در پشت او ایستاد، از چشم مردم 
افغانستان افتاد. به همین دلیل در زمان حمله طالبان به کابل، مردم هیچ انگیزه ای 
برای دفاع از دولت اشرف غنی نداشتند چون وی جایگاه مردمی نداشت و حتی 
آمریکایی ها هم صریحا می گفتند که دولت اشرف غنی دیگر جایگاه مردمی ندارد. 

با این وصف اشرف غنی آینده ای در افغانستان ندارد و نباید روی او حساب باز کرد.
 واقعیت سوم اقوام غیر پشتون در افغانستان هستند که همیشه در حفظ استقلال 
و تمامیت ارضی این کشور نقش موثر ایفا کرده اند. اقوام تاجیک، هزاره، ازبک، 
شیعیان و ترکمن ها در دوره اشغال افغانستان توسط شوروی، زمان اشغال افغانستان 
توسط ناتو و هنگام ظهور طالبان به عنوان یک گروه تروریستی، شجاعانه جنگیدند 
و با نثار جان ومال از سرزمین خود دفاع کردند. حاصل این مجاهدت ها، جلوگیری 
از تجزیه افغانستان و تشکیل دولت های قانونی برهان الدین ربانی، کرزای و اشرف 
غنی و مجلس ملی و دیگر نهادهای قانونی و بخصوص تدوین قانون اساسی در 
افغانستان بود. تاریخ هیچگاه مجاهدت افرادی چون احمد شاه مسعود را در این 
وقایع، فراموش نخواهد کرد. این اقوام و گروه ها باید کماکان در تعیین سرنوشت 
افغانستان ایفای نقش کرده و در دولت آینده افغانستان جایگاه شایسته خود را داشته 
باشند. قطعا بدون توجه به حقوق و جایگاه دیگر اقوام، صلح و ثبات و امنیت در 

افغانستان حاکم نخواهد شد.   
واقعیت چهارم در افغانستان، گروه طالبان است. این گروه به دلیل سوابق خود و 
اقدامات جنایی و تروریستی، گروهی خوشنام در میان مردم افغانستان نیست. نمی 
توان و نباید گذشته این گروه را تطهیر و یا انکار کرد. اما باید توجه داشت که طالبان 
یک گروه داخلی است و همانند داعش و القاعده ریشه در خارج از افغانستان ندارد. 
طالبان بخشی از مردم افغانستان و دارای هویت افغانی هستند و در مبارزه با آمریکا 
به مراتب بیش از دولت و بقیه گروهها جدیت داشته اند. پیش شرط طالبان مبنی بر 
ضرورت خروج نیروهای خارجی برای پیوستن این گروه به مذاکرات بین الافغانی 
و اصرار بر اجرای این پیش شرط را باید یکی از دلایل اصلی خروج نیروهای ناتو از 
افغانستان دانست. اینک آن طالبان مستبد و دارای گرایش های جاهلی، قصد دارد 
رویکردها و سیاست های خود را اصلاح کند. طالبان به دنبال کسب مقبولیت داخلی 
و مشروعیت بین المللی است. مقامات طالبان قول داده اند که حقوق دیگر اقوام را 
به رسمیت بشناسند، از مواضع قبلی مانند تحقیر زنان چشم بپوشند، اجازه تعرض از 
خاک افغانستان به همسایگان را به دیگر کشورها ندهند، امنیت و ثبات را در مرزهای 
کشورهای همسایه از جمله ایران حفظ  کنند، مخالفت با حضور نیروهای خارجی 
نظیر آمریکا را ادامه دهند و به دنبال مذاکره برای حل مشکلات موجود باشند. این 
مواضع، موجب شده که انگیزه ایران برای میانجیگری میان طالبان و دیگر اقوام، 

افزایش یافته و مسئولانه در این عرصه فعالیت کند.
واقعیت پنجم و مهمترین واقعیت در افغانستان، مردم هستند. اگر قرار است که 
دولت آینده در افغانستان مردمی باشد، باید از مسیر آرای مردم و برگزاری انتخابات 
آزاد و عادلانه، شکل گیرد. دولت مردمی می تواند ثبات و امنیت را در این کشور ایجاد 
و حفظ کرده و رویکرد ضدآمریکایی خود را نیز ادامه دهد. مطالبه اول ایران و دیگر 

میانجیگرها از طالبان باید رعایت حق حاکمیت مردم باشد.
نخبگان کشور می توانند بر اساس واقعیت های گفته شده با پرهیز از دوقطبی 
دستگاه  از  توان  می  کنند.  یاری  را  سیزدهم  دولت  افغانستان،  مسائل  سازی 
دیپلماسی خواست که ضمن حفظ ارتباط موثر با طرف های مختلف در افغانستان و 
کشورهای تاثیرگذار همچون چین، پاکستان و روسیه، برای استقرار یک دولت برآمده 
از همه اقوام و مبتنی بر آرای مردم، تلاش نماید. در این مقطع، وقوع جنگ داخلی، 
مغایر با مصالح مردم افغانستان و ناقض امنیت و آرامش در این کشور و تامین کننده 
منافع آمریکا و داعش ست. در تحلیل وقایع افغانستان باید به این واقعیت های مهم 

توجه کرد.

زارعی کارشناس ارشد مسائل منطقه :

اجلاس بغداد  می تواند پایه ای برای 
مذاکرات فراگیر منطقه ای شود

یک کارشناس ارشد مسائل منطقه گفت: »اجلاس حمایت منطقه ای از عراق« می 
تواند پایه  مذاکرات جدی بین کشورهای منطقه برای دوره های بعد شده و در نهایت 

منجر به امضای تفاهم نامه هایی بین کشورهای منطقه شود. 
سعدالله زارعی اظهار کرد: شاید »اجلاس حمایت منطقه ای از عراق« در نوع 
خودش در هشت سال گذشته منحصر به فرد باشد زیرا نمایندگانی از کشورهای 

اروپایی، آفریقایی، آسیایی و کشورهای عربی و غیرعربی در آن حضور یافتند.
 به گفته این کارشناس مسائل منطقه نمایندگانی از مصر، اردن، فرانسه، آمریکا، 
ایران، عربستان سعودی و ترکیه در این نشست در سطح بعضا مقام اول یا وزیران 

خارجه یا سفیر شرکت کردند.
وی با اشاره به اینکه این اجلاس در این سطح نیازمند این بود که کمیته فنی 
قبلا بین کشورها رایزنی کند و در خصوص دستور جلسه و موارد مورد بحث 
توافقی صورت دهد و کلیاتی را به تصویب برساند، گفت: این مقدمات انجام نشده 
است و در واقع آنچه اتفاق افتاده حضور کشورهایی است که سطوح مختلفی از 
موضوعات را در این محور به نوعی دنبال می کنند مثلا نقش مصر و اردن در این 
منطقه نقش ضعیفی است اما ترکیه، ایران و عربستان نقش برجسته ای در این 
حوزه دارند. فرانسه نقش ضعیفی در منطقه دارد اما آمریکایی ها نقش برجسته 

تری دارند.
این کارشناس ارشد مسائل عراق تصریح کرد: به جهت اینکه »اجلاس حمایت 
منطقه ای از عراق« با یک دستور کار روشن آغاز به کار نکرده و رایزنی های قبلی 
صورت نگرفته، در نهایت هم به چیزی بیش از یک بیانیه بسنده نخواهد کرد. به 
نظر می رسد انتظارات از این اجلاس بسیار بالاتر از آن چیزی است که در دستور کار 

واقعی اجلاس قرار داده شده است.
 در عین حال امیدواریم که این اجتماع حتی اگر فقط به یک بیانیه منتهی شود 
و توافقی صورت نگیرد، بتواند پایه یک سلسله گفت وگوهایی پیرامون حل مسائل 
منطقه باشد و اجلاس بغداد بتواند در حلقه های دوم، سوم و چهارم به اهداف روشنی 

دست یابد.

اخبار

 
 رییس جمهوری با تاکید بر برخورد قاطعانه با سوء استفاده کنندگان از موضوع 
واکسن، گفت: واردات واکسن کرونا از سوی هر نهاد یا شخصی باید تحت نظارت 

وزارت بهداشت باشد. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، آیت الله دکتر سید ابراهیم 
رئیسی پیش از ظهر روزشنبه در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا با تاکید بر اینکه 
متاسفانه وضعیت شیوع بیماری کرونا در سطح کشور، وضعیت قابل قبولی 
همه  و  درمان  کادر  جهادگونه  ازتلاش های  باید  اینکه  وجود  با  نیست،گفت: 
دست اندرکاران مقابله با شیوع کرونا و نیز نیروهای داوطلب مردمی صمیمانه 
قدردانی کنم، اما گزارش های دریافت شده و مشاهدات بنده و وزیر بهداشت 

حاکی از آن است که وضعیت شیوع بیماری به هیچ وجه خوب نیست.
وی افزود: نباید کسب و کار مردم تعطیل شود، اما ضروری است تدابیر فوری 
برای جلوگیری از تجمعات و دورهمی ها و نیز تردد و فعالیت در مراکز پرتجمع 
مثل رستوران ها، تالارها، پاساژها، بازارهای سرپوشیده و نظایر آن اتخاذ و با دقت 
و جدیت اجرا شود تا بتوانیم به شکلی موثر با شیوع بیماری و عوارض ناشی از آن 

مقابله کنیم.
رییس جمهوری تامین امکانات بستری و رسیدگی به بیماران کرونایی را همچون 
همه  و  مسلح  نیروهای  کرد:  تصریح  و  برشمرد  اولویت ها  جزو  واکسن  تامین 
نهادهای دیگر، امکانات خود را به میدان بیاورند تا در هیچ نقطه ای از کشور، هیچ 

بیمار کرونایی که نیاز به بستری شدن دارد، به خاطر نبود تخت سرگردان نشود.
رییس دولت سیزدهم با تاکید بر اینکه تنها مرجع مورد قبول درمورد تایید 
واکسن کرونا وزارت بهداشت است، خاطرنشان کرد: از نظر دولت، مسئولیت 
تایید اعتبار و اصالت واکسن فقط و فقط برعهده وزارت بهداشت است و واردات 

واکسن باید تحت اشراف و نظارت این وزارتخانه انجام شود.
رئیسی در ادامه گفت: موضوع تولید واکسن در داخل کشور نیز باید با جدیت 
پیگیری شده و همه تمهیدات لازم برای تسریع و افزایش تولید واکسن داخلی 

باید فراهم شود.
هیچ تصمیمی بدون توجه به دغدغه ها و نگرانی های 

مردم اتخاذ نمی شود 
وی در بخش دیگری از سخنانش با بیان اینکه وضع محدودیت و ممنوعیت برای 
ترددهای غیرضرور نباید مشروط به اعلام تعطیلی باشد، اضافه کرد: باید به تناسب 
ایام و تعطیلات، با اقناع و تبیین افکار عمومی، ممنوعیت ویا محدودیت هایی برای 

ترددها حتی در تعطیلات آخر هفته وضع شود.
رییس جمهوری همچنی درباره آغاز سال تحصیلی اظهار داشت: جلوگیری 
از تداوم عقب ماندگی آموزشی مساله بسیار مهمی است و باید پس از تمهید 
مقدمات لازم از جمله تدابیر بهداشتی و اقناع خانواده ها، تصمیمات لازم در این 
رابطه اتخاذ و اجرا شود. رییسی با تاکید بر اینکه در دولت سیزدهم هیچ تصمیمی 
کرد:  تصریح  نمی شود،  اتخاذ  مردم  نگرانی های  و  دغدغه ها  به  توجه  بدون 
دستگاه های مرتبط در مدت زمان باقی مانده تا آغاز سال تحصیلی، مقدمات لازم 
از جمله واکسیناسیون والدین، کادر آموزشی و همه اطرافیان دانش آموز و توسعه 

زیرساخت های بهداشتی مدارس را فراهم کنند.
رییس جمهوری با بیان اینکه تمرکززدایی و تفویض اختیارات به استان ها از 
سیاست های قطعی دولت سیزدهم است، خاطرنشان کرد: در موضوع مقابله با 

شیوع کرونا نیز از تفویض اختیار به ستادهای استانی استقبال می کنیم.
وی خاطرنشان کرد: باید به شدت مراقب سواستفاده از نیاز مردم به واکسن 
کرونا باشیم. دستگاه های نظارتی با سواستفاده کنندگان احتمالی و کسانی که 
واکسن های تقلبی وارد بازار کرده و با جان مردم بازی می کنند، به شکل جدی و 
قاطع برخورد کنند. رییس جمهوری از تشکیل ستاد ویژه در وزارت امورخارجه به 
منظور تسریع در واردات واکسن قدردانی کرد و اظهارداشت: کار و تلاش مضاعف 

برای صیانت از جان مردم محوری ترین مساله پیش روی همه ما است.

آیت الله رئیسی در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا:

 با سوء استفاده کنندگان واکسن کرونا، قاطعانه برخورد شود
واردات واکسن کرونا تحت نظارت وزارت بهداشت باشد

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه یارانه 45 
هزار تومانی اثر رفاهی خاصی ایجاد نمی کند، گفت : به 

دنبال رفع تبعیض در پرداخت یارانه هستیم.
حجت الله عبدالملکی دردرباره اینکه آیا با افزایش 
یارانه ها که  این  یارانه ها موافق هستید؟ گفت: قطعا 
الان پرداخت می شود خیلی اثر رفاهی ویژه ای ندارد و 
پارسال هم مصوب شد یارانه های معیشتی و یارانه های 
دیگری پرداخت شود، اما تبعیض در پرداخت یارانه ها 

دیده می شود.
وی تصریح کرد: می توانیم در صورت شناسایی، یارانه 
افراد متمول را قطع و به مبلغ یارانه خانواده های کم 

درآمد اضافه کنیم.
وزیر تعاون افزود: یارانه آن هایی که متمول تر هستند 
باز تاکید می کنم به شرطی که بتوانیم شناسایی کنیم، 

که  آن هایی  و  می شود  قطع  یا  می کند  پیدا  کاهش 
متوسط هستند یارانه های بیشتری می گیرند.

عبدالملکی گفت: ساماندهی پرداخت یارانه ها یک 
مسئله در سطح ملی و در سطح حاکمیت است، بنده در 
وزارت رفاه قطعا نمی توانم تصمیم جدید منهای دولت 
و کلیات دولت بگیرم، اما در دولت برای اینکه بتوانیم به 
اقشار متوسط و کم درآمد کمک بیشتری بکنیم، اتفاق 

نظر وجود دارد.
تقویت رفاه مردم با کنترل نرخ تورم

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی که از میزان دستمزد 
کارگران و بازنشسته ها با خبر است، تاکید کرد: با کنترل 

نرخ تورم، سفره های آن ها رنگین تر می شود. 
حجت الله عبدالملکی در گفتگو با خبرنگارما گفت: از 
میزان دستمزد کارگران با خبرم، درامد کمی دارند و البته 

از میران حقوق بازنشستگان هم اطلاع دارم که نسبت 
به قبل افزایش داشته است و ما به عنوان وزارت مردمی 
درخواست کاهش و کنترل تورم را داریم تا دخل و خرج 

این اقشار با هم بخواند. 
وزیر رفاه گفت: به عنوان وزارت مردم درخواست داریم 
سیاست های کلان کشور طوری اصلاح شود که ما تورم 
نداشته باشیم و تا زمانی که این چرخه معیوب اصلاح 
نشود، نرخ تورم بالا می رود و اقشار مختلف تقاضای 

افزایش درآمد و حقوق دارند.
وی در ادامه گفت: این چرخه معیوب باعث می شود 
مدام شاهد کسری بودجه در دولت و صندوق ها و دنبال 
خلق پول باید باشیم و با این چرخه ما باید به دنبال تورم 
بدویم؛ در دولت هم اتفاق نظر داشتیم که این چرخه 
معیوب باید اصلاح شود تا اوضاع رفاهی مردم بهتر شود.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی :

به دنبال رفع تبعیض در پرداخت یارانه هستیم

سرپرست وزارت آموزش و پرورش گفت: آموزش دانش آموزان امسال به صورت 
ترکیبی از آموزش مجازی و حضوری خواهد بود.

علیرضا کاظمی درگفت وگویی اظهارداشت: بیش از 100 هزار کلاس زیر 1۵ دانش 
آموز داریم و ۵0 درصد مدارس ما نیز کمتر از ۷۵ دانش آموز دارند که این مدارس و این 
کلاس ها می تواند به صورت حضوری و با رعایت شیوه نامه های بهداشتی برگزار شود.
وی تأکید کرد: ستاد ملی مقابله با کرونا کلیات این طرح را تصویب کرده و قرار 
است تفاهم نامه ای بین کمیته های ستاد کرونا و آموزش و پرورش تنظیم شود تا 

استاندارد های لازم بهداشتی تدوین و تا پایان هفته به مدارس ابلاغ شود.
کاظمی خاطرنشان کرد: در آموزش مجازی تأکید ما استفاده مدارس از شبکه 
آموزش دانش آموزی یا همان شاد است، اما مدارس می توانند به نسبت فعالیت های 
خود از سامانه های دیگر آموزشی نیز استفاده کنند. وی افزود: در حال توسعه و رفع 
اشکالات شاد هستیم تا بتوانیم با یک مدیریت یکپارچه بهترین بستر آموزش مجازی 
را برای دانش آموزان ایجاد کنیم. سرپرست وزارت آموزش و پرورش به ثبت نام دانش 
آموزان در مدارس اشاره کرد و گفت: روز های ثبت نام را از دو به پنج روز در هفته 

افزایش داده ایم تا ثبت نام دانش آموزان با سرعت بیشتری انجام شود.
هیچ دانش آموزی امسال بدون مدرسه و کلاس درس نخواهد بود

کاظمی ادامه داد: هیچ دانش آموزی امسال بدون مدرسه و کلاس درس نخواهد 

بود و اگر اسم دانش آموز در سامانه پادا ثبت نشود این به معنای ثبت نام دانش آموز 
نیست. وی گفت: سامانه پادا دچار اشکالات فنی است که باید هرچه زودتر برطرف 
شود همچنین مشکل خرید کتاب های درسی دانش آموزان که به دلیل اشکال 
سامانه پادا ایجاد شده است نیز مرتفع خواهد شد. کاظمی افزود: مدرسه تلویزیونی 
نیز امسال با پوشش نزدیک به صد درصدی آموزش های لازم را از طریق شبکه های 
مختلف سیما به همه دانش آموزان ارائه خواهد کرد و در این زمینه صدا و سیما، نقش 
بسیار مهمی را بر عهده دارد. وی خاطرنشان کرد: واکسیناسیون معلمان در حال 
انجام است و تا پایان شهریور به پایان خواهد رسید همچنین به مدارس قبل از شروع 
سال تحصیلی سرانه بهداشتی تعلق خواهد گرفت. سرپرست وزارت آموزش و پرورش 
گفت: پیگیری مطالبات فرهنگیان، اولویت دوم است و پرداخت فوق العاده ویژه، 
پاداش بازنشستگان و رتبه بندی معلمان و همسان سازی حقوق اعضای هیأت علمی 
دانشگاه فرهنگیان در دستور کار قرار دارد. وی از تدوین برنامه شصت روزه مبتنی بر 
شاخص های سیاست های کلان کشور، سند تحول بنیادی و بیانیه گام دوم انقلاب 
خبر داد و افزود: تدوین این برنامه ها در جلسه امروز شورای معاونین آموزش و پرورش 
بحث و بررسی خواهد شد. کاظمی یادآور شد: بازگشایی مدارس امسال با یازده 
برنامه اجرایی خواهد شد و اولویت ما این است که مدارس را به صورت آرام و تدریجی 
بازگشایی و با کمترین دغدغه و به صورت مطمئن و با کیفیت به کار خود ادامه دهند.

سرپرست وزارت آموزش و پرورش خبرداد:

آغاز سال تحصیلی از اول مهر به صورت به صورت ترکیبی

  : گفت  ایران  اسلامی  جمهوری  خارجه  امور  وزیر 
جمهوری اسلامی ایران همواره بر تحقق صلح از طریق 
گفت وگو و مذاکره درون منطقه ای تاکید داشته و امیدوار 
است کشورهای منطقه ای به این باور مشترک دست یابند 
که امنیت جز از طریق اعتماد متقابل کشورهای منطقه 

محقق نخواهد شد. 
حسین امیرعبداللهیان در اجلاس حمایت منطقه ای 
از عراق اظهار داشت : عراق جدید در حال حاضر نیازمند 

بازسازی و بهبود روابط منطقه ای است.
 مشروح سخنرانی وزیر امور خارجه کشورمان در اجلاس 
از  به نمایندگی  اینکه امروز  بغداد به شرح زیر است :از 
رئیس محترم جمهور جناب  و  ایران  جمهوری اسلامی 
آقای دکتر رئیسی در کنفرانس حمایت از عراق در بغداد 
شرکت نموده ام، بسیار خرسندم. این نشست با حضور 
در  عراق  جمهوری  تلاش های  موید  منطقه،  کشورهای 
ایجاد زمینه های همکاری و تعامل میان کشورهای منطقه 
بوده و امیدوارم در سایه این نشست ها بتوانیم به منطقه ای 

آباد، توسعه یافته و آزاد برسیم.
حضار محترم؛امروز عراق به خاطر تلاش ها و دیدگاه های 
سازنده، نقش مهمی در منطقه ایفاء می کند. جمهوری 
اسلامی ایران از نخستین کشورهای منطقه بود که عراق 
روندهای  از  حمایت  با  و  شناخت  رسمیت  به  را  جدید 
و  اقتصادی  سیاسی،  تبادلات  کشور،  این  در  سیاسی 

تجاری خود را با آن توسعه بخشید.
عراق جدید رها شده از تروریسم، امروز نیازمند بازسازی 
و تقویت داخلی و گسترش و توسعه همکاری ها در منطقه 
ثبات،  از  ایران ضمن حمایت  است. جمهوری اسلامی 
امنیت، استقلال، تمامیت ارضی، عزت، اقتدار و ارتقای 
جایگاه منطقه ای و بین المللی عراق، آمادگی خود را برای 
توسعه همکاری های دو جانبه و منطقه ای اعلام می نماید.

تبادلات تجاری میان جمهوری  طی سالیان گذشته، 
اسلامی ایران و جمهوری عراق به بیش از 13میلیارد دلار 

رسیده است. وجود ۸ گذرگاه رسمی فعال میان دو کشور 
و استمرار تبادلات تجاری در این گذرگاه ها حتی با وجود 
شیوع کرونا، نشان از درهم تنیدگی اقتصادی دو کشور 
دارد. ایران طی سالهای گذشته با صادرات خدمات فنی و 
مهندسی، گاز و برق سهم قابل توجهی در توسعه مناسبات 

اقتصادی و تجاری عراق داشته است.
حضار محترم؛ظهور داعش از جمله مهمترین مخاطراتی 
بود که منطقه با آن روبرو شد و خسارات جبران ناپذیری 
ظهور  از  عراق  کشور  متاسفانه  گذاشت.  جای  بر  نیز  را 
گروه های تروریستی بسیار آسیب دید. اگر اراده مردمی 
عراق، حمایت مرجعیت عالیقدر و همگرایی آحاد جامعه 
و اقشار مختلف عراقی نبود، مشخص نبود چه وضعیتی 
برای عراق و کشورهای منطقه پیش می آمد و تا چه عمقی 
از منطقه و جهان از تهدید مستقیم جریان های تروریستی 
راه  ایران در  قرار می گرفت. جمهوری اسلامی  در خطر 
عراق  برادر  و  دوست  کشور  یاری  به  تروریسم،  با  مبارزه 
شتافت و در این مسیر از هیچ کمکی دریغ نکرد. مردم، 
راه  در  عراق  دولت  و  عراقی  مختلف  گروه های  احزاب، 
استقلال و مبارزه با تروریسم هزاران شهید داده اند؛ با این 
وجود دولت آمریکا دست به جنایتی بزرگ زد و دو مبارز 
جبهه ضد تروریسم تکفیری - شهید سردار سلیمانی و 
شهید ابومهندی المهندس - را به شهادت رساند. آنها نه 
تنها برای مردمان این منطقه صلح و امنیت به بار نیاوردند 
بلکه عامل اصلی ناامنی بوده و این موضوع در بسیاری از 

کشورهای منطقه به وضوح قابل مشاهده است.
در اینجا مایلم بر نقش و حمایت کشورهای منطقه از ثبات 
و امنیت عراق تاکید نموده و بر تحقق امنیت با مشارکت 
برادر  و  دوست  کشور  جمله  از  عراق  همسایگان  جمیع 
جمهوری عربی سوریه یاد کنم و از اینکه جای سوریه در 

میان کشورهای حامی عراق خالی است ابراز تاسف کنم.
حضار محترم؛سرنوشت دولت و ملت های این منطقه 
بنا به علقه های مشترک دینی، فرهنگی، سنتی، تاریخی 

جمهوری  است.  خورده  پیوند  یکدیگر  به  جغرافیایی  و 
اسلامی ایران همواره بر تحقق صلح از طریق گفت وگو 
است  امیدوار  و  داشته  تاکید  منطقه ای  درون  مذاکره  و 
کشورهای منطقه ای به این باور مشترک دست یابند که 
امنیت جز از طریق اعتماد متقابل کشورهای منطقه به 
یکدیگر، تکیه بر توانمندی های ملی، تقویت ارتباطات و 
حسن همجواری میان کشورهای منطقه و عدم مداخله 
کشورهای بیگانه محقق نخواهد شد. این باور مشترک 
سیاسی،  همکاری های  از  بسیاری  زمینه ساز  می تواند 
امنیت  باشد و در سایه  اقتصادی و فرهنگی در منطقه 
مشترک و پایدار و با بهره گیری از ثروت های خدادادی، 
منطقه  کشورهای  همه جانبه  توسعه  و  رشد  زمینه های 
دینی،  شاخص های  همه  ما  منطقه  نماید.  تضمین  را 
فرهنگی، تمدنی و ظرفیت های مادی و معنوی را برای 
همکاری و همگرایی منطقه ای دارا می باشد، اما متاسفانه 
به دلیل مداخلات بیگانگان و سیطره تفکرات امنیت محور، 
دچار مشکلات متعددی از جمله جنگ، بی ثباتی و ناامنی 
شده است. آنچه که امروزه بیش از پیش به آن نیازمندیم، 
"امنیت پایدار منطقه ای" با مشارکت کشورهای منطقه 
برای  اقتصادی  است که تحقق آن در گرو صرف منابع 
تحقق ائتلاف برای صلح و توسعه است. جمهوری اسلامی 
ایران از دولت و ملت عراق و آنچه مربوط به تصمیمات آن 
در حوزه امور داخلی است از جمله خروج نیروهای نظامی 
بیگانه و برگزاری انتخابات زودرس حمایت و پشتیبانی 
خود را اعلام و مجددا از نقش سازنده این کشور در ترویج 
فرهنگ گفت وگو و همکاری های منطقه ای استقبال نموده 
و همکاری های درون منطقه ای را اساس تحقق ثبات و 
صلح در این راه می داند. جمهوری اسلامی ایران با تاکید بر 
نقش مهم کشورهای منطقه، آمادگی خود را برای پیشبرد 
این اهداف اعلام می دارد.مجددا از میزبانی دولت عراق 
برای این اجلاس تشکر نموده و آرزوی موفقیت و سربلندی 

ملت و دولت عراق را خواستارم.

امیرعبداللهیان: 

صلح جز با اعتماد متقابل کشورهای منطقه محقق نمی شود

محسن پاک آیین*
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راه های مبارزه با التهاب ناشی از افزایش سن؛ روزانه چقدر باید آب بنوشید؟
پرسش در مورد میزان نیاز روزانه به آب، پاسخ های ساده ای می تواند داشته باشد از 
قبیل ین که نیازهای روزانه به این نوشیدنی در افراد مختلف متفاوت است و به عوامل 
بسیاری از جمله سلامت بدن، فعالیت روزانه و محلی که فرد در آن زندگی می کند 

مرتبط می شود.
گرچه فرمول واحدی برای همه افراد وجود ندارد، اما دانستن اینکه بدن چرا به آب 
نیاز دارد، به شما کمک خواهند کرد میزانی آبی را که روزانه باید بنوشید، تخمین بزنید.

آب و منافع بهداشتی اش
آب جزو اصلی بدن شما است و حدود ۶0 درصد از وزن بدن را تشکیل می دهد. 
کمبود این ماده حیاتی منجر به کم آبی خفیف تا شدید می شود که گاهی تبعات 
جدی برای سلامت دارد. حتی کم آبی خفیف می تواند منجر به تخلیه انرژی و 

احساس خستگی شود.
چه مقدار آب نیاز دارید؟

بدن شما هر روز از طریق تنفس، تعریق و دفع، آب را از دست می دهد. بنابراین 
برای عملکرد درست، نیازمند هستید با مصرف نوشیدنی ها و غذاهای مایع دوباره 

آب بدن را جبران کنید.
یک فرد بزرگسال سالم در آب و هوای معتدل طبق اعلام انستیتوی پزشکی آمریکا 
3 لیتر )حدود 13 فنجان( از مجموع نوشیدنی  ها در روز را باید دریافت کند. البته این 
امر در مورد مردان صادق است. دریافت کافی مایعات برای زنان ۲.۲ لیتر )حدود ۹ 

فنجان( از مجموع نوشیدنی  ها در روز تعیین شده است.
واقعا باید هشت لیوان در روز آب خورد؟

این میزان معادل 1.۹ لیتر آب در روز چندان متفاوت از توصیه های انستیتوی 
پزشکی آمریکا نیست با این حال این اصطلاح رایج هشت لیوان، اصطلاح رایجی 

است که اکثر مردم به آن عادت کرده اند.
عواملی که میزان نیاز به آب را تحت تاثیر قرار می دهند

میزان نیاز به آب بسته به فعالیت روزانه، آب و هوا، وضعیت بارداری، یا شیردهی، 
وضعیت سلامت و ... متغیر است:

ورزش: انجام ورزش یا هر فعالیت جسمی دیگری که باعث شود عرق کنید، نیاز به 
نوشیدن آب اضافی برای جبران از دست رفتن مایعات را از بدن را ایجاد می  کند. برای 
دوره  های کوتاه مدت ورزش نوشیدن ۴00 میلی لیتر )حدود 1.۵ تا ۲.۵ فنجان( آب 
اضافی کفایت می  کند، اما در صورتی که ورزش شدیدی که بیش از یک ساعت طول 
بکشد انجام دهید، نیاز به مصرف مایعات بیشتر دارید. میزان مایعات اضافی بسته 

میزان عرق کردن  تان در طول ورزش، و مدت و نوع ورزش دارد.
محل زندگی: آب و هوای گرم یا مرطوب که باعث عرق کردن شما می  شود، نیاز 
به دریافت مایعات را بالا می  برد. وسائل گرم  کننده خانگی که هوای داخل اتاق را 
گرم و خشم می  کنند، نیز باعث افزایش از دست رفتن رطوبت از راه پوست در طول 
زمستان می  شوند. به علاوه سکونت در ارتفاع بالای ۲۵00 متر از سطح دریا ممکن 
است باعث افزایش ادرار کردن و تنفس سریع  تر شود و در نتیجه آب بیشتری را از بدن 

از دست خواهد رفت.
بیماری  ها: هنگامی دچار تب، استفراغ یا اسهال هستید، بدن  تان مایعات بیشتری 
را از دست می  دهد. در این موارد باید آب بیشتری بنوشید. در برخی از موارد پزشک 
 تان ممکن است توصیه کند از محلول  های خوراکیORSاستفاده کنید. همچنین 
در برخی از بیماری  ها مانند نارسایی قلب و برخی از انواع اختلالات کلیوی، کبدی و 
غده فوق  کلیوی که دفع آب را از بدن مختل می  کنند، ممکن است لازم باشد مصرف 

مایعات را محدود کنید.
بارداری و شیردهی: زنان باردار یا 
شیرده نیاز به مصرف مایعات اضافی 
بدن  آب  طبیعی  میزان  حفظ  برای 
زیاد  مقدار  دارند.  )هیدراتاسیون(  
مایعات به خصوص هنگام شیردهی 
از پستان به نوزاد باید نوشیده شود. 
انستیتوی پزشکی آمریکا توصیه می 
 کند زنانی باردار ۲.3 لیتر )حدود 10 
فنجان( و زنان شیرده 3.1 لیتر )حدود 

13 فنجان( در روز مایعات بنوشند.

استخوان  پوکی  باشید؟  داشته  استخوانی  بیماری  است  ممکن  آیا 
احتمال شکستگی  که  است  استخوانی  بیماری  یک   )Osteoporosis(

استخوان را افزایش می دهد.
بگذارد.  تأثیر  بدن،  استخوان های  همه  بر  می تواند  استخوان  پوکی    
تشخیص پوکی استخوان با اندازه گیری تراکم استخوان، امکان پذیر است. 
اگر پوکی استخوان در شما تشخیص داده شده است، جهت مقابله با 

شکستگی ها، شرایط خود را تغییر دهید.
)پوکی  استئوپروز  شوند،  انجام  مناسب  آزمایش های  که  صورتی  در 
استخوان( به راحتی قابل تشخیص است و پس از آن، درمان آغاز می شود. 
دانستن زمان مناسب، جهت آزمایش تراکم استخوان، می تواند به تشخیص 

بیماری کمک کند و شما می توانید درمان را شروع کنید.
 علائم هشدار دهنده پوکی استخوان

 بهترین درمان پوکی استخوان، جلوگیری از آن، قبل از توسعه هرگونه 
نشانه است. بنابر این، مهم است که عوامل خطرساز خود را جهت توسعه 
پوکی استخوان و در نتیجه، احتمال ابتلا به این بیماری درک کنید. برخی 
از نشانه های هشدار دهنده که شما باید با پزشک خود درباره سلامت 

استخوان صحبت کنید، عبارت اند از:
 1. شکستگی با انرژی پایین: شکستگی ها در یک تقسیم بندی کلی 
به دو گروه شکستگی با انرژی بالا و شکستگی با انرژی پایین تقسیم 
می شوند. شکستگی نوع اول در اثر بروز حوادث سنگین مانند تصادفات، 
سوانح کاری و بلایای طبیعی مانند زمین لرزه است و نوع دیگر در افراد 

سالمند با زمینه پوکی استخوان و افزایش سن به وجود می آید.
یک  معمولا  اما  شده اند،  استخوان  شکستگی  به  مبتلا  افراد،  اغلب   
ضربه شدید باعث آسیب می شود. شکستگی ها پس از سقوط از ارتفاع، 
تصادف خودرو یا آسیب های ورزشی، معقول به نظر می رسد، اما هنگامی 
که استخوان با حداقل نیرو شکسته شود، باید پوکی استخوان نیز در نظر 

گرفته شود.
 ۲. درد استخوان ناشناخته یا درد مفصلی: علل زیادی منجر به درد 
در  است  ممکن  نیز  استخوان  پوکی  اما  می شوند،  مفصل  و  استخوان 
این علائم شرکت کند. هنگامی که استخوان ها قدرت کافی جهت نگه 
داشتن وزن بدن را ندارند، آسیب مفصلی می تواند رخ دهد. درد ناشناخته 
استخوان یا مفاصل، ممکن است سلامت استخوان را مورد توجه قرار دهد.

 3. کاهش قد یا خم شدن: شکستگی های فشاری ستون فقرات ممکن 
است ناشناخته یا متعلق به آسیبی در پشت باشند. هنگامی که چند مهره 
آسیب می بینند، ممکن است از قد افراد کاسته شود و انحنا در ستون 
فقرات ایجاد شود. در صورت نیاز به آزمایش تراکم استخوان، با پزشک خود 

مشورت کنید.
 پوکی استخوان، تنها می تواند با دانستن تراکم استخوان شما تشخیص 
داده شود و بهترین روش درمان، هنگامی امکان پذیر است که میزان پوکی 

استخوان مشخص شود.
 عوامل مؤثر بر پوکی استخوان

 الف: چیز هایی که نمی توانید کنترل کنید و خطر ابتلا به پوکی استخوان 
را افزایش می دهند.

 این ها عوامل خطری هستند که شما نمی توانید کنترل کنید. آن ها 
مواردی هستند که با شما متولد شده یا ایجاد شده اند که در نهایت شما 
را در دسته افرادی با احتمال زیاد ابتلا به پوکی استخوان قرار می دهند. هر 
چقدر تعداد این عوامل خطرناک بیشتر باشد، بیشتر باید مراقب سلامت 

استخوان باشید. 
- جنس مؤنث 

- سابقه خانوادگی پوکی استخوان
 - سن بیش از ۶۵ سال

 - یائسگی زودرس )شامل برداشت تخمدان قبل از ۴۵ سالگی( 
- شرایط سوء جذب )مانند بیماری سلیاک یا کرون(

 - اختلالات غدد درون ریز )مانند بیماری تیروئید یا پاراتیروئید(
 - سرطان )مانند میلوما یا لنفوم(  

ب: چیز هایی که می توانید کنترل کنید و خطر ابتلا به پوکی استخوان را 
در شما افزایش می دهند.

 - سیگار کشیدن
 - مصرف بیش از حد الکل

 - رژیم غذایی ضعیف
D کمبود کلسیم یا ویتامین - 

 - شیوه زندگی کم  تحرک
 این ها انتخاب هایی هستند که در زندگی، در اختیار خود دارید. انتخاب 
برخی از شیوه های زندگی، بر سلامت استخوان های شما اثر می گذارد و 

احتمال رخداد مشکل در سلامت استخوان را افزایش می دهد.
 دیگر عوامل خطر پوکی استخوان

 شرایط و دارو هایی نیز وجود دارند که احتمال ابتلا به پوکی استخوان را 
افزایش می دهند. با این حال، ممکن است به راحتی قابل تشخیص نباشند. 
به عنوان مثال، متوقف کردن دارو هایی که تشنج را درمان می کنند، ممکن 
است امکان نداشته نباشد، اما هنگام ارزیابی خطر ابتلا به پوکی استخوان، 

این داروها را باید در نظر گرفت.
)Dilantin ،برخی از دارو های تشنج )مانند دیلانتین - 

)Prednisone ،استروئید های خوراکی )مانند پردنیزولون - 
 - لیتیم

 - درمان های مخرب ایمنی
 - برخی از انواع شیمی درمانی

علائم هشدار دهنده پوکی استخوان؛

رژیم غذایی برای مقابله با هلیکوباکترپیلوری؛علائمی که درباره پوکی استخوان هشدار می دهند، کدام اند؟

بخور نخورها در مبتلایان به زخم معده
اگر علت زخم معده تان عفونت هلیکوباکتری پیلوری باشد، غذاهایی که سرشار 
از آنتی اکسیدان هستند می توانند به رفع این عفونت کمک نمایند. این مواد 
غذایی به سیستم ایمنی بدن کمک می کنند با عفونت بهتر مبارزه کند و ضمنا 

برای پیشگیری از سرطان معده نیز مفیدند.
با توجه به اینکه باکتری هلیکوباکتر پیلوری، اصلی ترین علت ایجاد زخم معده 
است، دانشمندان در حال مطالعه روی این مسئله هستند که چه غذاهایی ممکن 
است در مبارزه با این عفونت نقش داشته باشند. در کنار مصرف آنتی بیوتیک ها 
و داروهای مهارکننده اسید معده که پزشک برای درمان تجویز می کند، خوردن 

برخی مواد غذایی نیز می تواند در از بین بردن این باکتری مفید باشد.
غذاهای مفید برای مبتلایان به زخم معده

. گل کلم . کلم برگ . تربچه . سیب . انواع توت و میوه های ریز )بلوبری، تمشک 
سیاه، توت سیاه، توت فرنگی( . گیلاس . فلفل دلمه ای . هویج . بروکلی

. سبزیجات برگدار مانند اسفناج و کلم کِیل . غذاهای پروبیوتیک دار مانند 
ماست، کفیر، ساورکرات و کامبوجا . روغن زیتون و دیگر روغن های گیاهی . عسل

. سیر . چای سبز بدون کافئین . شیرین بیان . زردچوبه
چرا این مواد غذایی مفیدند؟

اگر علت زخم معده تان عفونت هلیکوباکتری پیلوری باشد، غذاهایی که سرشار 
از آنتی اکسیدان هستند می توانند به رفع این عفونت کمک نمایند. این مواد 
غذایی به سیستم ایمنی بدن کمک می کنند با عفونت بهتر مبارزه کند و ضمنا 

برای پیشگیری از سرطان معده نیز مفیدند.
غذاهایی مانند بلوبری و گیلاس و فلفل دلمه ای، قدرت آنتی اکسیدانی زیادی 

دارند.
سبزیجات برگ دار مانند اسفناج نیز حاوی کلسیم و ویتامین های B هستند.

بروکلی سولفورفان دارد؛ ترکیبی که دارای فعالیت ضدهلیکوباکتر پیلوری است.
برخی از مطالعات نشان داده اند اسیدهای چرب موجود در روغن زیتون نیز 

می توانند به درمان عفونت هلیکوباکترپیلوری کمک کنند.
غذاهای تخمیری پروبیوتیکی نیز ثابت شده که در درمان زخم معده موثرند و 

می توانند از عفونت جلوگیری کنند.
زردچوبه نیز در حال حاضر تحت مطالعه است و درمانی بالقوه برای زخم معده 

محسوب می شود.
سیر، چای سبز بدون کافئین و شیرین بیان نیز برای درمان زخم معده خوبند.

مصرف مکمل پروبیوتیک می تواند مفید باشد
مکمل  است  بهتر  است،  آنتی بیوتیک  با  مداوا  تحت  شما  معده  زخم  اگر 
پروبیوتیک هم بخشی از فرایند درمانتان باشد. مکمل پروبیوتیک برای کاهش 
علائم مرتبط با مصرف آنتی بیوتیک مفید است و ضمنا تاثیرگذاری آنتی بیوتیک 
را تقویت می کند. در مورد مناسبترین مکمل پروبیوتیک برای شما از پزشکتان 

سوال کنید.
مصرف شیرین بیان یک ساعت پیش از غذا و همچنین عصاره کورکومین نیز 

طبق برخی از تحقیقات با هلیکوباکترپیلوری مبارزه می کنند.
غذاهایی که وقتی ریفلاکس اسید و زخم معده دارید باید کمتر مصرف کنید

برخی از افرادی که زخم معده دارند دچار ریفلاکس اسید معده نیز هستند. 
در عده ای، یک سری از غذاها می توانند قسمت پایینی مری را شُل کرده و باعث 
شوند اسید معده راحت تر به سمت بالا و مری حرکت کنند و سبب سوزش سردل، 
بدهضمی و درد شود. غذاهایی که ریفلاکس اسید معده را بدتر می کنند شامل 

موارد زیر می شوند:
. قهوه . شکلات . غذاهای تند . الکل . غذاهای اسیدی مثل مرکبات و گوجه 

فرنگی . کافئین
پُرخوری و غذاخوردن دو تا سه ساعت پیش از رفتن به رختخواب نیز می تواند 

علائم ریفلاکس را بدتر کند.

یک روانشناس بالینی :

چرا کودکان »لجبازی« می کنند؟
روانشناس بالینی گفت: لجبازی را در دو مقطع کودکی و نوجوانی می بینیم، اما 
این لجبازی کردن نیست، بلکه کودک می خواهد محیط پیرامون خود را شناخته 

و تجربه کسب کند؛ در نتیجه قصد آزار رساندن ندارد.
سیما فردوسی، روان شناس در پاسخ به این پرسش که »چرا کودکان لجبازی 
می کنند و فرق لجبازی و کنجکاوی آنها چیست؟«،گفت: در دو مقطع از سن 
کودکان و نوجوانان این حالت را می بینیم. یکی سن 3- ۴ سالگی است که وقتی 

به کودک می گویید این کار را انجام نده، عمدا می خواهد این کار را انجام دهد.
وی ادامه داد:بزرگترها اسم این کار را لجبازی می گذارند اما در واقع کودک قصد 
آزار دادن ما را ندارد، بلکه می خواهد محیط پیرامون خود را بشناسد و به کشف 

پیرامون خود بپردازد.
این استاد روانشناسی دانشگاه شهید بهشتی یادآور شد: وقتی شما به کودک 
می گویید به این دست نزن، در فکر کودک این است که اگر من دست بزنم چه 

اتفاقی می افتد؟
فردوسی اضافه کرد: کودک می گوید ببینم دست بزنم  چه اتفاقی می افتد و این 
همان حس کنجکاوی است؛بنابراین قصد آزار رساندن ندارد، بلکه کودک تجربه 

ندارد و می خواهد تجربه کند، روابط را بسنجد و ببیند چه اتفاقی می افتد.
وی متذکر شد: این لجبازی و به بیان بهتر کنجکاوی کودک معمولا از سه 
سالگی شروع می شود و این موضوع تا پایان چهار سالگی وجود دارد و کم کم 

منطقی تر شده و وارد فاز دیگر رشدی می شود.
این استاد روانشناسی دانشگاه شهید بهشتی یادآور شد: خیلی راحت والدین 
می توانند با این کودک کنار بیایند تا اینکه به سن نوجوانی برسد. در دوره نوجوانی 
که از 1۲ سالگی شروع می شود قصد آزار و لجبازی کردن که بخواهد عمدی باشد 
را ندارد؛ بلکه در این نیز دوره می خواهد استقلال خود را نشان دهد، به دنبال 

کسب یک هویت مستقل است و می خواهد بگوید بنده صاحب رای هستم.
فردوسی متذکر شد: نوجوان می خواهد بگوید خودم فکر و تشخیص دارم و 
قرار نیست هرچه شما والدین  بگویید بله بگویم؛ چون در کسب هویت و استقلال 
خود هنوز ناشیانه عمل می کند و تازه وارد این فاز شده فکر می کند باید خلاف 
جهت والدین حرکت کند و اگر والدین چیزی را تایید کنند، این را تکذیب کند. 
در واقع فکر می کند با این عمل می تواند خود را اثبات کند و بگوید شخصیت و 

هویت مستقل دارم.
وی تاکید کرد: باید متوجه باشیم این ها از خصوصیات دوره نوجوانی است و 
اجازه ندهیم و محیطی فراهم کنیم تا اینها تکرار نشود؛چون اگر خیلی تکرار شود 
عادت می شود و جزو شخصیت فرد قرار می گیرد و در کل فردی لجوج شود؛ نباید 

سر به سر نوجوانان بگذاریم و این موضوع را مدیریت کنیم.

استاد بیماری های ریوی :

آنچه باید درباره »قارچ سیاه« بدانید!
استاد بیماری های ریوی گفت: بیماری قارچ سیاه بیماری است که از قبل نیز 
وجود داشته و علت آن تضعیف سیستم ایمنی بدن است و مختص کرونا نیست.

سید علی جواد موسوی، استاد بیمارهای ریوی، در پاسخ  به این پرسش  که 
»بیماری قارچ سیاه چه ویژگی دارد؟«، بیان داشت:بیماری قارچ سیاه بیماری 
جدیدی نیست و علت بروز آن قارچی بنام»موکورمیستس«بوده و این بیماری از 
قبل نیز وجود داشته است. وی ادامه داد: این بیماری هر زمان که سیستم ایمنی 
بدن فرد ضعیف شود حمله می کند. این استاد بیماری های ریوی متذکر شد: در 
بیماری کرونا نیز به علت اینکه سیستم ایمنی بدن تضعیف می شود ممکن است 
این بیماری تشدید شود. موسوی با اشاره به شیوع این بیماری در افراد دیابتی و 
دارای بیماری های زمینه ای، گفت: در بیماران دیابتی سینوس ها را بیشتر در گیر 

می کند  و اگر تشخیص داده نشود، ریه را نیز درگیر خواهد کرد.
وی با اشاره به اینکه این بیماری دارویی ضد قارچ دارد و نگرانی از بابت دارو 
وجود ندارد، ابراز داشت: چون شیوع کرونا زیاد شده است در اثر ضعیف شدن 

سیستم ایمنی بدن این بیماری نیز در برخی افراد بروز می کند.
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مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم :
حفظ مسجد تاریخی امام زین العابدین)ع( 

دغدغه مردم است
مردم  گفت:  قم  استان  صنایع دستی  و  گردشگری  میراث فرهنگی،  مدیرکل 
شریف محله سجادیه با امضای طومار و نامه های مکرر به طرح تخریب مسجد 
امام زین العابدین)ع( و احداث خیابان شهیدان برقعی در قلب بافت تاریخی توسط 

شهرداری اعتراض و خواستار حفظ مسجد شدند.
علیرضا ارجمندی روز  شنبه ششم شهریورماه 1۴00 اظهار کرد: اهالی محله 
سجادیه، مسجد تاریخی امام زین العابدین )ع( را بخشی از هویت انقلابی محل 

می دانند و خواستار حفظ مسجد هستند.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم با بیان این که مسجد امام 
زین العابدین)ع( علاوه بر آن که در فهرست آثار ملی به ثبت رسیده است در محدوده 
بافت تاریخی نیز قرار دارد و تابع ضوابط اختصاصی بافت تاریخی نیز می شود، ادامه 
داد: احداث این خیابان بدون استعلام و موافقت میراث فرهنگی و بر خلاف ضوابط 

بافت تاریخی است.
وی با بیان این که بافت تاریخی قم با بهره گیری از مطالعات و پژوهش های تاریخی 
و بر اساس مستندات هسته تاریخی شهر، شناسایی شده است، عنوان کرد: ضوابط 
اختصاصی بافت تاریخی قم علاوه بر حفظ میراث تاریخی شهر بر حفظ مزیت های 
زندگی، رعایت حرمت انسانی، دید منظری ساکنان اصلی قم )مجاورین( استوار 

است.
محسوب  میراث فرهنگی  از  جزیی  تاریخی  بناهای  و  »آثار  گفت:  ارجمندی 
می شوند که منحصربه فرد، غیرقابل جایگزین و در میان نسل ها از ارزش و احترام 
زیادی برخوردار است و تخریب آن را بی حرمتی به هویت مذهبی و ملی خود 

می دانند.«
وی تصریح کرد: مسجد امام زین العابدین )ع( به شماره 3۲۸۷3 در فهرست آثار 
ملی کشور به ثبت رسیده است و به استناد مواد ۵۵۸  و ۵۶0 و ۵۶۸ قانون مجازات 
اسلامی هرگونه تخریب یا تخلف از ضوابط میراث فرهنگی یا دستور به موارد مذکور 

جرم بوده و پیگرد قانونی خواهد داشت.

معاون جهادکشاورزی استان قم خبرداد:

قم، برترین استان در زمینه تولید
 بذر جو در کشور

معاون جهادکشاورزی استان قم، از رتبه اول استان قم در تولید بذر جو و قراگیری 
بین سه استان اول در تولید بذر گندم خبر داد.

محمدعلی سلامی اظهارداشت :بحث بذر به عنوان گام اول در توسعه پایدار 
کشاورزی و یک نهاده استراتژیک برای کشاورزان می باشد؛ همچنین مهمترین و 

اولین فاکتور برای افزایش تولید در واحد سطح محسوب می شود.
وی افزود: با توجه به مسائل پیش آمده در استان که مانند کمبود عملکرد، کاهش 
نزولات آسمانی، معضلات اقتصادی و اقدام رقبا برای خرید جوی کشاورزان امسال 
با چالش های متفاوتی رو به رو بودیم به همین دلیل تولید بذر همت که تمام ارگان 

های مرتبط را می طلبید.
سلامی با اشاره به اینکه امور مربوطه به 1۸ میلیارد تومان منابع مالی نیاز داشت 
ادامه داد: برای حل چالش های پیش رو از جهادکشاورزی، معاونت تولیدات گیاهی 
تا کشاورزان  استفاده کردیم  از بخش کشاورزی  مالی صندوق حمایت  منابع  و 

مطالباتشان را به روز دریافت کنند و مشکلی در تامین بذر به وجود نیاید.
وی از تهیه 100 درصد میزان تعیین شده برای تأمین بذر توسط این نهاد خبر داد و 
گفت: علاوه بر این استان قم رتبه اول در تولید بذر و بین سه استان اول در تولید بذر 
گندم است که این امور به همت سازمان جهاد کشاورزی به عنوان سیاست گذار در 

تولید بذر و تعاون روستایی به عنوان تولیدکننده بذر دراستان می باشد.
معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزی قم در رابطه با روند توزیع 
بذر تهیه شده اظهار کرد: توزیع بذر به محض قیمت گذاری توسط وزارت جهاد 
کشاورزی انجام می شود؛ اولویت با تأمین نیاز داخلی است پس از آن بذر مازاد در 
اختیار استان های همجوار قرار خواهد گرفت زیرا از همین الان نیز درخواست هایی 
وجود دارد. وی کیفیت بذر تولید شده را مطابق با کیفیت تعیین شده از طرف 
سازمان تحقیقات دانست و عنوان کرد: 100 درصد بذر گندم در استان تولید 
می شود اما با توحه به کاهش باران و به تبع میزان برداشت بین ۷0 تا ۸0 درصد گندم 

مصرفی از طریق واردات از استان های همجوار و خارج از کشور تأمین می شود.
سلامی همچنین به مشکلات به وجود آمده در تأمین نهاده های اشاره و تصریح 
کرد: استان قم با توجه به اینکه در مرکز کشور قرار دارد همواره در مینه دام و طیور 
پیشرو بوده به طوری که ۸ تا 10 درصد تولید تخم مرغ کشور برعهده این استان 

است تا دوسال گذشته در تهیه نهاده های دامی به صورت مستقیم عمل می کرد.
وی اضافه کرد: اتحادیه دامداران ما در سال ۹۸ موفق به تأمین ۴30 هزار تن 
نهاده دامی شد اما در حال حاضر به دلیل تحریم شرکت ها امکان واردات به صورت 
مستقیم را ندارند؛ در حال حاضر توزیع نهاده ازطریق سامانه بازارگاه می شود و 
سهمیه متعلق به اسان قم از طریق شرکت های پشتیبانی تهیه و میان دامداران 

توزیع می شود.
 

معاون امور فرهنگی کمیته امداد استان قم خبر داد:

ارائه  دو میلیارد و 4۳6 میلیون ریال 
خدمات فرهنگی 

معاون امور فرهنگی کمیته امداد استان قم از هزینه کرد دو میلیارد و ۴3۶ میلیون 
ریال برای خدمات فرهنگی مددجویان در چهار ماهه نخست امسال خبر داد.

سید محسن صالحی با اشاره به اینکه ضرورت جهاد فرهنگی در جبهه جنگ نرم 
گفت: با توجه به شرایط خاص کشور و شیوع ویروس کرونا بسیاری از بسترهای 

تربیتی و آموزشی در این نهاد در فضاهای مجازی طراحی و اجرا می شود.
وی با بیان اینکه در چهار ماهه نخست امسال3۸۲ میلیون ریال برای آموزش 
مهارتهای زندگی سه هزار و ۴۸۶ مددجوی قمی هزینه شده است تصریح کرد: 
یکهزار و ۵۴1 نفر هم از خدمات تخصصی مشاوره به ارزش ۸۸0 میلیون ریال بهره 
مند شده اند. صالحی حمایت از پنج هزار و ۵۵۹ دانش آموز و ۵۶0 دانشجو و طلبه 
را توسط این نهاد خاطر نشان و اظهار کرد: در این مدت ۴۸۷ میلیون ریال به عنوان 
شهریه دانشجویان و ۲۷۵ میلیون ریال به منظور کمک هزینه تحصیلی دانش آموزان 
به آنها پرداخت شده است. معاون امور فرهنگی کمیته امداداز ارائه هزار و ۵۷۴ 
خدمت آموزشی و تربیتی به دانش آموزان و دانشجویان مستقر در کانونهای فرهنگی 
با اعتباری بالغ بر 3۶۵ میلیون ریال خبر داد و افزود: طی چهار ماهه نخست امسال 
3۴۶ خدمت فرهنگی نیز به دانش آموزان، دانشجویان و طلاب علوم دینی ارائه 

شده است که برای این اقدام فرهنگی هم ۴۷ میلیون ریال هزینه شده است.
 

با حضور ۱۰۴ واحد صنعتی و معدنی ؛

نمایشگاه دائمی ویترینی قم آماده 
بهره برداری است

 نمایشگاه ویترینی دائمی قم با حضور 10۴ واحد صنعتی و معدنی درحال 
شکل گیری و آماده برای افتتاح و بازگشایی است.

به گزارش روابط عمومی اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی قم در این 
نمایشگاه واحدهای صنایع فلزی، برق و الکترونیک صنایع شیمیایی و سلولزی، 
همچنین  و  بهداشتی  و  دارویی  غذایی  صنایع  کفش،  و  چرم  نساجی،  صنایع 

نمایندگان خوشه های صنعتی حضور خواهند داشت.
 این نمایشگاه با هدف بازدید مدیران، کارشناسان و پژوهشگران داخل کشور و 

همچنین تورهای تجاری از کشورهای مختلف بازگشایی می شود.
بر اساس این گزارش اطلاعات هر واحد به ۲ صورت با زبان فارسی و لاتین شامل 
ظرفیت تولید واحدهای تحقیق و توسعه و همچنین کاربرد استانداردهای کیفی و 
ابزار کیفی با اطلاعات کامل موسس واحد به صورت یک پلاک روی هر واحد نصب 

خواهد شد و قابل بهره برداری استفاده کنندگان خواهد بود.

رئیس مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزی و منابع طبیعی استان قم :

توسعه کشت گیاهان دارویی راهکاری 
برای حفظ منابع آبی

رئیس مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزی و منابع طبیعی استان قم گفت: تا به حال 
بر روی نیاز آبی گیاهان دارویی همچون دیگر محصولات زراعی و باغی کار نشده 
است بنابراین میزان کاهش مصرف منابع آبی با کشت گیاهان دارویی در بخش 
کشاورزی را نمی توان به صورت دقیق تعیین کرد امّا نیاز آبی کمتری نسبت به سایر 

محصولات زراعی دارند. 
دکتر محمدرضا نائینی با بیان اینکه کشت غالب گیاهان دارویی در استان گل 
محمدی است، اظهار کرد: حدود ۵00 هکتار از زمین های زیر کشت استان مختص 
گیاهان دارویی گل محمدی و زعفران است و هر دو این ها به خصوص زعفران کم 

آب بر هستند.
وی در ادامه افزود: یکی از محاسن زعفران این است که آبیاری آن در فصل غیر 
رشد) پاییز و زمستان ( انجام می شود و ۲ تا ۴ مرتبه نیاز به آبیاری دارد و در فصل 
رشد) بهار و تابستان ( نیاز به آب ندارد و حتی با آبیاری در فصل رشد امکان خراب 
و فاسد پیاز زعفران وجود دارد بنابراین جایگزین بسیار مناسبی برای گیاهان آب بر 
است همچنین می توان از زمین های مناطق کوهستانی استان در فصل زمستان با 

هدف جلوگیری از هدر رفت آب برای کاشت زعفران استفاده کرد.
دیگر  همچون  دارویی  گیاهان  آبی  نیاز  روی  بر  حال  به  تا  کرد:  اضافه  نائینی 
محصولات زراعی و باغی کار نشده است بنابراین میزان کاهش مصرف منابع آبی 
با کشت گیاهان دارویی در بخش کشاورزی را نمی توان به صورت دقیق تعیین کرد 
امّا نیاز آبی کمتری نسبت به سایر محصولات زراعی دارند و در حال حاضر هم برای 

آبیاری مزارع گل محمدی استان از شیوه آبیاری قطره ای استفاده می شود. 
رئیس مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزی و منابع طبیعی استان در خصوص کشت 
انواع گیاهان دارویی ادامه داد: علاوه بر کشت گل محمدی و زعفران، کشت گل 

گاوزبان، نعنا فلفلی، نعنا، بابونه و آویشن در مقادیر کمتری در استان وجود دارد.
 نائینی بیان کرد: در حال حاضر سازمان فضای سبز به توسعه کشت گیاهانی 
همچون کنگر فرنگی و اسطوخودوس پرداخته که از نظر زیبایی فضای سبز و نیاز آبی 
پایین بسیار مفید هستند همچنین کشت چای ترش را پیشنهاد می کنیم که علاوه 
بر خاصیت دارویی کاسبرگ های آن زیبایی دارد و  کشت آن حتی در گرم ترین نقاط 

استان هم امکان پذیر است.  
وی هر نوع کشت گیاهان را عاملی برای جلوگیری از فرسایش منابع آبی و خاکی 
دانست و خاطرنشان کرد: کاشت گیاهان دارویی علاوه بر حفظ منابع آبی و خاکی 

می تواند برای جلوگیری از فرسایش بادی و فشار ریزگردها استفاده شود.
نائینی تصریح کرد: کلاس های آموزشی- ترویجی برای آشنایی هر چه بیشتر 
کشاورزان با روش های کشت گیاهان دارویی برگزار شده همچنین سایت های 
الگویی- ترویجی وجود دارد که کشاورزان می توانند مورد بازدید قرار دهند امّا در عین 
حال این اقدامات کافی نیست و باید کشاورزان را هر چه بیشتر با مزیت های کشت 

این نوع گیاهان آشنا کرده تا به توسعه کشت گیاهان دارویی در استان برسیم.
رئیس مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزی و منابع طبیعی استان در خصوص ایجاد 
صنایع تبدیلی در کنار این مزارع توضیح داد: برای ایجاد صنایع تبدیلی و فرآوری 
باید سطح زیر کشت گیاهان دارویی به اندازه کافی باشد لذا در حال حاضر آستان 
حضرت معصومه )س( و یا برخی کشاورزان پیشرو در کنار مزارع گل محمدی بحث 

گلاب گیری و اسانس گیری را انجام می دهند.

مدیرکل فناوری ارتباطات استان قم مطرح کرد:

ارائه6۵1 خدمت دستگاه های اجرایی
 از بستر دولت الکترونیک 

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات قم روند توسعه دولت الکترونیک در استان 
را مورد توجه قرار داد و گفت: ۶۵1 خدمت ۵۴ دستگاه اجرایی قم از بستر دولت 
الکترونیک انجام می گیرد که 1۴۵ خدمت از ابتدای سال جاری اضافه شده است. 
جواد غلامپور ،  اقدامات دبیرخانه توسعه دولت الکترونیک را مورد اشاره قرار 
داد و افزود: در این خصوص اجرایی نمودن طرح پژوهشی وضعیت توسعه دولت 
به NIX و واگذاری 3۵۲ خدمات  الکترونیک، اتصال کلیه دستگاه های استان 

دستگاه های اجرایی استان به دفاتر پیشخوان عملیاتی شده است.
وی با اشاره به طرح های اشتغال زایی انجام شده، ابراز داشت: ارایه ۶ وام در قالب 
طرح اشتغال پایدار با اعتبار ۹ میلیارد ریال، ۵۸ میلیارد ریال در قالب تسهیلات وجوه 
اداره شده، ایجاد تفاهم نامه با پارک فاوا برای بهره مندی از شبکه تاد در سال جاری، 
ایجاد نخستین کارخانه نوآوری و حمایت از یک هزار و ۲۸۸ کسب و کار دارای نماد 

الکترونیکی در استان قم، نهایی شده است.
وی با شاره به دسترسی ۹0 درصد خانوارهای بالای ۲0 نفر به تلفن ثابت بیان کرد: 
100 درصد روستاهای ۲0 خانوار قم به اینترنت پرسرعت شبکه ملی اطلاعات متصل 
هستند. مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات قم با بیان دسترسی ۸3 درصدی 
روستاهای ۲0خانوار قم به اینترنت پرسرعت تلفن ثابت، ادامه داد: 100 درصد 
روستاهای بالای ۲0 خانوار استان حداقل به یکی از اپراتورهای همراه دسترسی 
پایدار دارند. غلامپور خدمات رومینگ بین اپراتوری را در ۵۷ درصد روستاهای بالای 
۲0 خانوار قم را عملیاتی شده دانست و اضافه کرد: 1۶ درصد روستاهای بالای ۲0 
خانوار قم از خدمات دستگاه خودپرداز بهره مند هستند و ۴0 درصد این روستاها از 
خدمات دفاتر  ICT استفاده می کنند. وی با تاکید بر اتصال تمام مدارس استان به 
اینترنت پرسرعت و شبکه ملی اطلاعات، عنوان کرد: همه ۷۵1 مدرسه استان قم 

امروز به اینترنت پرسرعت متصل هستند، ۶0۵ مدرسه در شهر قم قرار دارد.
مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات قم با اشاره به طرح خدمات الکترونیکی 
در مناطق روستایی و کمتر توسعه یافته، افزود: در این راستا ۴ ایستگاه مخابراتی 
جدید احداث و ۵ ایستگاه قبلی ارتقا یافته است. غلامپور اضافه کرد: ضریب نفوذ 
مشترکین اینترنت ثابت و سیار قم از ۷۶ درصد در خرداد سال ۹۶ با رشد۵1 درصدی 

به 11۵ درصد در پایان خردادماه سال 1۴00 ارتقا یافته است.
وی افزود: هم اکنون تمامی ۶ شهر قم تحت پوشش اینترنت ۵G/3G  هستند در 

حالی که سال ۹۶، ۴ شهر قم از اینترنت پرسرعت همراه برخودار بود.

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم خبرداد:

کمک  یک میلیارد تومانی خیرین قمی
 به نیازمندان سیستان 

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم گفت: کمک یک میلیارد تومانی خیرین 
قمی در قالب نذر آب به نیازمندان سیستان و بلوچستان ارسال شد.

محمدرضا بهرامی اظهارداشت : جمعیت هلال احمر قم امسال برای چهارمین 
سال متوالی است که برنامه نذر آب را در استان سیستان و بلوچستان پیگیری 
می کند. مدیر عامل جمعیت هلال احمر استان افزود: این کمک ها شامل خرید 
تانکر های آب و لوله کشی منطقه ای است که در استان سیستان و بلوچستان انجام 
می شود. وی با اشاره به اینکه سال گذشته نیز خیرین قمی با بیش از دو میلیارد 
تومان در طرح نذر آب مشارکت کرده اند تصریح کرد: برنامه های فرهنگی و بسته های 
معیشتی از دیگر محور های اجرای این نذر است. بهرامی گفت: 1۸ نفر از عوامل 
امدادی داوطلب و خیرین نیز همراه این کمک ها به استان سیستان و بلوچستان 
اعزام می شوند تا طی پنج روز خدمات خود را ارائه دهند. مدیر عامل جمعیت هلال 
احمر استان طبخ روزی 10 هزار پرس غذا و توزیع بین نیازمندان را از دیگر برنامه های 

گروه اعزامی به سیستان و بلوچستان عنوان کرد.
۱۰ کپسول اکسیژن و ۱۲۵ مانومتر به هلال احمر قم اهدا شد

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم دربخش دیگری از سخنان خود گفت: 
خیرین قمی 10 کپسول اکسیژن ۲0 لیتری و 1۲۵ مانومتر با هزینه ای بالغ بر ۵00 
میلیون ریال در قالب طرح نذر نفس به بانک تجهیزات پزشکی امانی هلال احمر 
استان اهدا کردند. بهرامی بیان کرد: بانک تجهیزات پزشکی امانی هلال احمر از 
جمله پروژه های ابتکاری و موفق داوطلبی استان قم است که به همت اعضا، داوطلبان 
و خیرین استان به منظور تحقق اهداف بشردوستانه هلال احمر و به منظور رفع آلام 

آسیب دیدگان و کمک به امر بهبود و سلامت بیماران نیازمند راه اندازی شده است.

کارشناس حقوقی با تأکید بر اینکه استفاده از واحدهای آپارتمانی باید در حدودی 
باشد که موجب مزاحمت برای همسایگان نشود، گفت: در صورت اثبات همسایه آزاری، 

شخص مزاحم به رفع مزاحمت و مجازات کیفری محکوم می شود
تغییر سبک زندگی و رواج شهرنشینی بسیاری از مفاهیم را در زندگی تغیر داده است که 

شاید یکی از مهم ترین آن ها مفهوم همسایه و همسایگی است.
زندگی آپارتمان نشینی مفهوم هم سایه بودن را ملموس تر کرد؛ زیرا در شش سمت 
خانه تان هم سایه داشتن را تجربه می کنید که به طور طبیعی نیاز به رعایت بیشتر آداب 
همسایگی دارد؛ اما قطعاً همیشه همسایگانی هستند که باعث آزار و ناراحتی سایر 
همسایه ها می شوند و زمانی هم که به آن ها تذکر داده می شود عبارت »چهاردیواری 
اختیاری« را بیان می کنند؛ یعنی من در خانه خودم هستم و هر کاری کنم به دیگر 

همسایه ها مربوط نیست.
لیدا اسدی، وکیل دادگستری، در گفت وگو با ایسنا با اشاره به ماده 30 قانون مدنی، 
عنوان کرد: هر مالکی نسبت به مایملک خود حق هر گونه تصرف و انتفاع دارد مگر در 
مواردی که قانون استثنا کرده باشد. این قاعده که به اصل تسلیط شهرت دارد، به این 
معنا است که مالک هر واحد می تواند هرگونه دخل و تصرفی در واحد متعلق به خود انجام 
دهد مگر زمانی که این تصرف، منجر به زیان همسایه شود که در این صورت و در شرایط 
تزاحم اصل تسلیط و لاضرر حکومت با اصل لاضرر بوده و مالک نمی تواند با اجرای حق 

خود موجب ضرر به دیگری شود.
وی ادامه داد: ماده 13۲ قانون مدنی نیز در این رابطه بیان می کند کسی نمی تواند 
در ملک خود تصرفی کند که مستلزم تضرر همسایه شود مگر تصرفی که به قدر متعارف 
و برای رفع حاجت یا دفع ضرر از خود باشد و قید »به قدر متعارف« نشان  می دهد مثلًا 

مالک حق ندارد با ایجاد صداهای ناهنجار و بلند مزاحم همسایه خود شود.
واحدهای هم خالی باید شارژ بدهند

وی با اشاره به ماده ۴ قانون تملک آپارتمان ها گفت: حقوق و تعهدات و همچنین سهم 
هر یک از مالکان قسمت های اختصاصی از مخارج قسمت های مشترک متناسب است 
با نسبت مساحت قسمت اختصاصی به مجموع مساحت قسمت های اختصاصی تمام 
ساختمان البته  به جزهزینه هایی که به دلیل عدم ارتباط با مساحت زیربنا به نحو مساوی 
تقسیم خواهد شد و یا اینکه مالکان ترتیب دیگری را برای تقسیم حقوق و تعهدات و 

مخارج پیش بینی کرده باشند.
وی ادامه داد: پرداخت هزینه های مشترک اعم از اینکه ملک مورد استفاده  قرار گیرد 
یا نگیرد الزامی است؛ جمله آخر این ماده مثبت این امر است که شارژ هر واحد حتی در 

صورت عدم استفاده، هم باید پرداخت شود.
وی با اشاره به ماده یک قانون تملک آپارتمان ها گفت: مالکیت در آپارتمان ها به مالکیت 
بر قسمت های اختصاصی و مشترک تقسیم می شود؛ هنگام خرید یک واحد آپارتمان، 
مشخصات و متراژ پارکینگ که جزو متعلقات واحد مزبور است در صورت مجلس تفکیکی 
ذکر شده و به موجب سند رسمی به خریدار واحد، منتقل می شود و خریدار نسبت به آن 
حق مالکیت اختصاصی پیدا می کند لیکن اگر پارکینگ آپارتمان در سند مالکیت قید 

نشده و به ثبت نرسیده باشد، جز مشاعات ساختمان محسوب می شود.
وی بابیان اینکه انتقال پارکینگ به طور جداگانه اصولًا ممکن نیست، افزود: با توجه 
به بند 1۶ بخشنامه دستورالعمل تفکیک آپارتمان، انتقال انباری و پارکینگ باید همراه 
با آپارتمان باشد و انتقال انباری و پارکینگ به تنهائی به افرادی غیر از مالکین مجموعه 

آپارتمان ها و نیز انتقال مشاعی پارکینگ به مالکین دو واحد یا بیشتر مجوزی ندارد.
اسدی ادامه داد: انتقال دو واحد پارکینگ یا بیشتر به مالک یا مالکین یک آپارتمان 
)بطوری که مالک یا مالکین یک واحد آپارتمان دارای پارکینگ های متعدد و واحد دیگر 

فاقد پارکینگ شود( صحیح نیست.
وی تصریح کرد: انتقال پارکینگ به طور منفک از واحد آپارتمان، به دو شرط قابل 
پذیرش است: یک اینکه پارکینگ به یکی از مالکین همان آپارتمان منتقل شود نه فرد 
دیگری خارج از مجموعه مذکور و دو اینکه موجب ایجاد مالکیت مشاعی بر پارکینگ 

انتقال داده شده، نشود.
وکیل دادگستری افزود: اجاره پارکینگ در ساختمان ها نیز به همین ترتیب بوده و 
پارکینگ می تواند تنها در اجاره یکی از مالکین همان ساختمان قرار گیرد و اجاره آن به 

شخصی خارج از مجموعه، امکانپذیر نیست.
سهم هر واحد از خرابی های ساختمان چقدر است؟

وی بابیان اینکه طبق ماده ۲ قانون تملک آپارتمان ها، قسمت های مشترک عبارت از 

قسمت هایی  از ساختمان که حق استفاده از آن منحصر به یک یا چند آپارتمان یا محل 
پیشه مخصوص نبوده و به کلیه مالکین به نسبت قسمت اختصاصی آنها تعلق می گیرد.

وی ادامه داد:  به طور کلی قسمت هایی که برای استفاده اختصاصی تشخیص داده 
نشده است یا در اسناد مالکیت ملک اختصاصی یک یا چند نفر از مالکین تلقی نشده از 
قسمتها مشترک محسوب می شود مگر آن که تعلق آن به قسمت معینی بر طبق عرف و 

عادت محل مورد تردید نباشد.
وی افزود: آئین نامه این قانون در ماده ۴ قسمت های مشترک را مقرر نموده است و 
زمین زیربنا خواه متصل به بنا باشد یا بنا به وسیله پایه روی آن قرار گرفته باشد، تأسیسات 
قسمت های مشترک از قبیل منبع آب، مرکز حرارت و تهویه، کنتورها، اتاق سرایدار 
در هر قسمت بنا که واقع باشد، دستگاه آسانسور و محل آن، گذرگاه های زباله و محل 
جمع آوری آن، اسکلت ساختمان، درها و پنجره ها، راهروها، پله ها و پاگردها که خارج 
از قسمت های اختصاصی قرار گرفته اند، تأسیسات مربوط به راه پله از قبیل وسایل 
تأمین کننده روشنایی، تلفن و وسایل اخبار، محل اختتام پله و ورود به بام و پله های 
ایمنی، بام و کلیه تأسیساتی که برای استفاده عموم شرکا و یا حفظ بنا در آن احداث 

گردیده است، نمای خارجی ساختمان و... از مهم ترین قسمت های مشترک است.
وی با اشاره به ماده ٢5 آیین نامه اجرایی گفت: هزینه های مشترک آپارتمان به دو 
دسته تقسیم می شوند؛ هزینه های دسته اول که با مساحت زیربنای اختصاصی هر 
واحد مسکونی مرتبط  هستند مانند هزینه آب، گاز، آسفالت پشت بام و… با احتساب 
زیربنای اختصاصی هر واحد به مجموع مساحت قسمت های اختصاصی همه ساختمان 
محاسبه می شوند و دسته دوم از هزینه های مشترک که به مساحت زیربنای ساختمان 
ارتباطی ندارند مانند نظافت راهروها، سرویس آسانسورها، مرمت و بازسازی لابی و… به 
صورت مساوی بین واحدها تقسیم می شود؛ البته این امر در صورتی است که مالکین 

ترتیب دیگری برای پرداخت هزینه های مشترک پیش بینی نکرده باشند.
سهم ساکنین طبقه همکف از هزینه های خرابی آسانسور

وی بابیان اینکه پرداخت هزینه های تعمیرات آسانسور و ... جزو هزینه های مشترک 
بوده و مالکین نمی توانند به استناد عدم استفاده از مشاعات، از پرداخت آن خودداری 
نمایند، اظهار کرد: تنها استثنایی که در این زمینه وجود دارد و می توان طبق قانون و 
عرف حاکم بر آپارتمان ها و رویه قضایی به آن اشاره نمود، معافیت مالکان طبقه همکف از 

پرداخت هزینه های مربوط به آسانسور است.
وی ادامه داد: طبق بند ج ماده ۴ قانون، کلیه تأسیساتی که »برای استفاده عموم شرکا« 
و یا حفظ بنا در آن احداث گردیده در زمره قسمت های مشترک بوده و کلیه مالکین باید 
هزینه های مربوط به آن را بپردازند؛ از عبارت »برای استفاده عموم شرکا« چنین مستفاد 
می شود که آسانسور عرفاً برای طبقه همکف احداث نشده و برای استفاده مالکان طبقات 
بالا نصب می شود بنابراین مالکان واحدهای واقع در طبقه همکف از »عموم شرکا« 

مستثنی شده و می توانند هزینه های مربوط به آن را نپردازند.
همسایه آزارها مجرم هستند

کارشناس حقوقی با تأکید بر اینکه استفاده از واحدهای آپارتمانی باید در حدودی باشد 
که موجب مزاحمت برای همسایگان نشود، بیان کرد: در صورت اثبات همسایه آزاری، 

شخص مزاحم به رفع مزاحمت و مجازات کیفری محکوم می شود.
وی عنوان کرد: قسمت های مشترک و مشاع ساختمان متعلق به کلیه مالکین بوده 
و هیچ یک نمی توانند مانع دخل و تصرف دیگری در این قسمت ها شوند؛ اما برخی 
ممنوعیت ها و محدودیت ها در قانون در خصوص استفاده از قسمت های مشترک وضع 

شده که رعایت آن برای مالکین الزامی است.
وکیل دادگستری افزود: مثلًا در تبصره ماده 3 آیین نامه اجرایی قانون تملک آپارتمان ها 
مقرر شده که گذاشتن میز، صندلی و هر نوع اشیاء دیگر همچنین نگاهداری حیوانات در 

قسمت های مشترک ممنوع است.
اسدی ادامه داد: کوچه، معابر و خیابان جزو املاک عمومی بوده و هیچ کسی نمی تواند 
برای استفاده سایرین از آن ها، ایجاد محدودیت نماید؛ زیرا طبق ماده ۲۴ قانون مدنی، 
هیچ کسی نمی تواند طرق و شوارع عامه و کوچه هایی را که آخر آن ها مسدود نیست، 
تملک نماید؛ از مفهوم مخالف این ماده چنین استفاده می شود که کوچه های بن بست، 
جزو املاک عمومی نبوده و صاحبان املاک در آن کوچه که دارای در به داخل کوچه 

هستند، می توانند با توافق یکدیگر نحوه استفاده از آن را مشخص نمایند.
زندگی آپارتمان نشینی علاوه بر آموزش و فرهنگ سازی به بالا بردن آستانه صبر هم نیاز 

دارد؛ زیرا تعامل و دوستی لازمه ادامه روابط در جامعه است.

شاید این روزها اگر از شادی صحبت کنیم، آهی از نهاد همه بر بیاید و بگویند که با 
این وضعیت کرونایی ، بدون مسافرت ، تفریح و میهمانی چطور شاد باشیم؟

 تجربه ناتمام و ادامه دار شیوع ویروس کرونا در کشور و دنیا ، قرنطینه خانگی، 
تعطیلات مداوم به خاطر بیماری ، قربانیانی که ممکن است هر دم از اقوام و اطرافیان 
ما باشند، رعایت فاصله اجتماعی و نزدیک نشدن به خانواده و دوستانمان، ضدعفونی 
کردن های مداوم  و فرساینده، نرفتن به سفر و تفریح و ... همه باعث شده که شاید اگر 
این روزها از شادی صحبت کنیم، سوژه خنده داری به نظر برسد اما هر چند خنده دار 

اما لازم و ضروری است تا خودمان را بتوانیم سرپا نگه داریم.
خیلی از مردم این روزها در دورکاری هستند و خیلی ها هم هنوز سرکار می روند اما 
بهرحال زمان بیکاری همه ما بیشتر شده است و این علاوه بر اینکه تاثیر مثبت می 
تواند برای انجام برخی کارها برایمان داشته باشد اما اثرات منفی چون نشخوارهای 

فکری و افسردگی نیز می تواند برایمان به بار بیاورد.
حال به چند نکته اشاره می کنیم که از طریق آنها می توانیم سلامتی و شادمانی مان 

را در زندگی روزمره و این شرایط سخت حفظ کنیم.
۱- گل کاری یا باغبانی کنید

در ارتباط بودن با فضای سبز و گل ها می تواند روحیه هر فردی را بهبود ببخشد 
زمانی را هر روز برای اب دادن یا ترمیم گل ها در منزل ، حیاط خانه یا فضای کاری 

تان اختصاص دهید.
۲-سرمایه خود را خرج دلخوشی های کوچک و زیاد کنید

مدام به دنبال آرزوهای گران و دست نیافتنی نباشید، در این شرایط که هر نفسی می 
تواند بازنگردد و به ویروس ختم شود، می بایست قدرلحظه های کوچکمان را بدانیم و 
برای خود دلخوشی های ساده خلق کنیم این دلخوشی می تواند دم کردن یک چای 
و خوردن آن با اعضای خانواده یا یک آشپزی ساده و همینطور یک پیاده روی کوچک 

به همراه عزیزانمان باشد.
۳- در یک مهارت جدید، متخصص شوید.

تشخیص اینکه چه مهارتی باشد به سلیقه و توانایی خودتان بستگی دارد. مثلا 
اینکه سال ها دوست داشتید زبان دیگری بیاموزید اما فرصت آن را نداشتید یا اینکه 
فیلم های آرشیوتان را تماشا کنید و حال فرصت پیدا کرده اید بدون افکار مزاحم به 

آن بپردازید.
۴- نگرانی هایتان درباره آینده را روی یک کاغذ بنویسید

در یک پاکت نامه نگرانی هایتان را بگذارید و به معنای واقعی مهر و مومش کنید! 
همین باعث خارج شدن آن از ذهن شما شده و سالها بعد ممکن است به آنها بخندید 

و الان اما کمکتان می کند تا رها شوید.
۵- اطرافتان را با افراد شاد پر کنید

حال که این روزها نمی توان خیلی شرایط شلوغی داشت اما همان دایره کوچک 

 ـدو دوستتان که مطمئن از آنها هستید خوب است که از افراد شاد  خانواده یا یک 
باشند نه اینکه مدام نق بزنند و انرژی منفی بدهند. حتی گاهی در جمع خانواده تان 

جوک بگویید و شوخ طبع باشید.
۶- مقایسه خود با دیگران را متوقف کنید.

مهم نیست که این مقایسه در زمینه مالی باشد یا تحصیلی یا هر چیز دیگری این 
روزها دیگر خیلی تفاوت ها به چشم نمی آید و هر کسی می بایست در آن زمینه ای که 
مستعد آن است پیشرفت کند پس چه فایده که خودتان را با این کار عذاب دهید؟ بهتر 

است استعدادهای خود را کشف کنید.
۷- از هر فرصتی برای ورزش استفاده کنید

ورزش کنید در هر شرایطی ، به دنبال باشگاه و زمین فلان طور و دستگاه ان چنانی 
نباشید، چراکه ورزش در افزایش روحیه و اعتماد به نفس، تاثیر قابل توجهی دارد.

یادتان باشد که دوستان خوب و پر انرژی، طبیعت به خصوص  گل و گیاه و خندیدن 
مدام هر سه مجانی هستند و شما را شاد می کنند پس بهتر است از آنها لذت ببرید.

برای شاد بودن این باورها را کنار بگذارید
این باورها باعث افسردگی می شوند پس بهتر است آنها را اگر در ذهنتان پرسه می 

زنند، کنار بگذارید:
- برای اینکه خوشبخت باشم باید در هر کاری که به عهده می گیرم، موفق شوم.
- برای اینکه خوشبخت باشم، باید در همه حال مورد قبول همه افراد قرار گیرم.

- من بدون تو نمی توانم، زندگی کنم.
- اگر یک اشتباه کنم، یعنی من ناکارآمد هستم.

- اگر کسی با من مخالفت کند، یعنی مرا دوست ندارد.
- ارزش اجتماعی من بستگی به این دارد که دیگران درباره ام چه فکر می کنند.

- پس آگاه باشید چنانچه شما نیز از این باورهای غلط و باورهایی شبیه اینها تبعیت 
می کنید، ممکن است مستعد ابتلا به افسرگی باشید!

چه باورهایی خلق و خو را مثبت می کند؟
روان شناسی مثبت گرا معتقد است که برخی باورها باعث بهبود خلق و خو می 
شود. بهتر است هر روز و هر هفته از خود بپرسید که امروز اگر چه کاری انجام دهم، 
باعث لذتم می شود؟ چه تحسین و بازخوردی دریافت کنم؟ لحظه های خوشحالی 
من چیست؟ دستاوردهای من چه بوده است؟ از چه چیزهایی باید شکرگذاری کنم؟ 

چگونه مهربانی خود را ابراز کنم؟
اگر یک دفترچه یادداشت روزانه داشته باشید و هر روز به اینها پاسخ دهید، به شما 
یادآوری میکند که چه چیزهایی برای شاد بودن و شکرگذاری دارید و متوجه آنها می 
شوید. برخی افراد ممکن است این روزها بگویند که قدر دوستان و خانواده  با هم 
بودنشان را بهتر می دانند، اینکه از چه چیزهایی محروم شده اند و حال به خود یادآوری 

می کنند که به امید چه روزهایی هستند.

روش های شاد بودن در ایام کرونا ؛

چه کنیم افسردگی دست از سر ما بردارد

نگاهی جدی به قوانین آپارتمان نشینی؛

چهاردیواری دیگر اختیاری نیست
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رئیس کل گمرک ایران خبرداد:

رشد 6۳ درصدی صادرات کشور

رئیس کل گمرک ایران از رشد ۶3 درصدی صادرات در ۵ ماهه امسال و مثبت 
شدن تراز تجاری کشور خبر داد.

مهدی میر اشرفی  روزشنبه در جمع خبرنگاران گفت: مجموع تجارت خارجی 
ایران در پنج ماهه نخست امسال، به ۵۹ میلیون و 300 هزار تن به ارزش 3۴ میلیارد 
دلار رسید که در مقایسه با مدت مشابه سال قبل، از لحاظ وزن 1۴ درصد و از حیث 

ارزش, 3۸ درصد رشد نشان می دهد.
رئیس کل گمرک ایران افزود: صادرات کالا های غیرنفتی در این مدت, ۴۵ میلیون 
و ۵00 هزار تن به ارزش 1۷ میلیارد و ۶00 میلیون دلار بود که نسبت به مدت مشابه 

سال قبل، از نظر وزن ۲0 درصد و از لحاظ ارزش ۶3 درصد افزایش داشت.
مهدی میراشرفی اضافه کرد: در پنج ماهه نخست امسال، همچنین 13 میلیون 
و ۸00 هزار تن کالا به ارزش 1۶ میلیارد و ۶00 میلیون دلار وارد کشور شد که در 
مقایسه با مدت مشابه سال ۹۹, از لحاظ وزن ۵ دهم درصد کاهش و از حیث ارزش 

۲1 درصد رشد داشت.
وی گفت: بدین ترتیب تراز تجاری پنج ماهه نخست 1۴00, بیش از یک میلیارد 

دلار به نفع صادرات بود.
رئیس کل گمرک ایران پنج مقصد اول کالا های صادراتی کشور را چین با 1۲ 
میلیون و 300 هزار تن به ارزش ۵ میلیارد و ۹00 میلیون دلار، عراق با 1۲ میلیون 
تن به ارزش 3 میلیارد و ۲00 میلیون دلار، امارات با پنج میلیون تن به ارزش یک 
میلیارد و ۹00 میلیون دلار، ترکیه با یک میلیون و ۴00 هزار تن به ارزش یک میلیارد 
و یکصد میلیون دلار و افغانستان با ۲ میلیون و ۲00 هزار تن به ارزش ۸۸۵ میلیون 
دلار برشمرد و گفت: 10 قلم عمده صادراتی ایران را در این مدت متانول، گاز 
طبیعی، پلی اتیلن، محصولات نیمه تمام آهنی، شمش آهن، بنزین، پروپان مایع 

شده، میله های آهنی، اوره و قیر نفت تشکیل می داد.
معاون وزیر اقتصاد همچنین پنج کشور عمده مبدأ واردات کالا از ایران را امارات 
با ۴ میلیون و ۴00 هزار تن به ارزش ۵ میلیارد و ۴00 میلیون دلار، چین با یک 
میلیون و یکصد هزار تن به ارزش 3 میلیارد و ۶00 میلیون دلار، ترکیه با یک میلیون 
و ۶00 هزار تن به ارزش یک میلیارد و ۸00 میلیون دلار، آلمان با ۴31 هزار تن 
به ارزش ۶۶۸ میلیون دلار و سوئیس با ۶۹۲ هزار تن به ارزش ۵۷۲ میلیون دلار 
اعلام کرد و گفت: 10 قلم عمده کالا های وارداتی ایران در مدت مذکور شامل تلفن 
همراه، ذرت دامی، دانه سویا، روغن آفتابگردان، جو، گندم، کنجاله سویا، روغن 

پالم، شکر و الکترود های ذغالی بود.
میراشرفی با اشاره به تداوم رشد ترانزیت خارجی کالا از قلمرو جمهوری اسلامی 
ایران، افزود: در پنج ماهه نخست امسال, ۴ میلیون و ۷۲۷ هزار تن کالا از خاک 
ایران ترانزیت شد که در مقایسه با مدت مشابه سال قبل, ۹۵ درصد رشد نشان 

می دهد.
 

یک کارشناس مسکن مطرح کرد

افزایش تسهیلات راهکار برون رفت
 رکود از بازار مسکن

یک کارشناس مسکن گفت: یکی از راهکار های ایجاد رونق در بازارمسکن، 
افزایش تسهیلات خرید و ساخت و ساز است.

فرشید پورحاجت درباره اعطای کارت اعتباری مصالح به انبوه سازان افزود: 
با توجه به افزایش قیمت مصالح ساختمانی، از دو سال گذشته در وزارت راه و 
شهرسازی درباره اعطای کارت اعتباری مصالح صحبت شد، اما تا به امروز اجرایی 

نشده است.
وی ادامه داد: قرار بود بانک مسکن کارت مصالح ساختمانی را به میزان ۵0 
تا 100 میلیون تومان شارژ کند و در اختیار انبوه سازان قرار دهد، اما هنوز هیچ 
خبری نشده است و با توجه به افزایش قیمت مصالح ساختمانی این مبلغ گره 

گشایی کار انبوه سازان نیست.
تولید کننده مسکن، با بیان اینکه با 100 میلیون تومان یک فرد نمی تواند یک 
واحد 100 متری را تعمیر کند گفت: با توجه به اینکه رونق در بازار مسکن می تواند 
باعث ایجاد اشتغال در کشور شود انبوه سازان برای رونق در این بازار، پیشنهاداتی 
مبنی بر تخصیص اعتبار ویژه برای تامین مصالح ساختمانی به بانک مسکن ارائه 
کردند تا گره این بخش باز شود، اما بانک مسکن که بانک اختصاصی بازار مسکن 

است هیچ برنامه ریزی نکرده است.
وی تصریح کرد: باوجود اینکه بانک مرکزی اجاره گشایش ال سی برای خرید 
مصالح ساختمانی را به بانک مسکن داده است، اما تا به امروز اجرایی نشده است.
پور حاجت تاکید کرد: ما به عنوان بخش تولید، از دولت می خواهیم تا برنامه های 

روی کاغذ مانده گذشته را هرچه سریعتر اجرایی کنند.
وی درباره ارائه تسهیلات ساخت به انبوه سازان گفت: تسهیلاتی که برای ساخت 
و ساز به انبوه سازان می دهند عملا کارایی ندارد بطوریکه انبوه ساز برای دریافت 
تسهیلات 100 میلیون تومانی ساخت، باید مبلغی پول در حساب انبوه ساز بلوکه 

شود و این موضوع برای تولیدکننده به صرفه نیست.
کارشناس مسکن گفت: فروش متری مسکن طرح خوبی است در صورتی که با 

برنامه ریزی صورت گیرد.
وی اضافه کرد: در زمانی که طرح صندوق پس انداز یکم راه اندازی شد انبوه 
سازان ابراز تمایل کردند تا بانک افرادی را که در این صندوق ثبت نام کردند به انبوه 
ساز برای دریافت واحد مسکونی معرفی کنند، اما این کار صورت نگرفت و عملا با 

افزایش قیمت مسکن، تسهیلات برای خرید ملک کافی نبود.
وی با اشاره به اینکه در این شرایط تورمی ساخت و ساز به نفع سازندگان نیست 
گفت: در کشور با کمبود مسکن مواجه هستیم و بدلیل خواب سرمایه، بخش 
خصوصی تمایل به سرمایه گذاری در بخش مسکن نمی کند و حتی قدرت خرید 

مردم نیز کاهش یافته است.

درخواست وزیر اقتصاد از بانک مرکزی:

لزوم برخط شدن داده های تخصیص ارز
وزیر امور اقتصادی و دارایی از رئیس کل بانک مرکزی خواست انتقال داده های 

مربوط به تخصیص ارز برای ترخیص کالا ها به سرعت و برخط انجام شود.
امام  انبار های گمرک فرودگاه  از  بازدید  پایان  احسان خاندوزی  روز شنبه در 
خمینی در جمع خبرنگاران گفت: تسریع در انتقال برخی داده های ارزی از طرف 

بانک مرکزی موجب سرعت بخشیدن به ترخیص کالا ها می شود.
وزیر اقتصاد درباره معطلی مردم و نارضایتی هایی در زمینه رجیستری گوشی 
همراه در ورود به کشور گفت: مقرر شد تا با همکاری گمرک و ستاد مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز، سازوکار رجیستری و پرداخت گمرکی ها به شکل برخط به نحوی تغییر 
کند که بدون نیاز به مراجعه حضوری و از طریق سامانه ها در کمترین زمان انجام 
شود.  وی افزود: همچنین در تماس با وزیر بهداشت مقرر شد ترخیص محموله های 

دارویی با همکاری دو وزارتخانه سرعت بگیرد.
خاندوزی درباره تعیین تکلیف اموال تملیکی و کالا های متروکه در گمرک نیز 
گفت: این موضوع مستلزم برگزاری جلسه مستقلی است که بعد از برگزاری جلسه 

با رئیس سازمان اموال تملیکی نتیجه آن اعلام خواهد شد.

یک کارشناس بازار سرمایه گفت: براساس پیش بینی های صورت گرفته به نظر 
می رسد بازار به مرور از سهام دلاری محور که رشد زیادی داشتند در حال ورود به سهام 
کوچک باشد که از لحاظ بنیادی شرایطی بهتر دارند و از عقب ماندگی بیشتری نسبت 

به سهام بزرگ برخوردارند.
"روزبه شریعتی" به تغییر روند معاملات بورس از مرداد ماه اشاره کرد و افزود: بازار 
سهام از یک ماه گذشته شکل و روندی جدید به خود گرفت و خون در رگ های این 
بازار جاری شد که ریشه ایجاد چنین پویایی در معاملات بورس را می توان مربوط به 

تغییر روند این بازار در خرداد ماه دانست.
وی به سرانه خرید و فروش هر کد حقیقی در چند ماه گذشته اشاره کرد و گفت: در 
پنج ماه گذشته سرانه خرید هر کد حقیقی ١٠ میلیون تومان و در مقابل سمت فروش 

حدود ٢٢ میلیون تومان بود.
شریعتی با بیان اینکه در تیر ماه سرانه خرید حقیقی ها در بازار رو به افزایش رفت و در 
این میان شاهد کاهش فروش سهام از سوی سهامداران در بازار بودیم، اظهار داشت: 
در این ماه سرانه خرید هر کد حقیقی به حدود 1۶ میلیون تومان و سرانه فروش به 

کمتر از 1۴ میلیون تومان رسید.

این کارشناس بازار سرمایه اظهار داشت: روند افزایشی میزان خرید در بازار نسبت به 
خرید همچنان بر مدار صعودی قرار داشت و در آخرین روز معاملاتی مرداد ماه سرانه 

خرید هر کد حقیقی  نزدیک به ١٩ میلیون تومان رسید.
 وی به چرخش معاملات بورس در خرداد ماه تاکید کرد و گفت: از ١٣ تیر ماه به بعد 
فقط پنج روز قدرت خریدار کمتر از فروشنده بود که چنین روندی هم در بازار طبیعی 

به نظر می رسد.
عدم همخوانی روند معاملات بورس با نرخ دلار

به معاملات بورس اشاره کرد و گفت:  بازگشت رشد  به علت  ادامه  شریعتی در 
معاملات بورس طی یک سال گذشته اصلاح قابل توجهی را تجربه کرد و بازار به 
محدوده ای رسید که دیگر حتی با دلار ٢٠ هزار تومان همخوانی نداشت و کمتر از 

ارزش ذاتی خود در حال معامله بود.
 این کارشناس بازار سرمایه به دیگر عامل تاثیرگذار در ایجاد روند صعودی معاملات 
بورس تاکید کرد و اظهار داشت: انتشار گزارش فصل بهار شرکت ها که در تیر ماه 
منتشر شد باعث تغییر رنگ در معاملات این بازار شد و در این میان احتمال کاهش 

شدید قیمت دلار از بین رفت.

شریعتی با تاکید بر اینکه سهام شرکت ها با تغییر و ورود به فصل مجامع از صف 
فروش خارج شدند و نیز به قیمت تعادلی خود رسیدند، گفت: بازار از تیر ماه روی 
دیگری را از خود نشان داد و با نزدیک شدن به اواسط تیر ماه با شفاف سازی های 
صورت گرفته در معاملات و کاهش هیجان های صورت گرفته در میان سهامداران 
روند بازار رو به بهبود پیش رفت و باعث شد تا افراد ریسک گریز به مرور وارد بازار شوند و 

سرمایه هایی را که در بیرون از بازار نگه داشته بودند را دوباره وارد بازار کنند.
حجم معاملات، دماسنج معاملات بازار سهام

این کارشناس بازار سرمایه، حجم معاملات را دماسنج این بازار اعلام کرد و گفت: 
در این مدت بازار رنگ دیگری به خود گرفته است، میانگین حجم معاملات که در 
فروردین و اردیبهشت ماه بسیار ناچیز و در روزهایی به صورت میانگین حجم معاملات 
کمتر از دو هزار میلیارد تومان بود در خرداد ماه این عدد به حدود سه هزار میلیارد 
تومان رسید، اما در تیر ماه حجم معاملات به بیش از پنج هزار میلیارد تومان دست پیدا 

کرد و حتی در روزهایی رکورد هفت هزار میلیارد معاملات شکسته شد.
وی تاکید کرد: در مرداد ماه با توجه به تعطیلی های مکرر و وجود 1۶ روز کاری اما 
با رکوردهای عالی در حجم معاملات همراه بودیم و در برخی از روزها حجم معاملات 
بیش از ١٠ هزار میلیارد تومان بود که این موضوع نشان از وجود حال و روز جدید در 

بازار است.
شریعتی اظهار داشت: شاخص بورس در ابتدای مرداد از کانال یک میلیون و ٣٠٠ 
هزار واحد به یک میلیون ۵00 هزار واحد رسید و نزدیک به 1۶ درصد رشد داشت که 

بسیاری از کارشناسان این کانال را مقاومت جدی بازار می دانند.
این کارشناس بازار سرمایه با تاکید بر اینکه شاخص هم وزن در مرداد ماه فقط حدود 
١٠ درصد رشدکرد و شاهد وجود یک عقب ماندگی در شاخص هم وزن هستیم، 
گفت: براساس پیش بینی های صورت گرفته به نظر می رسد بازار به مرور از سهام 
دلاری محور که رشد زیادی را داشتند در حال ورود به سهام کوچک باشد که از 
لحاظ بنیادی شرایطی بهتر دارند و از عقب ماندگی بیشتری نسبت به سهام بزرگ 
برخوردارند. وی با بیان اینکه اکنون بازار در نقطه ای قرار دارد که در انتظار نگرش 
تیم جدید دولت است، اظهار داشت: چند اتفاق در وضعیت فعلی بازار در حال رخ 
دادن است، اکنون شعار و اهدافی که  ارکان اقتصادی دولت با آن روبرو هستند، نشان 

دهنده ذهنیت پویای اقتصاد است.
شریعتی ادامه داد: صحبت های مطرح شده از سوی ارکان اقتصادی دولت جدید 
نشان دهنده حذف قیمت گذاری دستوری، رانت زدایی و فساد ارز چند نرخی است 
که این نگاه ها به طور قطع کمک کننده به معاملات بازار خواهد بود و باعث قوت قلب 

سهامداران در بازار شده است.
این کارشناس بازار سرمایه با بیان اینکه نقطه ایجاد شده در بازار زمینه رشد شاخص 
هم وزن را فراهم کرده است تا به مرور از معاملات شهریور ماه عبور کنیم، افزود: به نظر 
نمی رسد که بازار در آخرین ماه تابستان بتواند به بازدهی بیش از مرداد ماه دست پیدا 
کند، مگر آنکه متغیر اصلی تاثیرگذار بر معاملات بازار که دلار است با افزایش همراه 

شود و زمینه رشد بیشتر بازار را فراهم کند.

یک کارشناس بازار سرمایه مطرح کرد ؛

تغییر مسیر معاملات بورس از سهام دلاری محور به سهام شرکت های کوچک

 آگهی مزایده اتومبیل
آگهی مزایده یک دستگاه خودروی -پژو-۷XU-GLX۴0۵-CNG به شماره انتظامی ۲۲۶ ق ۸1 ایران 1۶ مربوط به 

پرونده کلاسه 13۹۹0۴030011000۷0۷ :
بروغنی،و  فائزه  خانم  له:  بایگانی۹۹00۷۶۹(  شماره  با  کلاسه)13۹۹0۴030011000۷0۷  اجرایی  پرونده  بموجب 
صادر  سند13۹۲/0۶/03،دفترخانه  ،تاریخ  سند:1۵۴3  شماره  ازدواج:  سند  حسینی،مستند  حمید  سید  علیه:آقای 
کننده:دفترخانه  ازدواج شماره۴۷ قم یک دستگاه خودروی-پژو-۷XU-GLX۴0۵-CNG به شماره انتظامی ۲۲۶ ق ۸1 
ایران 1۶ با مشخصات ذیل واقع در پارکینگ خلیج فارس متعلق به آقای سید حمید حسینی بازداشت گردیده و از طریق 

مزایده به فروش میرسد:
مشخصات فنی خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

 01۴۹۲1۹K1۲۴:۵101۸۲ شماره موتورK3CA11NAAM :۷ شماره شاسیXU-GLX۴0۵-CNG-خودروی -پژو
وضعیت ظاهری خودرو:

1-بدنه-سقف-شاسی جلو-سپرهای جلو و عقب نیز سالم می باشد.)بدون آثار تصادف و خسارت ظاهری(۲-صندلی ها 
دارای روکش پارچه ای در حد خوب می باشد.3-با توجه به خراب طولانی مدت خودرو در توقفگاه باطری و ۴ حلقه لاستیک 
مستهلک و نیاز به تعویض می باشند و نیز قسمت چپ جلو سقف)محدوده کلاف(و قسمت رویی گلگیر جلو چپ آثار آفتاب 
سوختگی رنگ می باشد.۴-درب جلو راست فاقد زده می باشد.۶-سوئیچ در دسترس نبود.۷-خودرو دوگانه سوز کارخانه سی 

ان جی می باشد.
خودرو فوق فاقد بیمه می باشد.

کارشناس رسمی دادگستری جناب سرهنگ عزیز آوازی خودروی مذکور را به مبلغ۹30/000/000ریال )نهصد و سی 
میلیون ریال معادل نود و سه میلیون تومان( ارزیابی نموده است.

مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی 1۲ ظهر روز چهار شنبه 1۴00/0۶/۲۴در خیابان ساحلی)لواسانی(نبش کوچه 
۷-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک استان قم- اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود.

مزایده خودرو مذکور از مبلغ پایه ۹30/000/000ریال )نهصد و سی میلیون ریال معادل نود و سه میلیون تومان(  شروع و به 
بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده 
ثبت به شماره شبا ۹۸010000۴0۷۶013۲0۷۸۹۵۶۹3با شناسه واریز ۹۶۵10۸۵۷۶10000000۲1۷13۲3۵1۲00۶ 
می باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ 

فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و 
در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و 

به حساب خزانه واریز خواهد شد ودر این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج 
مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود در ضمن بدهی های خودرو اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره 
تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز 
غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل 
رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعداز تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی وحق مزایده 

طبق مقررات وصول خواهد شد. )م الف 1۴3۶۹(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روزخوش 
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی: ۱۴۰۰/۰۶/۰۷

---------------------------------------
  آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: ۱۴۰۰۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۱۶۳۶/۱

بدین وسیله به آقای داود معصومی نام پدر : علیرضا  تاریخ تولد: 13۷1/0۴/0۴ شماره ملی: 03۷0۶۹313۲ شماره 
شناسنامه:03۷0۶۹313۲ بدهکار پرونده کلاسه 1۴0001۷1۷ که برابر گزارش مامور پست شناخته نگردیده اید ابلاغ می 
گردد که برابر قرارداد بانکی شماره سند:۹۶11۹0۲۲۷۹  تاریخ سند: 13۹۶/0۹/1۸ بانک مربوطه:ملی طبق مندرجات 
قرارداد محاسبه می گردد وتایوم الادا به بدهی اضافه میگردد،تاریخ مبنای محاسبه خسارت:1۴00/0۴/۲۲ به آن اضافه 
میگردد بدهکار می باشید که براثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه 
صادر و بکلاسه فوق در این اجرا مطرح می باشد لذا طبق ماده 1۹/1۸ آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی به شما ابلاغ می 
گردد از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط همین یک نوبت در روزنامه درج و منتشر می گردد 
ظرف مدت 10 روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق 
مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد.در ضمن وفق ماده 1۸-اصلاحی آیین نامه اجرا مدیونین موظف به ثبت نام و دریافت 

کاربری در سامانه ثنا می باشند. )م الف1۴3۶۷(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش
تاریخ انتشار :۱۴۰۰/۰۶/۰۷

 رئیس اتاق بازرگانی ایران با بیان اینکه در کشور اعتقاد 
جدی به بخش خصوصی وجود ندارد، گفت: ما معتقدیم 
اصلاح  این  ولی  است  ممکن  کشور  اقتصاد  اصلاح  که 

شروطی دارد و آن اینکه در بر پاشنه قبلی نچرخد.
انتخاب  از  :غلامحسین شافعی اظهار داشت: مهم تر 
و  کرده  معرفی  خود  کابینه  در  رئیسی  آقای  که  افرادی 
رأی اعتماد گرفته اند، اصلاح ساختار اقتصادی در کشور 
است. اگر ساختار اقتصادی کشور اصلاح نشود، حتی 
افراد توانمند هم در آینده نمی توانند انتظارات اقتصادی 
را برآورده کنند. ما امیدواریم رئیس جمهور در این حوزه هم 

اقدامی متفاوت از گذشته انجام دهد.
رئیس پارلمان بخش خصوصی درباره وزرای اقتصادی 
اقتصادی  بخش  برای  که  وزرایی  افزود:  سیزدهم  دولت 
کشور انتخاب شده، تیم خوبی هستند ولی موفقیت این ها 
زمانی می تواند کامل شود که هم زمان اصلاح ساختاری هم 
در دستور کار قرار گیرد در آن صورت است که هماهنگی و 

همدلی با هم سبب موفقیت افراد خواهد بود.
می تواند  زمانی  هماهنگی  و  همدلی  داد:  ادامه  وی 
رخ دهد که هدف های اقتصادی مشخص شود. ما الان 
هدف  به  رسیدن  برای  که  ابزارهایی  از  بعضی  به اشتباه 

لازم هستند را هدف قرار داده ایم اما خود هدف مشخص 
نیست.

رئیس اتاق بازرگانی ایران به نرخ مالیات و ارز اشاره کرد و 
گفت: مثلًا نرخ مالیات، نرخ ارز و غیره ابزاری برای توسعه 
ذات  به  این ها  هستند.  اقتصاد  خدمت  در  و  اقتصادی 
خود هدف نیستند. اما به اشتباه و خیلی وقت ها در کشور 
پایین  اگر نرخ مالیات  ما، سیاست گذاران فکر می کنند 
باشد، همه مشکلات حل می شود و وسیله جای هدف را 

می گیرد.
شافعی تأکید کرد: اهداف اقتصاد کشور باید مشخص 
باشد، ساختارها بر اساس هدف کلی تغییر کند و در نهایت 
آدم های توانمند و دانایی برای رساندن کشور به آن هدف 
کار  شروع  که  سیزدهم  دولت  امیدواریم  شوند.  انتخاب 
کابینه آن با هفته دولت همراه شده، بتوانند برای بهبود 

وضعیت اقتصاد کشور تلاش کنند.
دیوار اقتصادی فرسوده، ترمیم شود 

وی ادامه داد: همه ما معتقد هستیم که شرایط کشور 
شرایط  در  اقتصادی  لحاظ  به  است؛  استثنایی  کاملًا 
خاصی قرار گرفته ایم. دولت با چالش های بزرگ روبروست. 
از طرفی شاید ما فرصت دیگری برای اقتصاد کشور نداشته 

باشیم. شاید این آخرین فرصت اقتصادی ما باشد. بخش 
خصوصی و مردم، دولت و حاکمیت برای نجات و توسعه 
برای  باید  و  ندارند  خطا  و  آزمون  امکان  کشور  اقتصاد 

مناسب تر کردن شرایط اقتصاد کشور پای کار بیایند.
رئیس اتاق بازرگانی ایران تأکید کرد: ما معتقد هستیم که 
اصلاح اقتصاد کشور ممکن است ولی این اصلاح شروطی 
باید اصلاح  قبلی نچرخد.  پاشنه  بر  در  اینکه  آن  و  دارد 
ساختاری انجام شود؛ دیوار اقتصادی فرسوده ترمیم شود و 

رنگ زدن مداوم فرسودگی، چاره کار نیست.
اقتصاد باید مردمی شود و فعالان اقتصادی نقش 

تعیین کننده ای داشته باشند 
پیشنهادی  بسته  چندین  ایران  اتاق  گفت:  شافعی 
زمان  از  است.  کرده  ارائه  سیزدهم  دولت  به  سیاستی 
و  کارشناسی  نظرات  ایران  اتاق  امروز،  به  تا  انتخابات 
پژوهشی خود را در اختیار دولت قرار داده است. اما باید 
که  است  این  ایران  اقتصاد  مغفول  نکته  که  کرد  توجه 
علی رغم همه حرف ها، اعتقاد جدی به بخش خصوصی 
وجود ندارد و این عامل تعیین کننده ای است که باعث شده 

نتوانیم به توفیق دست یابیم.
فعالان  و  شود  مردمی  باید  اقتصاد  کرد:  تصریح  وی 

اقتصادی نقش تعیین کننده ای در اقتصاد کشور داشته 
مورد  خصوصی  بخش  گفته ها،  برخلاف  الان  باشند. 
مشورت نیست و اگر بر اساس رسالت و جایگاه اتاق ایران 
گزارشی تهیه می شود، متأسفانه در عمل به آن ها توجهی 
خصوصی  بخش  اگر  است:  معتقد  شافعی  نمی شود. 
از  خیلی  گیرد،  قرار  پذیرش  مورد  امین  مشاور  به عنوان 
مشکلات اقتصادی حل خواهد شد. دولت بدون بخش 
خصوصی قادر به نجات اقتصاد کشور نخواهد بود. باید 
توجه کرد علی رغم همه اهانت هایی که در این مدت برای 
بخش خصوصی به وجود آمد، بخش خصوصی همچنان 
پای کار بود. اقتصاد کشور در این مدت از طریق صادرات 

غیرنفتی اداره شده و نیازهای اساسی کشور تأمین شد.
ارتباط  کشور  توفیق  است:  معتقد  ایران  اتاق  رئیس 
مستقیمی با اقتصاد و البته با جایگاه بخش خصوصی 
دارد. همه ارکان اقتصادی و سیاست گذاری های اقتصادی 
باید همسو باهم باشد. از وزارت امور اقتصادی و دارایی، تا 
وزارت صنعت، معدن و تجارت و وزارت امور خارجه و اتاق 
بازرگانی، صنایع، معادن کشاورزی ایران همه در خدمت 
اقتصاد باشند و باید این هماهنگی به طور کامل شکل 

بگیرد. نتیجه این هماهنگی رونق اقتصادی خواهد بود.

رئیس اتاق بازرگانی ایران :
اعتقاد جدی به بخش خصوصی وجود ندارد

معاون امور بندری و اقتصادی سازمان بنادر و دریانوردی گفت: میزان کالاهای 
اساسی موجود در بنادر کشور تا سوم شهریورماه امسال به چهار میلیون و ۵۲۷ 

هزار و 100 تن است.
»فرهاد منتصر کوهساری«، درباره وضعیت کالاهای اساسی در بنادر کشور، 
اظهار کرد: تا پایان روز سوم شهریورماه امسال، میزان کالاهای اساسی در 1۲ بندر 
امیرآباد، نوشهر، انزلی، امام خمینی)ره(، شهیدرجایی، بوشهر، چابهار، آستارا، 
فریدونکنار، لنگه، شهیدباهنر، خرمشهر، معادل ۴ میلیون و ۵۲۷ هزار و 100 تن 

بوده است.
وی ادامه داد: کالاهای اساسی شامل گندم، ذرت، جو، سویا، برنج، شکر، روغن 

خام و دانه های روغنی است.
 میزان تفکیکی کالاهای اساسی در ۱۲ بندر کشور

میزان  با  رابطه  در  دریانوردی  و  بنادر  سازمان  اقتصادی  و  بندری  امور  معاون 
کالاهای اساسی به تفکیک بنادر، خاطرنشان کرد: در بندر امیرآباد 313 هزار و 
1۶۹ تن، بندر نوشهر 1۷۵ هزار و ۶۶۷ تن، بندر انزلی ۷3 هزار و ۴۹0 تن، بندرامام 
خمینی)ره( 3 میلیون و ۲۹0 هزار و ۷3۶ تن، شهیدرجایی ۴۴1 هزار و ۷۶0 تن، 
بندر بوشهر ۵3 تن، چابهار 1۴3 هزار و ۷۲1 تن، بندر آستارا 1۸ هزار و ۶3 تن، بندر 
فریدونکنار ۶۹ هزار و ۶۶۴ تن، بندر لنگه ۷0 تن، بندر شهیدباهنر 1۲3 تن و بندر 

خرمشهر ۵۸۴ تن است.

کوهساری در مورد شناورهای کنار اسکله در بنادر کشور تا پایان سوم شهریور ماه 
سال جاری، اظهار داشت: 1۸ فروند شناور کنار اسکله با تناژ ۴1۷ هزار و ۲۷1 تن 
قرار دارند و ۲۶ فروند شناور نیز با تناژ یک میلیون و 1۲۵ هزار و ۴03 تن تا تاریخ 

مذکور در لنگرگاه منتظر بودند.
وی در مورد تعداد کامیون های خروجی از بنادر امیرآباد، نوشهر، انزلی، امام 
خمینی)ره(، شهیدرجایی و خرمشهر نیز، اعلام کرد: روز سوم شهریورماه سال 
جاری، 3 هزار و 3۹۹ کامیون با تناژ ۷۷ هزار و ۹۹۸ تن از این بنادر خارج شده اند.
معاون امور بندری و اقتصادی سازمان بنادر و دریانوردی افزود: از بنادر امام 

خمینی)ره( و شهیدرجایی 1۴۸ واگن با تناژ ۸ هزار و ۵۴۲ تن خارج شدند.

معاون سازمان بنادر اعلام کرد:
وجود 4.۵ میلیون تن کالای اساسی در بنادر کشور
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تیم فوتبال استقلال که در چند روز اخیر فعالیت چشمگیری در فصل نقل و 
انتقالات لیگ بیست و یکم داشته، هنوز در برخی پست ها با خلاء های بزرگی 

مواجه است که نگرانی هایی را ایجاد کرده است.
برپایه این گزارش ، کمتر از یک هفته از ورود رسمی استقلال به نقل و انتقالات 
می گذرد و جدا از خبرهای تایید نشده و شایعات، آبی پوشان تاکنون به صورت 
رسمی ۵ خرید را انجام داده و گفته می شود بین 3 تا ۴ بازیکن دیگر هم در لیست 
خرید مجیدی قرار دارد. گذشته از آن آبی پوشان تاکنون ۷ بازیکن را هم به طور 
حتمی از دست داده و ممکن است ۲ تا 3 بازیکن دیگر هم به این جمع اضافه 

شوند.
۱- دروازه

استقلال در درون دروازه با سید حسین حسینی تمدید کرد، یک دروازه بان 
جوان و ۲1 ساله به نام علیرضا رضایی جذب کرد و رشید مظاهری را علیرغم 

داشتن قرارداد در لیست مازاد قرار داد.
این آمار نشان می دهد آبی ها به ازای از دست دادن رشید مظاهری که یکی از 
برترین دروازه بان های فوتبال ایران است و عملکردی فوق العاده در فصل گذشته 
را  داشت، یک دروازه بان جوان و کم تجربه جذب کرده اند. پاسخ این سئوال 

گذشت زمان خواهد داد که آبی ها از این جابجایی سود برده اند یا ضرر.
۲- دفاع میانی

آبی ها در این منطقه نه تنها هیچ بازیکنی را از دست نداده اند، بلکه خرید هم 
داشته اند. استقلالی ها ابتدا با یزدانی تمدید کردند و سپس دانشگر را راضی به 
ماندن کردند و به جز آن عارف آقاسی را هم از تیم فولاد به خدمت گرفتند. آنها 
در این منطقه محمد حسین مرادمند را هم آماده به بازی دارند ضمن اینکه عارف 
غلامی که به تازگی جراحی کرده هم به این جمع اضافه می شود که شاید در این 

صورت آنها در این پست با ترافیک بازیکن مواجه شوند.
البته استقلال یک بازیکن جوان به اسم سینا خادم پور هم در این پست دارد که 
با توجه به حجم بالای بازیکنان این منطقه این امکان وجود دارد که وی به صورت 

قرضی به تیم دیگری بپیوندد.
۳- دفاع و وینگر راست

ترکیب استقلال در این منطقه اصلًا دست نخورده و آنها مثل فصل قبل ورویا 
غفوری، سید احمد موسوی، آرش داجیلری و سبحان

خاقانی را در اختیار دارند.
۴- دفاع و وینگر چپ

بر خلاف سمت راست، استقلال در این منطقه دستخوش تغییرات اساسی 
شده است. آنها دو تا از بهترین مدافعان چپ لیگ به اسم میلیچ و نادری را از دست 

داده و عملًا هنوز بازیکنی را جانشین آنها نکرده اند.
فعلًا موجودی تیم مجیدی در این منطقه متین کریم زاده و بابک مرادی است که 
به نظر می رسد برای حضور در یک لیگ فرسایشی و مراحل بالاتر لیگ قهرمانان 
آسیا، این منطقه به شدت نیاز به تقویت دارد. ضمن اینکه داریوش شجاعیان هم 

که ذاتاً یک وینگر چپ است هم در لیست مازاد قرار دارد.
۵- هافبک میانی

ابهام بزرگ استقلال در خصوص ماندن یا نماندن مسعود ریگی است. در حالی 
که مسئولان باشگاه و به ویژه احمد مددی تاکید کرده بودند پیشنها مالی بالای 
ریگی باعث شده است در فهرست مجیدی نباشد اما پیگیری ها نشان داد که 
اینگونه نیست و ریگی اصلا پیشنهادی نداده است. با این حال این بازیکن روز 

شنبه با انتشار پیامی از هواداران استقلال خداحافظی کرد.
آبی ها در این منطقه از زمین مهدی مهدی پور و سعید مهری را از فصل قبل 
دارند، با آرش رضاوند تمدید و زبیر نیک نفس را از فولاد به خدمت گرفته اند. شاید 
حضور ۴ بازیکن در این منطقه باعث شود دست استقلال برای مذاکره با ریگی 

قدری باز تر باشد.
۶- هافبک بازی ساز

فرشید اسماعیلی تنها موجودی آبیها در پست هافبک بازی ساز بود که به تازگی 
به اردوی تیم ملی هم دعوت شده و گویا در لیست بازیکنان مورد نیاز مجیدی قرار 
ندارد. حتی اگر مشکلات اسماعیلی حل شده و او به جمع آبی پوشان بازگردد، 
آنها باز هم در این پست نیاز به بازیکن دارند و اگر مجیدی همچنان نظرش نسبت 
به وی تغییر نکرده باشد، کار استقلال برای بازیکن گرفتن در این منطقه دشوار 

می شود.
۷- وینگر و مهاجم کاذب

بی تردید بهترین و کلیدی ترین بازیکن استقلال در ماه های گذشته مهدی 
قایدی بود که او به لیگ امارات ترانسفر شد و جایگزین او یک بازیکن جوان از سایپا 
به نام امیر حسین حسین زاده است. هرچند مجیدی مدعی است مدیرعامل 
باشگاه به وی قول داده جای خالی قایدی را با دو بازیکن با کیفیت پر کند، اما 
تا امروز خبری از این موضوع نیست و تنها وینگر سرعتی استقلال امیر حسین 

حسین زاده است.
۸- مهاجم

ترکیب استقلال در این منطقه هم دستخوش تغییر شده است. دیاباته رسماً 
جدا شده و ارسلان مطهری هم از جمله بازیکنان بلاتکلیف استقلال است و تنها 
موجودی این تیم از گذشته، آرمان رمضانی است. خرید های استقلال هم در 
این پست محمدرضا آزادی و امین قاسمی نژاد هستند که این دومی را می توان 

سرشناس و بهترین خرید آبیها تا اینجای کار دانست.
حتی اگر قرارداد مطهری با استقلال تمدید شود، باز هم این باشگاه نیاز به خرید 
یا خریدهای دیگری در این پست دارد تا بتواند فصلی کم دغدغه را در خط حمله 
اش سپری کند. گفته می شود مجیدی قصد دارد حداقل یک بازیکن خارجی در 

این پس به خدمت بگیرد.

چه بازیکنانی در استقلال »جانشین« شدند؛

چند خلاء بزرگ در تیم مجیدی

از همه  رئیس جدید هیات کاراته استان قم گفت: 
ورزشکاران، مربیان، قهرمانان، داوران و صاحب نظران 
حوزه ورزش تقاضا می کنم پای به عرصه همکاری و 
هم افزایی در هیات کاراته گذاشته و در جهت شکوفایی 

آن گام برداریم.
بعد از ابطال انتخابات زمستان سال 13۹۸ کاراته قم 
که منجر به حدود یک سال و نیم بلاتکلیفی این هیات 
ورزشی مدال آور و پرافتخار شد، سرانجام در مرداد ماه 
سال 1۴00 مجمع انتخابات این هیات شکل گرفت و 
مهدی بیرانوند از چهره های شناخته شده این رشته را 

برای ریاست چهار سال آینده هیات برگزید.
بیرانوند پس از کسب رای اعتماد اعضای مجمع هیات 

کاراته استان قم از تمامی فعالان این رشته برای کمک 
اکنون که  به تحول در کاراته قم دعوت کرد و گفت: 
دوران رقابت پیش از انتخابات به اتمام رسیده و فضای 
همدلی همراهی و هم افزایی شکل گرفته و بعد از قریب 
به یک سال و نیم وضعیت هیات کاراته مشخص شده، 
از همه کاندیداها که از ظرفیت و توانمندی مشخصی 
برخوردار هستند و برنامه های خود را ارائه کردند دعوت 

به همراهی در ارتقاء سطح کاراته استان دارم.
رئیس جدید هیات کارات استان قم افزود: با توجه 
وجود  قم  کاراته  در  بی بدیلی  ظرفیت های  اینکه  به 
دارد، از همه ورزشکاران، مربیان، قهرمانان، داوران و 
صاحب نظران حوزه ورزش تقاضا می کنم پا به عرصه 

همکاری و هم افزایی در هیات کاراته گذاشته و در جهت 
شکوفایی آن گام برداریم.

وی ابراز کرد: لازم می دانم از تمام کسانی که در دوران 
پیش از انتخابات بنده را حمایت کردند و پس از انتخابات 
با ارسال پیام تبریک به اینجانب لطف داشته و حمایت 
خود را اعلام کردند، کمال تشکر را داشته باشم و از تمام 
عزیزانی که وارد فضای انتخابات شدند و همه آنهایی که 
خود را صاحب نظر در حوزه مدیریت کاراته می دانند اعم 
از پیشکسوتان، قهرمانان عزیز و مربیان گرانقدر دعوت 

به همکاری و پشتیبانی از هیات کاراته کنم.
بیرانوند به اهمیت حمایت اداره کل ورزش و جوانان از 
این رشته اشاره و بیان کرد: این اداره کل با فراهم کردن 

فضایی مناسب مجمع هیات را برگزار کرد و امیدوارم در 
آینده با حمایت های خود از این رشته پرطرفدار و موفق 
در استان قم در مسیر شکوفایی هر چه بیشتر این رشته 
کاراته  هیات  یاری رسان  بین المللی  و  ملی  عرصه  در 

باشد.
وی در پایان اظهار کرد: فرصت را مغتنم شمرده از  
روسای پیشین این رشته اساتید دهپرور، ابوالحسنی، 
و  بزرگوارم  و  عزیز  دوست  برخوردار  و  عابدی  ملکی، 
علیمردانی  محمد  و  حاجی زاده  مهرداد  همچنین 
سرپرستان هیات کمال قدردانی داشته باشم، امیدوارم 
در  و  گذاشته  اشتراک  به  را  گرانسنگ شان  تجربیات 

بالندگی روز افزون کاراته همت کنند.

رئیس جدید هیات کاراته استان قم :

ظرفیت های بی بدیل کاراته قم باید شکوفا شود

دیاباته: دوست دارم مقابل مسی بازی کنم ؛

 به فرانسه برگردم گل های مهم خواهم زد
شیخ دیاباته در مصاحبه با سایت فرانسوی اظهار داشت که دوست دارد به لیگ 

فرانسه برگردد تا دوباره در بازی های مهم گلزنی کند.
شیخ دیاباته در مصاحبه با سایت فوت مرکاتو مدعی شد که می خواهد به فوتبال 

اروپا برگردد و در لیگ فرانسه پا به توپ شود.
فوت مرکاتو در خصوص شیخ دیاباته نوشت که او یک گلزن قهار است و هر جا 
که باشد، از مالی گرفته تا فرانسه، ایتالیا، ترکیه، امارات و یا ایران راه گلزنی را پیدا 

می کند.
او در مصاحبه با سایت فوت مرکاتو اظهار داشت: تا هر زمان که بتوانم گل بزنم 
بازی خواهم کرد)با خنده(. این چیزی است که من بلدم. دوست دارم به فوتبال 
ادامه دهم، منتظر هستم و آماده ام تا دوباره به زمین برگردم. تا زمانی که توپ و 
زمین باشد، من هم آماده هستم. اکنون زمان آن فرا رسیده که به فوتبال برگردم 

زیرا دلم برای آن خیلی تنگ شده است.
فوت مرکاتو مدعی شد که بازیکن سابق استقلال قرار است به لیگ فرانسه 
بازگردد و روزهای خوب باشگاه بوردو و متس را دوباره تکرار کند. شیخ در این 
خصوص گفت: من نمی توانم بگویم نه، چنین چیزی نیست. من نمی دانم در 
آینده چه اتفاقی رخ خواهد داد ولی همیشه این ایده را در سر دارم که به فرانسه 

بیایم.
وی ادامه داد: بازی در لیگ فرانسه برای من یک اتفاق خوب است. باید بگویم 
که من مسابقات لیگ لوشامپیونه را نگاه می کنم و دلم برای آن تنگ شده است. 
من دیدم که ستارگان بزرگی امسال به این لیگ آمده اند که مشخص ترین آن لیونل 
مسی است که دوست دارم مقابل او بازی کنم. ما دوست داریم که در لیگ فرانسه 
بازی کنیم. فرانسه خانه ماست و همگی در آن حس خوبی داریم. من عاشق این 

کشور هستم و نمی توانم بگویم که نمی خواهم به این لیگ برگردم.
شیخ دیاباته گفت: اگر من به فرانسه بروم اتفاق بزرگی خواهد افتاد. تورهای 
دروازه به لرزه درخواهند آمد. من واقعاً مشتاق هستم که به فرانسه برگردم و 

می خواهم بروم که گل های مهم در بازی های بزرگ به ثمر رسانم.
فوت مرکاتو نوشت که پیام شیخ دیاباته بسیار واضح بود. تیم های لیگ فرانسه اگر 
یک مهاجم باتجربه بخواهند، او برایشان در دسترس خواهد بود که آرامش را به 

خط تهاجمی تیمشان اضافه کند.
  

باشگاه فرهنگی ورزشی شیمیدر قم خبرداد:

حضور شیمیدر قم در لیگ های
 بسکتبال بانوان ایران

باشگاه فرهنگی ورزشی شیمیدر قم از حضور تیم زنان این باشگاه در لیگ های 
سال 1۴00 بسکتبال باشگاه های بانوان ایران خبر داد.

باشگاه فرهنگی ورزشی شیمیدر که به مدیریت یکی از خیرین ورزش یار و 
چهره های موفق عرصه اقتصاد کشور از سال 13۸۸ در بسکتبال ایران تیم داری و 
فعالیت می کند، در سومین سالی که نماینده استان قم در بسکتبال کشور است، 

در بخش بانوان نیز تیم داری خواهد کرد.
این موضوع را پس از تصمیم گیری نهایی در هیات مدیره باشگاه شیمیدر رسما 
توسط این باشگاه اطلاع رسانی شده و در اعلام فعالیت های ورزشی این باشگاه 
در فصل 1۴01 - 1۴00 بسکتبال باشگاه های کشور، علاوه بر تیم های بخش 
مردان، تیم های بانوان شیمیدر نیز در لیگ های باشگاهی ایران به میدان می روند.
زنان  برتر  لیگ  در  حضور  کشور،  مردان  باشگاه های  برتر  لیگ  در  حضور 
باشگاه های ایران، حضور در لیگ دسته اول مردان باشگاه های کشور با حضور 
بسکتبالیست های بومی استان قم و حضور در لیگ دسته اول یا دوم باشگاه های 
کشور در بخش بانوان با بازیکنان بومی قم جزو برنامه های این باشگاه در سال 

1۴00 است.
همچنین پس از جلسه هیات مدیره باشگاه فرهنگی ورزشی شیمیدر، این 
باشگاه رسما اعلام کرد از تیم نظامی رعد پدافند هوایی نیز برای حضور در فصل 
جدید رقابت های باشگاهی بسکتبال ایران با اسپانسرینگ روغن موتور پروتک و با 

محوریت باشگاه شیمیدر قم حمایت خواهد کرد.
در حالی که باشگاه شیمیدر از فعالیت در رده های پایه مینی بسکتبال تا جوانان 
نیز خبر داده، تیم بزرگسالان این باشگاه در فصل 1۴00 – 13۹۹ مسابقات لیگ 
برتر باشگاه های کشور بین 1۶ تیم موفق به کسب مقام سوم شد، تیمی که در 
فصل جدید با هدایت مهران شاهین طبع سرمربی تیم ملی در المپیک ۲0۲1 
توکیو گام به فصل 1۴00 لیگ برتر خواهد گذاشت و باید منتظر ماند و دید کادر 

فنی تیم های دیگر این باشگاه را چه کسانی تشکیل می دهند.

با حضور در رقابتهای جهانی؛

چهارمین رویارویی احتمالی یزدانی
 و تیلور این بار در نروژ

احتمال  دیگر  بار  نروژ،  رقابتهای جهانی ۲0۲1  بودن  پیش  در  به  توجه  با   
چهارمین رویارویی حسن یزدانی و دیوید تیلور آمریکایی مطرح شده است.

با بسته شدن پرونده بازی های المپیک توکیو حالا نوبت به رقابتهای قهرمانی 
کشتی ۲0۲1 نروژ رسیده تا برخی از جاماندگان از المپیک و مدعیان دنیا در این 
آوردگاه بزرگ به مصاف هم بروند. البته رقابتهای جهانی نروژ میدان مناسبی برای 
برخی از کشتی گیران حاضر در المپیک نیز خواهد بود که یا قصد دارند افتخارات 

خود را تکرار و یا ناکامی المپیک را جبران کنند.
بر این اساس حسن یزدانی هم به عنوان مدعی وزن ۸۶ کیلوگرم کشتی آزاد 
ایران قرار است در رقابتهای جهانی به میدان برود و تا این لحظه ملی پوش این وزن 
محسوب می شود. اما در سوی دیگر میدان باید به دیوید تیلور قهرمان المپیک 
۲0۲0 توکیو هم اشاره کرد که گویا قرار است به نروژ بیاید و در رقابتهای جهانی 
شرکت کند. حال با توجه به این احتمال هیچ بعید نیست حسن یزدانی دوباره 
مجال مبارزه با دیوید تیلور را به دست آورد و این دو مدعی وزن ۸۶ کیلوگرم کشتی 

جهان و المپیک برای چهارمین بار به مصاف هم بروند.
حسن یزدانی تاکنون سه بار در جام جهانی کرمانشاه، مسابقات جهانی ۲01۸ 
بوداپست و المپیک توکیو به مصاف تیلور آمریکایی رفته که هنوز نتوانسته از سد 
این حریف توانمند بگذرد. به هر حال اهالی کشتی منتظر قطعی شدن حضور 
این دو مدعی نامدار کشتی در رقابتهای جهانی ۲0۲1 نروژ هستند تا شاید بار 

دیگر یکی از حساس ترین کشتی های سال تکرار شود.

نقل و انتقالات لیگ بیست و یکم؛

مسعود ریگی به سپاهان پیوست
مدیر روابط عمومی باشگاه سپاهان از عقد قرارداد این باشگاه با هافبک فصل 

گذشته استقلال خبر داد.
علی ناظری در خصوص وضعیت نقل و انتقالاتی باشگاه سپاهان اظهار داشت: 
مسعود ریگی هافبک فصل گذشته تیم فوتبال استقلال با عقد قراردادی رسماً به 

سپاهان پیوست.
وی افزود: این بازیکن سابقه بازی در تیم های فجر سپاسی، بادران و پدیده را 

نیز در کارنامه دارد.
ریگی در حالی به سپاهان پیوست که شایعات متعددی در خصوص پیوستن 
او به پرسپولیس و لیگ های امارات و قطر شنیده می شد اما نهایتاً سپاهان بعد از 

خرید مغانلو و احمدزاده ریگی را نیز از رقیب خود استقلال جذب کرد.
این هافبک دفاعی عملکرد بسیار خوبی طی دو سال در باشگاه استقلال به 
جای گذاشت و طی رفت و آمد مربیان مختلف همواره یکی از بازیکنان فیکس 

استقلال بوده است.
ریگی که قبلًا اعلام کرده بود علاقه دارد در استقلال ماندنی شود بعد از شایعات 

فراوان مطرح شده از سوی مدیریت این تیم قرارداد خود را تمدید نکرد.
ریگی چهارمین خرید فصل سپاهان به شمار می آید و می تواند جای خالی 

امثال کیانی و حاج صفی را به خوبی پر کند.
 

رییس هیات بدمینتون استان قم گفت: از سال ۹۷ تاکنون با صعود ۸ پله ای توانسته ایم رتبه بدمینتون استان را از جایگاه 
11 کشور به سومی برسانیم. حسین زاده با اشاره به امتیاز استان در فدراسیون بدمینتون کشور گفت: در سال های گذشته 
استان قم دارای ۲ کرسی در فدراسیون بدمینتون بود که خوشبختانه با حمایت های صورت گرفته از این رشته ی ورزشی و 

تلاش مربیان و بازیکنان، توانسته ایم صاحب ۹ کرسی در فدراسیون بدمینتون کشور شویم.
وی افزود: برگزاری کلاس های حضوری دانش افزایی مربیگری و داوری با مجوز رسمی فدراسیون بدمینتون کشور و 
همچنین اداره کل ورزش و جوانان استان در سال ۹۹، برگزاری جام کریمه دختران بدمینتون در سال ۹۸ و تجهیز سالن 
اختصاصی بدمینتون استان به بروز ترین امکانات کشور از جمله اقدامات این هیات ورزشی بود. رییس هیات بدمینتون استان 
با اشاره به برنامه های صورت گرفته در خصوص تیم های پایه در این رشته گفت: هدف اصلی هیات برای گسترش رشته 
بدمینتون و افزایش سطح کیفی بازیکنان این رشته، تمرکز بر روی سنین پایه می باشد که توانستیم در سال ۹۹ با جداسازی 
تیم های پایه و انتخاب مربیان متخصص و تمرینات مناسب، در مسابقات استعدادیابی منطقه در سال 1۴00 حضور پیدا 
کنیم و موفق به کسب عناوین شایسته ای در این سن از رشته ی بدمینتون شویم. حسین زاده استان قم را به عنوان یکی از 
قطب های داوری بدمینتون در کشور دانست و افزود: در سال ۹۹ بیشترین داوری رقابت های لیگ برتر را استان قم در دست 
داشت که موجب شد تا نگاه فدراسیون به عملکرد استان در پرورش داوران متخصص در این رشته قابل قبول باشد تا در 
آینده  شاهد حضور داوران قمی در رقابت های بین المللی باشیم. این مقام مسئول از همکاری شهرداری استان جهت تجهیز 
و افتتاح زمین های فضای باز بدمینتون در سطح شهر خبر داد و گفت: خوشبختانه توانستیم با همکاری های صورت گرفته از 
سوی شهرداری قم در سال گذشته شاهد افتتاح اولین زمین فضای باز مخصوص بانوان در بوستان شفیع باشیم که امیدواریم 

در هفته های آینده شاهد افتتاح دو زمین اختصاصی در بوستان شقایق برای ورزشکاران این رشته باشیم.

هیات کاراته استان قم رتبه سوم مسابقات کاراته بزرگسالان ایران و ورودی تیم ملی اعزامی به رقابت های جهانی ۲0۲1 را 
با کسب دو مدال به خود اختصاص داد.

برپایه این گزارش ، در حالی که رقابت های جهانی کاراته در سال ۲0۲1 به میزبانی کشور امارات در فصل پائیز امسال برگزار 
می شود، کاراته کاهای استان های مختلف در تلاش برای به دست آوردن مجوز حضور در این میدان مهم برون مرزی با یکدیگر 

رقابتی نزدیک و نفس گیر داشتند.
در واقع فدراسیون کاراته پیکارهای انتخابی تیم ملی برای ورود بهترین ها به اردوی نهایی تیم بزرگسالان این رشته را برگزار 
کرد و کاراته کاهای استان قم نیز پس از ماه ها تمرینات متنوع آمادگی با انگیزه کسب سهمیه پیکارهای جهانی به مصاف 

رقبای خود رفته و موفق به کسب دو مدال شدند.
رقابت های انتخابی ورودی به اردوهای تیم ملی بزرگسالان در بخش های کاتای انفرادی، کاتای تیمی و کومیته برگزار شد 
و سرانجام تیم های گیلان، کرمان و قم در جایگاه های اول تا سوم ایستادند، در حالی که از مجموع مدال های توزیع شده در 

این انتخابی، یک طلا و یک نقره به قمی ها تعلق گرفت.
در این رده بندی تیم هیات کاراته گیلان با کسب دو نشان طلا و یک مدال نقره عنوان قهرمانی مسابقات را کسب کرد، تیم 
هیات کاراته گیلان با همین تعداد مدال در جایگاه دوم ایستاد و تیم هیات کاراته قم با یک طلا و یک نقره سوم شد، ضمن 

اینکه کاراته کاهای استان های کرمانشاه، مرکزی، قزوین، البرز، مازندران، فارس و تهران در رده های بعدی جای گرفتند.
بلافاصله بعد از پایان پیکارهای ورود به اردوی تیم ملی کاراته بزرگسالان، مرحله سوم تمرینات آماده سازی تیم ملی با حضور 
نفرات برتر انتخابی درون اردویی و اعضای تیم ملی کاراته با رعایت پروتکل های بهداشتی در آکادمی ملی المپیک برگزار 

می شود تا این تیم آبان ماه به مصاف رقبای جهانی خود برود.

رییس هیات بدمینتون استان قم مطرح کرد:

قم یکی از سه استان برتر بدمینتون کشور
درمسابقات ورودی تیم ملی اعزامی به رقابت های جهانی ؛

قم روی سکوی سوم کاراته ایران ایستاد

شد  موفق  کیلوگرمی  وزنه ۲3۴  مهار  با  ایران  برداری  پاراوزنه  ملی پوش 
نخستین مدال طلای کاروان اعزامی ایران به بازی های پارالمپیک را به نام 

خود ضرب کند. 
رقابت های دسته منهای ۸0 کیلوگرم پاراوزنه برداری مردان عصر روز شنبه 
در سالن وزنه برداری فروم توکیو برگزار شد و روح الله رستمی به عنوان نماینده 
ایران در این دسته به مصاف حریفان خود رفت. رستمی در این دسته با 
ورزشکارانی از چین، اوکراین، یونان، گرجستان، کلمبیا، ایتالیا و برزیل رقابت 

کرد.
طبق اعلام مسوولان مسابقات رکورد جهانی دسته منهای ۸۹ کیلوگرم 
در مسابقات  توانست  روح الله رستمی است. وی سال ۲0۲1  اختیار  در 
بین المللی توانست وزنه ۲۴1 کیلوگرمی را مهار کند. رکورد پارالمپیک این 
دسته نیز در اختیار یک ایرانی دیگر است. »مجید فرزین« با مهار وزنه ۲۴0 
کیلوگرمی در پارالمپیک ۲01۶ ریو، ضمن کسب مدال طلا این رکورد را به نام 
خود ثبت کرد. وی که عنوان قهرمانی جهان را در کارنامه دارد در این رقابت 
ابتدا موفق به مهار وزنه ۲۲۵  کیلوگرمی شد و در ادامه کادر فنی برای وی وزنه 
۲۲۸ کیلوگرمی را درخواست دادند. دارنده مدال نقره پارالمپیک لندن برای 
مهار این وزنه نیز مشکلی نداشت. رستمی که پیش از این توانسته بود با مهار 
وزنه ۲۴1 کیلوگرمی رکورد جهانی این دسته را به نام خود کند برای حرکت 

سوم پشت وزنه ۲3۴ کیلوگرمی قرار گرفت و برای مهار آن مشکلی نداشت. 
با مهار این وزنه نخستین مدال طلای ایران در پارالمپیک توکیو به نام روح الله 
رستمی ضرب شد. با توجه به قهرمانی رستمی وی درخواست رکوردشکنی 
داد اما در مهار وزنه ۲۴۲ کیلوگرمی ناموفق بود. جیائو فی از چین با مهار 
۲1۵ کیلوگرم به مدال نقره رسید و محمد الفت مصری با مهار ۲1۲ کیلوگرم 
نیز صاحب  گردن آویز برنز شد. »مرتضی رحمانی موحد« سفیر ایران در ژاپن 

در زمان وزنه زدن رستمی در سالن حضور داشت و به تشویق وی پرداخت.
لازم به ذکراست روح الله رستمی وزنه بردار جوان کشور ایران می باشد. وی 

درسال ١٣۶٨درشهرقم زاده شده است. 
طلایی پارالمپیک: مدالم را به مردم و رهبری تقدیم می کنم

 دارنده مدال طلای وزنه برداری پارالمپیک توکیو با تقدیم مدالش به مردم و 
رهبر انقلاب، گفت: برای این مدال سختی های زیادی کشیدم و خوشحالم 

که نخستین مدال طلای کاروان ایران را کسب کردم. 
برای کسب این مدال در چند سال گذشته زحمات زیادی کشیدم و حتی 
در شرایط سخت کرونایی تمرینات را رها نکردم. بالاخره جواب این زحمات 
را گرفتم. بابت این اتفاق خدا را شاکر هستم. وی با بیان اینکه کمیته ملی 
پارالمپیک و کارشناسان برای من شانس مدال طلا قائل شده بودند گفت: 
همه توقع طلا داشتند و خوشحالم که جواب اعتماد آنان را دادم. رستمی 

که در شکست رکورد این دسته در پارالمپیک ناموفق بود در این زمینه گفت: 
بعد از حرکت سوم در حالی که مدال طلای من قطعی بود تصمیم گرفتم 
به رکورد پارالمپیک حمله کنم اما فاصله بین حرکت آخر و رکوردم کم بود و 
نفس گیری به درستی انجام نشد. یکی دیگر از دلایل عدم موفقیت در ثبت 
رکورد آسیب دیدگی کتفم بود. دارنده مدال طلای پارالمپیک توکیو در زمینه 
برنامه خود برای آینده گفت: مدتی به استراحت می پردازم و به آینده فکر 
نکردم. قهرمان جهان در دسته منهای ۸0 کیلوگرم در پایان گفت: مدالم را به 
مردم ایران و مقام معظم رهبری تقدیم می کنم. همچنین این مدال را باید به 

شهید مدافع حرم »حسن عبدالله زاده« و خانواده ام تقدیم می کنم.

»رستمی« نخستین مدال طلای کاروان سردار دل ها را ضرب کرد؛

 کسب مدال طلای پارالمپیک توسط قهرمان قمی
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 رهبر انقلاب اسلامی گفتند: اعتماد مردم بزرگترین سرمایه دولت است که متاسفانه 
تا حدی آسیب دیده است و راه ترمیم آن، »یکی شدن حرف و عمل مسئولان« است.
باید در صحبت ها بسیار مراقب بود و اگر وعده ای داده شد، حتماً به آن عمل شود زیرا 

دادن وعده و عمل نکردن به آن موجب سلب اعتماد مردم خواهد شد.
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری، حضرت  آیت الله 
خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی صبح امروز )شنبه( در دیدار رئیس جمهور و 
اعضای دولت جدید، با تأکید بر لزوم استفاده کامل دولت از هر ساعت فرصت گذران 
خدمت به مردم، تمرکز دولت بر بازسازی »انقلابی، عقلانی و خردمندانه« در همه 
عرصه های مدیریتی کشور را ضروری خواندند و با اشاره به اولویت مسائل اقتصادی، 
نکات و توصیه های مهمی را درباره »مردمی بودن«، »عدالت ورزی«، »فسادستیزی«، 

»احیای امید و اعتماد مردم« و »انسجام و اقتدار و اشراف دولت« بیان کردند.
ایشان همچنین آمریکا را در صحنه دیپلماسی، گرگی درنده و وحشی خواندند و 
با اشاره به اوضاع به شدت متأثرکننده افغانستان گفتند: جمهوری اسلامی در همه 
احوال طرفدار ملت مظلوم و مسلمان افغانستان است و روابط ما با دولت ها، به روابط 
و رفتار آنها با ایران بستگی دارد. حضرت آیت الله خامنه ای در آغاز سخنانشان همه 
اعضای دولت را به قدردانی عمیق از توفیق خدمت توصیه کردند و با تشکر از اقدام 
سریع و به موقع مجلس در بررسی صلاحیت وزیران پیشنهادی ابراز امیدواری کردند 

تشکیل دولت جدید، سرآغاز مبارکی برای ملت و کشور باشد.
ایشان با گرامیداشت یاد شهیدان رجایی و باهنر گفتند: مدت خدمت آن دو بزرگوار 
کم بود اما در همین مدت نشان دادند که با اخلاص و قصد خدمت به میدان آمده اند و 
از روش های مردمی و مجاهدت آمیز استفاده می کنند که این برای همه مسئولان درس 
بزرگی است. رهبر انقلاب شرایط کشور را دشوار خواندند اما تأکید کردند: اگر تلاش 
شبانه روزی، مجاهدانه و خستگی ناپذیر را همراه توکل و توسل به پروردگار سرمایه خود 
قرار دهید، قطعاً بر مشکلات فائق خواهید آمد. رهبر انقلاب افزودند: همان گونه که به 
همه مسئولان گذشته گفته ام فرصت چهار سال خدمت به سرعت تمام می شود و نباید 
گذاشت حتی یک ساعت از این فرصت که متعلق به مردم و اسلام است، هدر برود. 

البته ضمن پرکاری و پشتکار مدام، نباید به خانواده بی توجهی شود.
انقلابی بودن باید همراه با عقلانیت باشد

ایشان، حرکت بر ریل انقلاب و ایجاد تحرک انقلابی در همه بخش های »مدیریت 
دیگر  و  آموزش  فرهنگ،  خارجی،  سیاست  خدمت رسانی،  سازندگی،  اقتصادی، 
بخش ها« را ضروری خواندند و در عین حال تأکید کردند: انقلابی بودن حتماً باید با 
عقلانیت و اندیشه ورزی و خردمندی همراه باشد و این شیوه جمهوری اسلامی از آغاز 

بوده است.
رهبر انقلاب در تبیین نخستین توصیه مهم خود به دولتمردان، به جلوه های مختلف 
»مردمی بودن« اشاره کردند و افزودند: رفتن به میان مردم و گفت وگوی بی واسطه با 
آنها از ابعاد بسیار خوب مردمی بودن است که آقای رئیسی دیروز با سفر به خوزستان 

آن را نشان داد.
باید مشکلات و راه حل ها را با مردم در میان گذاشت 

حضرت آیت الله خامنه ای اتخاذ سبک زندگی مردمی، رفتار بی تکلف، دوری از 
اشرافی گری و پرهیز از نگاه از بالا به مردم را از دیگر جلوه های مردمی بودن برشمردند 
و گفتند: باید مشکلات و راه حل ها را با مردم در میان گذاشت و ضمن پرهیز از بیان 

حرف های غیر واقعی و ناامید کردن مردم، از آنها کمک فکری و عملی خواست.
»عذرخواهی سریع از مردم در مواقع بروز اشتباه« و بیان گزارش صادقانه و بدون 
مبالغه از فعالیت ها به مردم، از دیگر روش هایی بود که رهبر انقلاب در بیان جلوه های 
مختلف مردمی بودن به آن اشاره کردند. ایشان با توصیه به رئیس جمهور و اعضای 
دولت برای مطالعه دقیق فرمان بسیار مهم امیرمؤمنان به مالک اشتر افزودند: در این 
فرمان تاریخی، ابعاد مختلف بیان شده چرا که براساس اسلام، رابطه حاکمیت با مردم 

باید برادرانه و دوستانه باشد.
حضرت آیت الله خامنه ای در تبیین »عدالت ورزی« به عنوان دومین توصیه اساسی 
خود به دولتمردان، اساس ادیان الهی و مبنای تشکیل حکومت را اقامه عدل خواندند 

و افزودند: ما در این زمینه عقبیم و باید خیلی تلاش کنیم.
رهبر انقلاب اسلامی  تأکید کردند: هر مصوبه، لایحه و تصمیم دولت باید »پیوست 
عدالت« داشته باشد و کاملًا مراقبت شود که این دستور یا تصمیم و مصوبه، به طبقات 

محروم و به عدالت ضربه نزند.
حضرت آیت الله خامنه ای برخی روش های رایج مدیریتی را نافی عدالت دانستند و 
افزودند: در توزیع یارانه ها و هر مسئله دیگر باید به گونه ای عمل کرد که فاصله طبقات 

محروم با طبقات برخوردار کم شود و هر چه ممکن است امکانات عادلانه توزیع شود.
جای اصلی مقابله با فساد و فسادستیزی قوه مجریه است

»فسادستیزی و مقابله دقیق و جدی با فساد« توصیه مهم دیگر رهبر انقلاب به 
رئیس جمهور و دولت جدید بود. ایشان گفتند: فسادستیزی مکمّل عدالت ورزی است 
زیرا فساد و مظاهر آن از جمله ویژه خواری، برخورداری های بیجا و عزیزشدگان بی 

جهت، جزو بلاهای مهم ضد عدالت هستند.

حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به مقابله آقای رئیسی با فساد در منصب ریاست 
دستگاه قضا گفتند: این کار خوب، امید مردم و محبوبیت ایشان را افزایش داد اما باید 
توجه داشت که جای اصلی مقابله با فساد و فسادستیزی قوه مجریه است تا زمینه های 
فساد از بین برود و اگر با وجود این مراقبت ها، مواردی اتفاق افتاد آن گاه دستگاه قضا 

حتماً باید ورود و برخورد کند.
ایشان دولت را به حل موضوع تعارض منافع شخصی و عمومی در همه دستگاه ها 
فراخواندند و افزودند: از جمله مظاهر فساد، تخلفات در اجرای سیاست های اصل ۴۴ 
است که اجرای صحیح آن می توانست اقتصاد کشور را حقیقتاً شکوفا کند اما متأسفانه 

به طور صحیح اجرا نشد و فسادهایی در اجرای آن به وجود آمد.
و  اشراف  برای  خوبی  ابزارهای  را  خدماتی  و  نظارتی  سامانه های  انقلاب،  رهبر 
هوشمندی دولت در مقوله نظارت بر عملکرد دستگاه ها و مبارزه با فساد برشمردند و 
گفتند: مکرر توصیه کرده ایم که این سامانه ها را تهیه و به هم متصل کنند اما این کار 

جلو نرفته است.
اعتماد مردم بزرگترین سرمایه دولت است 

مردم«  امید  و  اعتماد  »احیای  مهم  بسیار  موضوع  انقلاب،  رهبر  بعدی  توصیه 
بود. حضرت آیت الله خامنه ای گفتند: اعتماد مردم بزرگترین سرمایه دولت است 
که متاسفانه تا حدی آسیب دیده است و راه ترمیم آن، »یکی شدن حرف و عمل 

مسئولان« است. 
ایشان افزودند: باید در وعده ها و صحبت ها بسیار مراقب بود و اگر وعده ای داده 
شد، حتماً به آن عمل شود زیرا دادن وعده و عمل نکردن به آن موجب سلب اعتماد 
مردم خواهد شد. رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به قول ها و دستورهای روز گذشته 
رئیس جمهور در سفر به اهواز، خاطرنشان کردند: باید دقت شود که این قول ها حتماً 
محقق شود. حضرت آیت الله خامنه ای تاکید کردند: اگر وعده ای دادید و بواسطه 
برخی مشکلات، امکان تحقق آن میسر نشد این موضوع را به مردم توضیح دهید و از 
آنان عذرخواهی کنید تا اعتماد مردم خدشه دار نشود. ایشان با اشاره به کثرت قانون و 
طرح و برنامه گفتند: یکی از مشکلات کشور، نبود پیگیری جدی است، بنابراین برای 

وعده ها، روز شمار تعیین شود تا پیگیری و در موعد محقق شوند.
برای بازسازی همه عرصه های مدیریتی همت کنید 

رهبر انقلاب، »انسجام، اقتدار و اشراف دولت« را از دیگر مسائل مهم برشمردند و 
افزودند: انسجام دولت یعنی از درون دولت حرفهای مختلف بیرون نیاید و در عمل 
نیز همه دستگاهها با انسجام اقدام کنند، زیرا هرگونه نبود انسجام و اقتدار در دولت 
حالت رها شدگی امور را در مردم القا می کند و مانع پیشرفت برنامه ها و سیاستهای 

دولت خواهد شد.
حضرت آیت الله خامنه ای، اشراف را به معنای اطلاع دقیق از بخش های مختلف 
دولت دانستند و با اشاره به برنامه های آقای رئیسی برای ایجاد تحول در قوه مجریه 
خاطرنشان کردند: لازمه تحول و حرکت به سمت پیشرفت، قانون گرایی، شفافیت، 
انضباط مالی، جلوگیری از تعارض منافع و جدیت در انجام تصمیم ها و مصوبات است.
ایشان »جوان سازی دولت« را یکی دیگر از الزامات تحول برشمردند و افزودند: 
جوان گرایی در بدنه و بخش های میانی دولت موجب خواهد شد احساس انسداد در 
کشور از بین برود و همچنین ذخیره ارزشمندی برای مدیران ارشد و مجرب آینده فراهم 
خواهد کرد. رهبر انقلاب یکی از نکات مهم در مقوله تحول را »استفاده از خرد جمعی 
و عقلانیت« دانستند و گفتند: در باب تحول باید از دیدگاه های نخبگان خارج از دولت 

بدون در نظر گرفتن بحث های سیاسی و جناحی استفاده شود.
حضرت آیت الله خامنه ای تأکید کردند: این توصیه ها باید تبدیل به برنامه عملیاتی 
شود تا تحول امکان پذیر شود و گرنه صرف نصیحت و اکتفا به یادداشت کردن فایده ای 
ندارد. رهبر انقلاب سپس به بیان سرفصل اولویت های کاری کشور پرداختند و گفتند: 
مهمترین اولویت کشور ابتدا اقتصاد و بعد از آن، فرهنگ و رسانه و علم است. البته یک 
موضوع فوری هم وجود دارد که عبارت است از کرونا و سلامت مردم. ایشان با اشاره به 
تلاش های خوبی که در دولت گذشته در موضوع سلامت از جمله واکسن و واردات آن 
انجام شد، موضوعات مربوط به درمان، پیشگیری، مراقبت و غربالگری و واکسیناسیون 
عمومی را بسیار مهم برشمردند و گفتند: یکی از موارد ضروری، قرنطینه هوشمند و 
مراقبت جدی در بخش مربوط به مرزها و جلوگیری از ورود گونه های جدید بیماری 
است. رهبر انقلاب اسلامی به وظایف مردم برای مقابله با بیماری کرونا نیز اشاره و 
خاطرنشان کردند: مردم باید چهار مسئولیت یعنی »ماسک زدن«، »رعایت فاصله«، 
»اهمیت به تهویه و گردش هوا« و »شستشوی دستها با صابون« را قبول کنند و قطعاً 

رعایت این موارد در کاهش تلفات سنگین کنونی مؤثر خواهد بود.
حل مشکلات اقتصادی را موکول به رفع تحریم ها نکنید 

حضرت آیت الله خامنه ای درخصوص موضوع اقتصاد به عنوان یکی از اولویت های 
اصلی کشور، »تورم بالا، کسری بودجه، مسائل معیشتی مردم، کاهش ارزش پول 
ملی، کاهش قدرت خرید مردم، مسائل فضای کسب و کار و نظام بانکی« را از مشکلات 
مهم اقتصادی برشمردند و افزودند: باید برای حل هر یک از این مشکلات برنامه ریزی 
شود و در مرحله بعد، مسئولان اقتصادی دولت هماهنگ عمل کنند که این هماهنگی 

یکی از مصادیق انسجام دولت است.
ایشان گفتند: اینکه آقای رئیس جمهور، معاون اول را مسئول هماهنگی بخش 
اقتصادی دولت کرده اند، کار بسیار مهمی است و امید می رود به خوبی محقق شود 
اما اگر اختلاف نظری هم پیش آمد نباید آن را به میان مردم کشاند زیرا تأثیر خود را بر 

محیط اقتصادی خواهد گذاشت.
رهبر انقلاب اسلامی توجه به پیشران های اقتصادی و به حرکت درآوردن آنها همچون 
بخش مسکن، صنایع فولاد، خودروسازی و بخش های انرژی و پتروشیمی را بسیار 

ضروری خواندند و بر لزوم هماهنگی متولیان این بخش ها تأکید کردند.
حضرت آیت الله خامنه ای درخصوص کنترل نظام بانکی به موضوع خلق پول و تولید 
نقدینگی اشاره کردند و گفتند: صاحب نظران اقتصادی معتقدند خلق پول باید در 
نسبت با تولید انجام شود و اگر این نسبت وجود نداشت، جلوی خلق پول گرفته شود 
که اگر در این زمینه درست اقدام شود، نتیجه آن جلوگیری از تورم، رونق تولید و اشتغال 

و تقویت قدرت پول ملی خواهد بود.
ایشان در زمینه اقتصاد با تأکید بر همت، تدبیر و کار جهادی، دو نکته مهم را گوشزد 
کردند: 1- برای حل مشکلات اقتصادی به دنبال راه حل های موقتی و مُسکّن نروید و 
پیگیر راه حل های اساسی باشید. ۲- حل مشکلات اقتصادی را موکول به رفع تحریم ها 

نکنید و برنامه ریزی ها برای رفع مشکلات با فرض وجود تحریم ها انجام شود.
رهبر انقلاب اسلامی در ادامه با تأکید بر اهمیت مسئله »فرهنگ و رسانه«، ساختار 
فرهنگی کشور را دارای اشکال و نیازمند بازسازی انقلابی خواندند و افزودند: حرکت 
انقلابی یعنی حرکتی بنیانی، خردمندانه، عاقلانه و برخاسته از اندیشه و حکمت، نه 

حرکت بی هوا و بی حساب.
حضرت آیت الله با اشاره به نقش زیربنایی و نرام افزاری فرهنگ، بسیاری از خطاها 
مانند اسراف، تقلید کورکورانه و سبک زندگی تجملاتی را ناشی از ریشه های فرهنگی 
دانستند و با تأکید بر ضرورت اصلاح این انحراف ها با استفاده از ابزارهای فرهنگی، 
تصویری،  و  صوتی  رسانه های  سینما،  مانند  هنری  و  فرهنگی  ابزارهای  گفتند: 

مطبوعات و کتاب را واقعاً شکوفا کنید.
ایشان با ابراز خرسندی از رویش لشکر عظیمی از جوانان علاقه مند در حوزه فرهنگ، 
بخش های فرهنگی دولت را موظف به حمایت هوشمند از این جوانان و طرح های 
ابتکاری آنان خواندند و خاطرنشان کردند: استعدادهای جوان را کشف، و آزادی آنها 
را در چارچوب قانون تضمین کنید، البته با فساد اخلاقی و فساد در زمینه فرهنگ نیز 

بدون رودربایستی مقابله کنید.
رهبر انقلاب اسلامی افزودند: راه اصلی مواجهه با جنگ نرم دشمن، حمایت از 
حرکت های صحیح در زمینه فرهنگ و تشویق آنها، و ایستادن در مقابل حرکت های 
غلط است، چرا عرصه فرهنگ و رسانه آوردگاهِ »صلاح و فساد، و حق و باطل«، و 

عرصه ی جنگ فرهنگی با گسترش دهندگان فساد در دنیا است.
جنبه اقتصادی در دیپلماسی باید تقویت شود 

حضرت آیت الله خامنه ای در بخش دیگری از سخنانشان، مسئله مهم و پر تأثیر 
سیاست خارجی را مورد توجه قرار دادند و با تأکید بر لزوم تحرک مضاعف در سیاست 
خارجی، گفتند: جنبه اقتصادی در دیپلماسی باید تقویت شود و همچنان که در 
بسیاری از کشورها شخص رئیس جمهور دیپلماسی اقتصادی را دنبال می کند، باید 

دیپلماسی اقتصادیِ کشور با این نگاه تقویت شود.
ایشان گسترش تجارت خارجی با 1۵ کشور همسایه و همچنین بسیاری دیگر از 
کشورهای جهان به جز یکی دو مورد را ضروری و امکان پذیر دانستند و تأکید کردند: 
دیپلماسی را تحت تأثیر و متصل به مسئله هسته ای نباید قرار دارد زیرا هسته ای موضوع 

جداگانه ای است که باید به شکل مناسب و شایسته کشور حل شود.
رهبر انقلاب در همین زمینه افزودند: آمریکایی ها در قضیه هسته ای واقعاً وقاحت را 
از حد گذرانده اند و با وجود آنکه جلوی چشم همه از برجام خارج شدند، اکنون جوری 
صحبت و طلبکاری می کنند که گویا جمهوری اسلامی از برجام و تعهداتش خارج 
شده است، در حالی که تا مدتها پس از خروج آمریکا، کاری از طرف ایران انجام نشد و 
پس از مدتی و با اعلام و با توجه دادن، برخی از تعهدات و نه همه آنها کنار گذاشته شد.
ایشان سهم کشورهای اروپایی همراه آمریکا در کارشکنی و بداخلاقی را کمتر از 
آمریکایی ها ندانستند و خاطرنشان کردند: آنها هم مانند آمریکا هستند اما در مقام 
زبان بازی و حرف زدن همیشه طلبکارند، گویا این ایران بوده است که مدت ها مذاکره 
را مسخره کرد و زیر پا گذاشت. حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: دولت کنونی آمریکا 
هیچ فرقی با دولت قبل ندارد زیرا چیزی که در هسته ای از ایران مطالبه می کند، با یک 
زبان دیگر همان چیزی است که ترامپ مطالبه می کرد و آن روز مسئولان دولتی با تأکید 

بر عاقلانه نبودن، پذیرش آن را ممکن نمی دانستند.
رهبر انقلاب، آمریکایی ها را در پشت صحنه دیپلماسی و در پس لبخند و حرف های 
حق به جانب، گرگ های وحشی و درنده خواندند و افزودند: البته گاهی نیز مانند روباه 

حیله گر هستند که مظهر آن وضعیت امروز افغانستان است.
ما طرفدار ملت افغانستان هستیم 

حضرت آیت الله خامنه ای، افغانستان را کشور برادر، هم زبان، هم دین و هم فرهنگ 
ایران خواندند و با ابراز تأسف عمیق از مشکلات مردم از جمله حادثه روز پنج شنبه 
فرودگاه کابل، گفتند: این مشکلات و سختی ها کار آمریکایی ها است که ۲0 سال 

کشور را اشغال و انواع ظلم را به مردم آن تحمیل کردند.
بمباران مجالس عروسی و عزا، کشتار جوانان، زندانی کردن بی دلیل بسیاری از مردم 
و افزایش ده ها برابری تولید مواد مخدر، بخشی از آثار منفی حضور آمریکایی ها در 
افغانستان بود که رهبر انقلاب به آنها اشاره و گفتند: آمریکا یک قدم هم برای پیشرفت 
افغانستان برنداشت و افغانستانِ امروز اگر از لحاظ پیشرفت های مدنی و عمرانی از ۲0 

سال قبل عقب تر نباشد، جلوتر نیست.
ایشان با اشاره به خروج فضاحت بار آمریکایی ها و انتقال همکاران افغانستانی آنها 
به مناطق دارای وضعیتی بدتر از افغانستان، در خصوص موضع جمهوری اسلامی 
ایران، تأکید کردند: ما طرفدار ملت افغانستان هستیم چرا که دولت ها همچون گذشته 
می آیند و می روند اما ملت افغانستان است که باقی می ماند و نوع رابطه ایران با دولتها 
نیز بستگی به نوع رابطه آنها با ایران دارد. از خداوند خیر و نجات از این وضع را برای 
مردم افغانستان مسألت می کنیم. حضرت آیت الله خامنه ای در پایان سخنانشان با دعا 
برای توفیق ملت ایران و دولت جدید گفتند: امیدواریم با عمل به آنچه گفته اید، مردم 
را از مشکلات شان خلاص و آنها را از خود راضی کنید.  پیش از سخنان رهبر انقلاب 
اسلامی، رئیس جمهور در سخنانی با تشکر از مجلس شورای اسلامی در همکاری 
با دولت در مرحله بررسی صلاحیت وزیران پیشنهادی، رسیدگی به مسئله »کرونا« و 

»حل مشکلات اقتصادی و معیشتی« را اولویت های اصلی دولت سیزدهم برشمرد.
تأمین  و  عمومی  واکسیناسیون  در  تسریع  رئیسی،  والمسلمین  حجت الاسلام 
داروهای مورد نیاز مردم را برنامه مهم دولت خواند و با اشاره به چالش های اقتصادی 
فراروی دولت از جمله کسری بودجه بسیار بالا گفت: حل مشکل تورم و تأمین کالاهای 

اساسی مورد نیاز، دو اولویت دیگر دولت در زمینه مسائل اقتصادی است.
رئیس جمهور با اشاره به تجربه دولتهای گذشته، بر ضرورت شناخت ضعفهای 
دولتهای قبل و عبرت گرفتن از آنها از جمله لزوم پرهیز از دل بستن به بیگانگان و 

همچنین استفاده از تجارب مثبت و مفید دولتهای قبل تأکید کرد.

رهبر معظم انقلاب در دیدار رئیس جمهور و اعضای دولت جدید؛ 

اعتماد مردم با عمل به وعده ها ترمیم شود

یک تحلیل گر مسائل خاورمیانه گفت: این موضوع که تهران و ریاض در 
سطح وزرای خارجه در این نشست شرکت کرده اند لزوما به این معنا نیست 
که گفت وگوی دوجانبه با هدف کاهش تنش منتفی باشد؛ بنابراین وقتی 
مقامات دو کشور در بغداد حضور دارند، باید منتظر ساعات آینده باشیم تا 

نتیجه مشخص شود.
رضا میرابیان در گفت وگو با ایلنا، در ارزیابی نشست یک روزه بغداد و 
دستاوردهای احتمالی آن در پاسخ به این سوال که این امیدواری وجود 
داشت که حضور ایران و عربستان در سطح بالا بتواند فضایی را برای 
اتفاق  این  اما  بیاورد  پدید  و کاهش تنش  گفت وگوهای مفید دوجانبه 
رقم نخورده و وزرای خارجه دو کشور در این اجلاس حضور دارند، آیا 
افق روشنی پیش روی دیدار احتمالی دوجانبه وجود دارد، گفت:  این 

اجلاس بنا به دعوت عراق صورت گرفته و به گفته دست اندرکاران آن، 
هدف آن اقتصادی و برای جلب سرمایه گذاری در عراق و دادن این پیام به 
کشورهای همسایه است که کشور عراق امن است و می تواند جلب سرمایه 
کرده و با کشورهای منطقه و فرامنطقه وارد همکاری شود و در این میان 
مباحثی همچون میانجی گری میان ایران و عربستان یا سایر کشورها به 

عنوان مسائل ثانویه مطرح شده است. 
وی افزود: البته این موضوع که تهران و ریاض در سطح وزرای خارجه 
در این نشست شرکت کرده اند، لزوما به این معنا نیست که گفت وگوی 
دوجانبه با هدف کاهش تنش منتفی باشد؛ بنابراین وقتی مقامات دو 
کشور در بغداد حضور دارند، باید منتظر ساعات آینده باشیم تا نتیجه 

مشخص شود. 

این کارشناس خاورمیانه در پاسخ به این سوال که با توجه به حضور 
پادشاه اردن و رئیس جمهور مصر در این نشست آیا امکان طرح مباحث 
فیمابین با این دو کشور نیز می تواند در بغداد امکان پذیر باشد، گفت:  
دیپلماتیکی  روابط  نداریم؛ هرچند  تنشی  و مصر  اردن  با  روابط  در  ما 
میان تهران و قاهره نیست اما هر دو کشور دفتر حفاظت از منافع دارند و 
روابط مان عادی است؛ در عین حال جمهوری اسلامی ایران از هر فرصتی 
در اجلاس هایی این چنین و چندجانبه برای مذاکرات دو یا چندجانبه 

استفاده می کند.  
میرابیان همچنین در پاسخ به این سوال که گفته شده بود ایران از عراق 
خواسته است تا سوریه نیز به نشست بغداد دعوت شود اما این اتفاق نیفتاد 
و وزیر امور خارجه کشورمان پیش از ترک تهران نیز مجددا بر این مساله 

تاکید کرد که »در مورد اجلاس بغداد و تاکید بر نقش مهم کشورهای 
منطقه در هرگونه ابتکار منطقه ای با دمشق مشورت مستقیم خواهیم 
داشت« حوزه مشورت ایران و سوریه چه مسائلی را شامل خواهد شد، 
گفت: وزیر امور خارجه ابراز امیدواری کرد که بهتر بود دولت سوریه در این 
اجلاس شرکت کند، اما به نظر می رسد با سوابق موجود آقای فالح فیاض 
رئیس حشدالشعبی مدتی قبل به سوریه سفر کرده بود تا به نمایندگی از 
عراق، سوریه را برای نشست بغداد دعوت کند اما ساعتی پس از این خبر، 
خبرهایی از تکذیب دولت عراق منتشر شد و به نظر می رسد آمریکایی ها و 
سعودی ها به بغداد فشار آوردند که این اتفاق نیفتد اما احتمالا تهران در 
ارتباط با دمشق مباحث مدنظر این کشور را نیز در اجلاس مطرح خواهد 

کرد.   

میرابیان تحلیل گر مسائل خاورمیانه:

میانجی گری میان تهران و ریاض منتفی نشده است

محسن رضایی، مزد حمایت از رئیسی را گرفت؟

محسن رضایی بالاخره به پاستور رسید

محسن رضایی که تا چند ماه پیش در قامت رقیب انتخاباتی در مقابل رئیسی قرار 
داشت، چند روزی است که با حکم رئیس جمهور در قامت معاون اقتصادی قرار 

است دولت سیزدهم را همراهی کند.
محسن رضایی بعد از چندین بار ناکامی در انتخابات ریاست جمهوری، بالاخره 
پایش به پاستور باز شد اما نه در قامت یک رئیس جمهور بلکه از جایگاه معاون رئیس 

جمهور.
برادر محسن لباس نظامی را از تن در آورد

محسن رضایی از سال های ابتدایی جنگ عراق با ایران، در بالاترین سطح نظامی 
کشور فعالیتش را آغاز کرد. او در سال 13۶0 یعنی زمانی که ۲۷ سال داشت با 
حکم امام فرمانده کل سپاه شد. رضایی گفته ها و ناگفته های زیادی درباره جنگ 

دارد.
رضایی سرانجام بعد از 1۶ سال فرماندهی کل سپاه، جای خود را به یحیی 
رحیم صفوی داد تا همزمان با روی کار آمدن دولت اصلاحات، فرمانده پیشین سپاه 
در جایگاه دبیری مجمع تشخیص مصلحت نظام به ریاست هاشمی رفسنجانی 
بنشیند. به عبارت دیگر رضایی از سال ۷۶ رخت نظامی خود را به دیوار آویخت 
و دیگر کت و شلواری شد. او در این ۲۴ سال چندین بار سعی کرد تا جایگاهی 

انتخابی داشته باشد اما موفق به راهیابی به پاستور نشد.
آرزوی ناکام برای رئیس جمهور شدن

سال ۷۸ یعنی دو سال پس از دبیری مجمع، هوای نمایندگی مجلس به سرش 
زد؛ اما در انتخابات مجلس ششم با توجه به اقبال گسترده مردم از گفتمان محمد 
خاتمی و نشان دادن روی خوش به جبهه مشارکت و سازمان مجاهدین انقلاب 
اسلامی، دیگر جایی برای این فرمانده سابق نبود. رضایی که در آن انتخابات در 

لیست اصولگرایان قرار داشت نتوانست اعتماد مردم را جلب کند.
او پس از این شکست تا سال ها همان دبیری مجمع را ادامه داد. ۶ سال 
بعد یعنی سال 13۸۴، نامزد انتخابات ریاست جمهوری شد. در آن انتخابات 
اصولگرایان نامزدهای متعددی داشتند. محسن رضایی که این وضعیت را دید، 
برای کمک به محافظه کاران چند روز مانده با رای گیری خود را از گردونه رقابت ها 
خارج کرد و گوشه ای نشست. با روی کار آمدن دولت نهم، هیچ منصبی نصیب 
رضایی نشد. شاید همین امر بود که او را ترغیب کرد که برای انتخابات حساس 
۸۸ دوباره نامزد شود. این بار که تجربه ی دفعه قبل را هم داشت، دیگر کنار 

نکشید و تا آخر ماند.
احمدی نژاد که آن زمان در برخی نهادها در اوج محبوبیت به سر می برد در این 
انتخابات تا می توانست تاخت و تاز کرد و حتی رضایی را هم پیمان با موسوی و 
کروبی دانست و می گفت آنها هر سه، یکی هستند!آرای رضایی در جریان شمارش 
رای ها دچار یک تغییر و تحول شگفت انگیزی شد که در نوع خود بی سابقه بود. 
در گزارش های تجمیعی نتایج آرا، طبق آمار اعلامی زمانی که حدود 30 میلیون 
و پانصد هزار رای شمارش شده بود، تعداد آرای رضایی حدود ۶33 هزار رای 
بود و وقتی که حدود 3۴ میلیون و پانصد هزار رای شمارش شد، آرای رضایی 
نزدیک به ۴۵ هزار رای کم شد؛ نکته ای که وبسایت تابناک نزدیک به رضایی آن را 
»جالب« توصیف کرده بود. البته در نتیجه نهایی حدود ۶۷0 هزار رای برای رضایی 
اعلام شد. بر همین اساس او شکایتی به شورای نگهبان فرستاد و ۲۸ خرداد در 
گفت وگوی ویژه خبری از شورای نکهبان و وزارت کشور انتقاد کرد و گفت که »در 
شکایت خود از مسیر های قانونی کاملا جدی هستم و حتی از یک رای مردم هم 
کوتاه نمی آیم«. او همچنین گفت که »مردم برای رای خودشان مثل ناموس شان 
ارزش قائل هستند و این به خودی خود پدیده باارزشی است که نباید بگذاریم از آن 
سوءاستفاده شود«.البته او چند روز بعد، در نامه ای به جنتی دبیر شورای نگهبان از 

شکایت خود صرف نظر کرد.
محسن رضایی، مزد حمایت از رئیسی را گرفت؟

پس از انتخابات ۸۸ زاویه او با احمدی نژاد بیش از پیش شد و کشمکش هایی را 
این دو با یکدیگر تجربه کردند. اما رضایی ناامید نشد؛ ۴ سال بعد هم در انتخابات 
ریاست جمهوری ۹۲ نامزد شد؛ این بار هم محافظه کاران از تعدد نامزد رنج می بردند 
که البته این بار آنهایی که قرار بود کنار بکشند نکشیدند؛ رضایی هم که تجربه ۸۴ را 

داشت تا آخر ماند و باز هم رای نیاورد.
او سال ۹۴، پس از 1۸ سال دوباره لباس نظامی بر تن کرد و برخی را به این فکر 
انداخت که شاید بخواهد به همان خاستگاهش یعنی سپاه بازگردد. اما بعدا او گفت 
که از رهبری اجازه گرفته و در دانشگاه امام حسین وابسته به سپاه مشغول تدریس 

شده است.
سال ۹۶ با حضور قالیباف و رئیسی در انتخابات او دیگر عزم پاستور نکرد؛ ولی از 
سال ۹۶ به بعد که دولت به دنبال رفع موانع مبادلات بانکی از طریق تصویب لوایح 
مربوط به FATF بود، وقتی این لوایح راهی مجمع شد، این نهاد در بررسی لوایح 
باقی مانده آنقدر معطل کرد که آخر سر عمر دولت دوازدهم به پایان رسید و این 

لوایح تصویب نشدند و همچنان هم سرنوشتی نامعلوم دارند.
در انتخابات 1۴00 رضایی برای بار چهارم در انتخابات ثبت نام کرد؛ این بار 
هم تا پایان ماند؛ در ابتدا برخی می گفتند که او نامزد پوششی ابراهیم رئیسی 
خواهد بود اما اینطور نشد ولی در عین حال در مقاطعی برای زدن دو نامزد غیر 
اصولگرا)همتی و مهرعلیزاده( با رئیسی همسو می شد یا از او حمایت می کرد.و 
شاید حالا مزد همان حمایت ها را گرفته است و با جایگاه معاونت راهی پاستور 

شده است.
 البته تنها او نیست که پس از همسویی با رئیسی به پست و مقامی  می رسد؛ رستم 
قاسمی هم که پیش از اعلام نظر شورای نگهبان به نفع رئیسی انصراف داد وزیر راه 
و شهرسازی شد؛ ضرغامی هم که با وجود عدم تایید صلاحیت از رئیسی حمایت 

می کرد، وزیر میراث فرهنگی. 
اقتصادی  معاون  بود،  سورپرایز  شبیه  بیشتر  که  اقدامی  در  رئیسی  ابراهیم 
رئیس جمهوری، دبیر شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا و دبیر ستاد 

اقتصادی دولت را به او سپرد.
هرچند رضایی راهی پاستور شده ولی شاید باز هم آنچه او به دنبالش بوده را به 

دست نیاورده باشد؛رئیس جمهور شدن.
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هیچ دارویی نیست ، مگر آنکه خود بیماری 
تازه ای را دامن می زند . برای بدن چیزی 

سودمندتر از پرهیز و خوردن غذا در حدّ نیاز 
بدن نیست .
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رئیس سازمان صنعت معدن و تجارت استان قم گفت: کارخانه سیمان به هیچ 
عنوان اجازه ندارد سیمان را از استان خارج کند و باید با همان قیمت مصوب 
تولیدات خود را به استان فرستاده و نیاز استان را تأمین کند و اگر نیاز استان 
قم تامین شد و تولید مازاد بود، در آن زمان می تواند به خارج از استان سیمان 

صادر کند.
بازار  ابتدای مردادماه امسال بحث تنظیم  از  محمود سیجانی اظهار کرد: 
محصولات کشاورزی و دامی همه زیر نظر جهاد کشاورزی است و  تنها محصولات 

صنعتی مانند سیمان ،فولاد و مواد پتروشیمی  بر عهده سازمان صمت است.
وی افزود: تنظیم بازار در محصولات باغی، دامی و کشاورزی و قیمت گذاری 
و تامین این محصولات همگی زیر نظر جهاد کشاورزی است و در خصوص 

تخلفات سازمان صمت ورود می کند.
او گفت: در بخش نظارت بر تخلفات در این بخش ها ماموران سازمان صمت 

با ماموران سازمان جهاد کشاورزی و تعزیرات تیم مشترک تشکیل می دهند و 
اگر شکایتی از قیمت ها و دیگر تخلفات وجود داشته باشد سازمان صمت ورود 

می کند، اما اصل مدیریت کار به عهده جهاد کشاورزی است.
سیجانی بیان کرد: فعلًا اولویت اول ما بحث سیمان است ؛مسئله سیمان را در 
استان مدیریت کردیم و کارخانه سیمان به هیچ عنوان اجازه ندارد سیمان را از 
استان خارج کند و باید با همان قیمت مصوب تولیدات خود را به استان فرستاده 
و نیاز استان را تأمین کند و اگر نیاز استان قم تامین شد و تولید مازاد بود، در آن 

زمان می تواند به خارج از استان سیمان صادر کند.
او با بیان این که بر کارخانه سیمان نظارت می شود،عنوان کرد: بازرس  در 
کارخانه سیمان مستقر شده است؛ هم اتحادیه و مصالح فروشی ها، سیمان را 
به مردم عرضه می کنند و با هر گونه تخلفی در خصوص گرانفروشی سیمان به 

شدت برخورد خواهد شد.

رئیس سازمان صمت  استان قم اعلام کرد؛ 

ممنوعیت خروج سیمان از قم 

مدیر کل بازرسی کل استان قم در خصوص فرودگاه 
قم گفت: فرودگاه قم هیچ منع قانونی برای راه اندازی 
ندارد و با رفع مشکلات اجرایی این طرح نیز در مدت 3 

سال آینده آماده می شود.
حجت الاسلام طالبی با اشاره به اینکه ساخت تصفیه 
خانه آب قم به 10 سال قبل بازمی گردد گفت: وجود 
سوء جریانات مانع اتمام این طرح شده بود که با ورود 
جدی سازمان بازرسی و تامین بودجه ها مشکل تصفیه 
خاه قم رفع شده و با بهره برداری از مرحله اول آن کام 

مردم قم شیرین می شود.
وی با بیان اینکه با راه اندازی این تصفیه خانه، قم از 
لحاظ آب آشامیدنی تا 1۵ سال آینده مشکلی ندارد 
افتتاح  آینده  هفته  در  طرح  این  اول  مرحله  افزود: 

می شود.
افزود: پیش ینی  بازرسی کل استان قم  مدیر کل 

کارشناسان این است که مرحله دوم این طرح  هم در 
مدت ۵ ماه آینده به بهره برداری برسد.

حجت الاسلام طالبی با اشاره به اینکه در بحث مترو 
به دلیل عدم حمایت این طرح دچار رکود شده بود 
افزود: در این طرح نیز با ورود جدی سازمان بازرسی 
شتاب خوبی در کار به وجود آمد و به زودی خط 1 از 
میدان کشاورز تا میدان مطهری وارد تست گرم خواهد 

شد.
وی تاخیر به وجود آمده در راه اندازی این طرح را 
استفاده از توان داخلی برای بهره برداری عنوان کرد 
از نظر زیر ساخت ها و لکوموتیو  افزود: متروی قم  و 
مشکلی ندارد و با ورود واگن های داخلی و با پیگیری 

مسئولان، خط یک راه اندازی خواهد شد.
مدیر کل بازرسی کل استان قم در خصوص فرودگاه 
قم نیز افزود: فرودگاه قم هیچ منع قانونی برای راه 

اندازی ندارد و با رفع مشکلات اجرایی این طرح نیز در 
مدت 3 سال آینده آماده می شود.

حجت الاسلام طالبی راه اندازی مونوریل قم را از 
دیگر اولویت های سازمان بازرسی استان اعلام کرد و 
گفت: سال هاست هزینه بالایی برای مونوریل شده و 
در این طرح بستر و زمینه لازم برای بهره مندی مردم 
کاری  اولویت های  از  یکی  عنوان  به  و  شده  فراهم 
امیدواریم با تصمیم گیری مسئولان استانی این طرح 
نیز به نتیجه برسد و این حجم از هزینه کرد بیت المال 

از رکود خارج شود.
وی مبارزه با فساد را در راس کار های سازمان بازرسی 
استان عنوان کرد و گفت: ما به دنبال برخورد با سوء 
جریانات، در طرح ها هستیم و در هر جایی که حق 
با  و  ورود می کنیم  باشد  و حقوق عامه وجود داشته 

عاملان، و خاطیان بر اساس قانون برخورد می کنیم.

مدیر کل بازرسی استان قم:

هیچ منع قانونی برای راه اندازی فرودگاه قم وجود ندارد

طرح:محمدعلی رجبی

حمله »شیر« به جیب مردم!

استرداد کلاهبردار میلیاردی به کشور
 رئیس پلیس بین  الملل ناجا از دستگیری و استرداد فردی به اتهام کلاهبرداری به کشور خبر داد. ، سردار 
هادی شیرزاد اظهار داشت: براساس دستور مقامات قضائی، فردی به اتهام کلاهبرداری از یکی از شهروندان 
به مبلغ هفت میلیارد ریال، تحت پیگرد قرار گرفت و تحقیقات لازم صورت گرفت و مشخص شد فرد مذکور به 
یکی از کشورهای منطقه متواری شده است.وی افزود: پلیس بین الملل  ناجا با استفاده از ظرفیت های موجود 
در بانک های اطلاعاتی سازمان اینترپل و هماهنگی های لازم با مراجع مربوطه داخلی و خارجی، علیه وی اعلان 
قرمز صادر و متعاقباً متهم را در کشور محل اختفاء ردیابی و مورد شناسایی قرار داد.رئیس پلیس بین الملل ناجا 
تصریح کرد: بر اساس اعلان قرمز صادره و هماهنگی های انجام شده با پلیس آن کشور، متهم دستگیر شد.سردار 
شیرزاد در پایان خاطرنشان کرد: با استفاده از ظرفیت های موجود در کشور محل اختفاء، متهم به کشور منتقل و 

برای طی مراحل قانونی و پلیسی تحویل مقامات قضائی شد.

دانشگاه آزاد: 4۰ هزار دانشجوی خارجی داریم 
معاون بین الملل امور دانشجویان دانشگاه آزاد کشور گفت: ۴0 هزار نفر دانشجوی خارجی از کشورهای 
مختلف جهان هم اکنون در واحدهای بین الملل این دانشگاه تحصیل می کنند. علاالدین بروجردی روز جمعه 
در حاشیه آیین تبدیل دانشگاه آزاد واحد مهاباد به واحد بین الملل اظهار داشت: از این تعداد دانشجوی خارجی 
10 هزار نفر مقیم و 30 هزار نفر نیز به دلیل شیوع کرونا به صورت مجازی در حال تحصیل هستند.وی، یکی از 
سیاست های وزارت علوم و به تبع آن دانشگاه آزاد اسلامی را جذب دانشجویان خارجی عنوان کرد و افزود: با 
توجه به اینکه ۴0 درصد ظرفیت آموزش عالی کشور در دانشگاه آزاد اسلامی قرار دارد، این واحد دانشگاهی می 

تواند نقش مهمی در جذب دانشجویان خارجی و درآمدزایی داشته باشد.

رحمانی فضلی حکم زاکانی را امضا نکرد!
طبق شنیدها،  رحمانی فضلی وزیر کشور دولت روحانی با بیان اینکه حاضر نیستم در هفته آخر وزارت خود کار 
غیرقانونی کنم، حکم علیرضا زاکانی به عنوان شهردار تهران را که برای امضای او آماده شده بود، امضا نکرد.هنوز 
مشخص نیست سردار وحیدی چنین کاری انجام می دهد یا آنکه برای قانونی شدن این انتخاب، شورای ششم را 
به تمکین به قانون وادار خواهد کرد. اما اولین سخنان او بعد از حضور در وزارت کشور، به امضای حکم زاکانی تعبیر 
شده که اگر این گونه شود، به اعتقاد بسیاری دولت رئیسی بی دلیل دارد اعتبار خود را خرج انتخاب غیرقانونی 

شهردار تهران می کند که در آینده از آن پشیمان خواهد شد.

الهام یاوری معاون رییسی می شود؟
در جلسه روزشنبه  هیات دولت سیزدهم با رهبر معظم انقلاب، الهام یاوری هم حضور داشت که از او به عنوان 
معاون احتمالی امور زنان ریاست جمهوری یاد می شود.الهام یاوری دانش آموخته فرزانگان اصفهان، دارنده مدال 
طلای کشوری المپیاد کامپیوتر، فارغ التحصیل مقطع دکتری رشته مهندسی صنایع از دانشگاه برکلی، مدیرکل 
برنامه ریزی و نظارت معاونت سرآمدان بنیاد ملی نخبگان، عضو هیئت علمی دانشگاه تربیت مدرس است. او 
در دوره وزارت حاجی میرزایی بر وزارتخانه آموزش و پرورش به عنوان رییس سازمان ملی پرورش استعدادهای 

درخشان منصوب شده بود.

دریای مازندران در سه ماه 61 قربانی گرفت 
 مدیرکل پزشکی قانونی مازندران اعلام کرد که در سه ماه گذشته ۶1 نفر در سواحل دریای مازندران غرق شدند 
که این رقم در مقایسه با مدت مشابه سال قبل ۹۷ درصد افزایش داشت.دکتر علی عباسی با اشاره به اینکه تعداد 
۵۴ نفر از غرق شدگان مرد و مابقی زن هستند، گفت: ۶۴ درصد از غرق شدگان غیربومی هستند.به گفته وی در 
این مدت شهرستان های محمودآباد با 1۴، چالوس با 10 و بابلسر با ۹ فوتی بیشترین و شهرستان بهشهر با یک 

مورد کمترین موارد مرگ ناشی از غرق شدگی را داشتند.

تکذیب خبر سکته مغزی چمران 
 سخنگوی شورای شهر تهران برخی اخبار مبنی بر سکته مغزی »مهدی چمران« رییس شورا را رد کرد.علیرضا 
نادعلی در این باره گفت: با فرزند چمران درخصوص بیماری ایشان صحبت کردم که گفتند ،حالشان بهتر است 

و سکته نکردند.وی افزود: موضوع سکته رد شده است و طبق دستور دکتر در منزل در حال استراحت هستند.

مدیرکل ارتباطات و اموربین الملل شهرداری قم خبرداد:

اجرای پویش اطلاع رسانی
 “من واکسن زدم_شما چطور” 

مدیرکل ارتباطات و اموربین الملل شهرداری قم از اجرای طرح پویش 
علوم  دانشگاه  با همکاری  زدم_شما چطور"  واکسن  "من  اطلاع رسانی 

پزشکی قم خبرداد.
مهدی کلانترزاده اظهار داشت: این طرح در ادامه اقدامات شهرداری 
قم در زمینه اطلاع رسانی و تبلیغات پیام های مرتبط با ویروس کرونا و در 
راستای نهادینه سازی، ترویج و تشویق مردم برای تزریق واکسن کرونا به اجرا 

در آمده است.
هدف  را  واکسن  تزریق  و  استقبال  برای  شهروندان  از  درخواست  وی 
اصلی این پویش اطلاع رسانی دانست و گفت: اکران دوهزار و ۴00 متر 
مربع بنر اطلاع رسانی با پیام های مختلف در مورد اهمیت تزریق واکسن 
کرونا در ۵۸۵ نقطه از سطح شهر از اقدامات مهم شهرداری قم در زمینه 
اطلاع رسانی و حمایت و همراهی کادر بهداشت و درمان در واکسیناسیون 

عمومی بوده است.
مدیرکل ارتباطات و اموربین الملل شهرداری قم با بیان اینکه اکران بنردر 
مورد اهمیت تزریق واکسن کرونا در قالب، استرابرد، آویز و عرشه پل بوده 
است، افزود: امیدواریم با اطلاع رسانی و ترغیب باعث تسریع در اقدام 
شهروندان برای تزریق واکسن بوده تا هرچه زودتر شاهد ریشه کن شدن این 

ویروس در سطح شهر مقدس قم باشیم.
کلانترزاده این پویش اطلاع رسانی را محدود به تبلیغات شهری ندانست و 
خاطرنشان کرد: شهرداری قم علاوه بر شبکه های رسانه ای و مجازی تحت 
اختیار شهرداری، در مجموعه استان قم نیز اقدام به نمایش پیام های اطلاع 

رسانی این پویش در مورد اهمیت تزریق واکسن کرونا کرده است.
با  این پویش اطلاع رسانی  پیام های  و  وی تصریح کرد: تمامی محتوا 
هماهنگی و جلب نظر مجموعه دانشگاه علوم پزشکی قم تهیه شده و 
شهرداری قم خود را موظف به تبعیت از این دانشگاه به عنوان فرمانده 

میدان مبارزه با ویروس کرونا در استان قم می داند.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد:

تدوین طرح اجرای خاک ساختاری 
برای کیفی سازی فضای سبز شهری

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم از تدوین طرح 
اجرای خاک ساختاری برای کیفی سازی فضای سبز شهر خبر داد.

به گزارش واحد خبر سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم، پیام 
جوادیان با تاکید بر اینکه با افزایش جمعیت در شهرها و افزایش و توسعه 
مراکز و هسته های متمرکز شهری، توسعه فضای سبز شهری امری ضروری 
است اظهار کرد: در توسعه هسته های متمرکز شهری دو عامل عمده در 
ایجاد  شامل  که  هستند  برخوردار  بالایی  اهمیت  از  مراکز  این  طراحی 
سنگفرش برای پیاده راه و عابرین پیاده و افزایش فضای سبز و سطح سایه 

انداز درختان است.
وی با تاکید بر اینکه ایجاد بستری منطبق بر نیازهای دو عامل ذکر شده، 
یعنی سنگفرش و فضای سبز، امری ضروری است افزود: خاک ساختاری 
بستری مناسب برای توسعه مراکز پر جمعیت شهری بوده که علاوه بر 
ایجاد مقاومت مکانیکی برای ایجاد سنگفرش، بستر مناسبی برای کاشت 
درختان و توسعه فضای سبز و سطح سایه انداز طبیعی در هسته های 

شهری را ارائه می دهد.
کرد:  بیان  قم  شهرداری  سبز  فضای  و  پارک ها  سازمان  مدیرعامل 
بستر  عنوان  به  آن  اجرای  و  آماده سازی خاک ساختاری  دستورالعمل 
سنگفرش و فضای سبز در مراکز شهری در حال تدوین بوده و بعد از نهایی 
شدن و تأیید در کمیته علمی و همچنین کمیته طراحی، اجرایی خواهد 
شد. وی با بیان اینکه اجرای این طرح باعث افزایش چشمگیر کیفیت 
فضای سبز در مراکز شهری، بهبود بهره وری آب و کاهش حداکثری هدر 
رفت آب آبیاری خواهد شد گفت: به این ترتیب با استفاده کمتر از منابع و 

هزینه های کمتر، فضای سبز بهتری را می توان به اجرا در آورد.
 

مدیرکل منابع انسانی شهرداری قم خبرداد:

آغاز واکسیناسیون کارکنان 
شهرداری قم علیه کرونا

ویژه  کرونا  واکسیناسیون  آغاز  از  قم  انسانی شهرداری  منابع  مدیرکل 
کارکنان این شهرداری در مناطق و سازمانهای این شهرداری خبر داد.

سیدعلی بیگدلی اظهار داشت: نیروهای خدوم شهرداری در سازمان ها 
و مناطق مختلف از ابتدای شیوع کرونا همواره در کنار عوامل اجرایی و 
مدافعان سلامت بوده و به ارائه خدمت در بخش های مختلف از جمله 
آرامستانها، حمل و نقل عمومی، آتش نشانی، پسماند و سایر بخش ها 
پرداخته اند. وی افزود: در این راستا و به منظور پیشگیری از ابتلای کارکنان 
شهرداری به کرونا مجوز واکسیناسیون ایشان علیه بیماری کرونا توسط 
دانشگاه علوم پزشکی قم صادر و از چهارم شهریور 1۴00 فرآیند مذکور آغاز 
شد. بیگدلی تصریح کرد: با توجه به هماهنگی صورت گرفته و ارائه اطلاعات 
کارکنان شهرداری به دانشگاه علوم پزشکی تمام کارکنان شهرداری قم در 
بخش های مختلف می توانند با کارت ملی به مرکز واکسیناسیون واقع در 
محل دائمی نمایشگاه های بین المللی مراجعه و نسبت به تزریق واکسن 
اقدام کنند. وی بیان کرد: اجرای طرح واکسیناسیون کارکنان شهرداری 
تا روز یکشنبه هفتم شهریورماه ادامه دارد و در صورت لزوم نیز قابل تمدید 
است. در پایان دکتر بیگدلی از مسئولان دانشگاه علوم پزشکی و سایر 
انجام  منظور  به  محترم  شهردار  حمایت های  ویژه  به  استانی  مسئولان 

واکسیناسیون کارکنان شهرداری قدردانی نمود.
 

مدیرمنطقه سه شهرداری قم خبرداد:

اختصاص یک میلیارد تومانی برای 
ساخت سوله فرهنگی و ورزشی 

برای ساخت سوله  اعتبار  از اختصاص  مدیرمنطقه سه شهرداری قم 
فرهنگی و ورزشی این منطقه خبرداد و گفت: این پروژه تا ۲۲بهمن ماه 

1۴00 افتتاح می شود.
مهرداد روحانی وزیری با اشاره به آخرین وضعیت ساخت سوله فرهنگی 
و ورزشی منطقه سه واقع در شهرک و بوستان امام حسن)ع( اظهار داشت: 
این پروژه در دو مرحله به انجام رسید که فاز نخست قرارداد آن در سال ۹۸ 
منعقد اما با مشکلاتی که در موضوع کرونا و افزایش قیمت ها داشتیم، 
پیمانکار قادر به ادامه پروژه نشد و تا اجرای اسکلت پیش برد که در نهایت با 

هماهنگی معاونت فنی و عمرانی ختم شد.
نیز سال گذشته، ردیف  آن  تکمیل  و  پروژه  ادامه  برای  بیان کرد:  وی 
اعتباری پیش بینی و این پروژه برای سال ۴00 در برنامه قرار گرفت که 
در حال حاضر پیمانکار جدید با قرارداد پنج میلیارد و ۸00 میلیون تومان 

اجرای پروژه را با یک میلیارد تومان پیش پرداخت آغاز کرده است.
روحانی وزیری با بیان اینکه دیوار کشی در حال انجام و سقف سوله نیز 
تکمیل شده است، افزود: نازک کاری، کف سوله و قسمت اداری و سالن 

بدنسازی به همراه سوله تاسیسات آن انجام می شود.

جانشین فرماندهی انتظامی استان قم تاکید کرد:

قم ناامن برای قاچاقچیان مواد مخدر و اراذل و اوباش
جانشین فرماندهی انتظامی استان قم گفت : بیش از ۲۲0 دزد، قاچاقچی مواد مخدر، معتاد متجاهر و 

اراذل و اوباش در طرح رعد ارتقاء امنیت اجتماعی نیروی انتظامی دستگیرشدند.
سرداربهادر اسماعیلی با اعلام این خبر افزود: هفت قاچاقچی، ۲۴ خورده فروش، 1۲۸ معتادمتجاهر، 
۵0 سارق و 1۲ نفراز اراذل واوباش سابقه دار دستگیرشدند. وی تصریح کرد: این عملیات در مدت ۷۲ 
ساعت صورت گرفت و 130 کیلوگرم انواع مواد مخدر، انواع سلاح گرم وسرد، قطعات خودرو وانواع 
گوشی تلفن همراه از متهمین کشف و ضبط شد. جانشین فرماندهی انتظامی استان همچنین به 
کشف انبار احتکار انواع اقلام بهداشتی وخوراکی به ارزش 3۵0 میلیاردریال در هفته گذشته اشاره کرد و 
افزود: شهروندان موارد مشکوک را در تماس با تلفن 110 گزارش دهند. سردار اسماعیلی افزود: سامانه 
110110 هم به صورت پیامکی برای کسانی که نمی توانند صحبت کنند طراحی شده که شهروندان 
می توانند از این مسیر هم موارد مشکوک را به پلیس اطلاع دهند. طرح رعد زیر مجموعه طرح ارتقاء امنیت 

اجتماعی پلیس با همکاری پلیس ها تخصصی نیروی انتظامی تا پایان سال ادامه دارد.
 

رئیس پلیس راهور استان قم :

سفر به قم همچنان ممنوع است
رئیس پلیس راهور استان قم بر اساس تصمیم ستاد ملی مقابله با کرونا تردد به شهرهای قرمز و نارنجی 

همچون قم همچنان ممنوع است.
سرهنگ صدفی با اعلام این خبر گفت: مجوز هایی که از تاریخ ۲۴ مرداد تا ۵ شهریور در کشور صادر 
شده دیگر اعتبار ندارد. وی افزود: از ورود خودروهای غیر بومی از شهرهای قرمز و نارنجی به قم جلوگیری 
خواهد شد و در صورت اصرار مبلغ یک میلیون تومان جریمه خواهند شد.  رئیس پلیس راهور استان 
تصریح کرد: اگر رفت آمد فرد ضروری باشد می تواند نسبت به اخذ مجوز تردد اقدام کند.  وی با اشاره به 
اعتراض برخی شهروندان که جریمه شده اند در حالی که از استان خارج نشده اند گفت: این افراد پلاک 
غیر بومی دارند و سیستم های هوشمند رفت و آمد آن ها را جریمه کرده است.  سرهنگ صدفی از این افراد 
خواست در اسرع وقت نسبت به تعویض پلاک خود اقدام کنند و درصورتی که جریمه شدند پرونده آن ها 

قابلیت بررسی و معرفی به کمیسیون ماده پنج قانون رسیدگی به تخلفات رانندگی را دارد.
 وی تصریح کرد: محدودیت رفت و آمد  شبانه براساس مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا از ساعت ۲۲ تا 3 
بامداد ادامه دارد و توسط دوربین های سطح شهر و ماموران راهنمایی و رانندگی اعمال قانون خواهندشد.

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد:

کشف میلیاردی کالای قاچاق 
فرمانده انتظامی شهرستان از کشف میلیاردی کالای قاچاق در قم خبر داد .

سرهنگ مرادحسین جعفریان در تشریح این خبر اظهار داشت: عوامل گشت فرماندهی انتظامی 
سلفچگان باکنترل خودروهای عبوری به یک دستگاه خودروی ۴0۵ فاقد جفت پلاک برخورد و آن را 
توقیف کردند. وی افزود: در بازرسی از داخل خودرو موصوف مقادیر قابل توجهی کالای قاچاق خارجی 
از جمله ۸ هزار عدد کاپوچینو و 33۶ قوطی کنسرو کشف کردند. فرماندهی انتظامی شهرستان قم  گفت 
برابر اعلام کارشناسان ، ارزش ریالی کالاهای مکشوفه، یک میلیارد و 100میلیون ریال برآورد شده است. 
سرهنگ جعفریان ادامه داد:متهم به همراه پرونده کشف شده برای سیر مراحل به مرجع ذی صلاح 

معرفی شد.

معاون دادستان قم تاکیدکرد:

برخورد با مزاحمین نوامیس و برهم زنندگان امنیت 
معاون دادستان قم گفت: مرحله دوم طرح حافظین قم با هدف برخورد با مزاحمین نوامیس و برهم 

زنندگان امنیت و آسایش مردم در این استان برگزار می شود.
حجت الاسلام ابوالفضل تحریری در این زمینه افزود: در پی شکایات متعدد مردمی به قرارگاه دادستانی 
نسبت به ایجاد مزاحمت خیابانی سرنشینان برخی خودروها در سطح شهر، مرحله اول طرح حافظین با 

همکاری عوامل یگان امداد و کلانتری های فرماندهی انتظامی شهرستان قم اجرا شد.
وی اضافه کرد: در این مرحله از طرح، ۲۸ خودرو توقیف، 1۶نفر بازداشت و از 3۶ نفر تعهد گرفته شد و 

برای این افراد اقدامات اصلاحی صورت گرفت.
وی با اشاره به وضعیت قرمز شهر در موج پنجم کرونا، بیان کرد: از آنجا که ناهنجاری های موجود در 
ساعات منع تردد صورت می گیرد، دستورات لازم از سوی دادستان قم برای اجرای مرحله دوم طرح توسط 

قرارگاه کنترل و کاهش آسیب های اجتماعی دادستانی قم با همکاری عوامل انتظامی صادر شده است.

استاندارقم گفت: وضعیت موج پنجم کرونا درقم درحال تثبیت است و امیدواریم 
یکی ۲ هفته آینده سیر نزولی شروع شود و بتوانیم این موج را مهار کنیم. 

بهرام سرمست روز شنبه در پایان جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا که به صورت ویدیو 
کنفرانس درآن شرکت کرده بود درگفت وگو با خبرنگاران اظهار داشت: مطابق گزارش 
ارائه شده در این جلسه استان های کشور از نظر کرونا به سه دسته تقسیم می شوند، 
برخی از استان ها هنوز به پیک نرسیدند و درحال خیز هستند، شرایط یک سری نیز 

تثبیت شده و تعدادی از استان ها هم سیر نزولی را آغاز کردند.
وی اضافه کرد:  خوشبختانه قم درحال تثبیت است و امیدواریم، یکی ۲ هفته آینده 

سیر نزولی شروع شود و بتوانیم موج پنجم را مهار کنیم.
استاندار قم همچنین با اشاره به وجود 30۶ شهر قرمز، 110 شهر زرد و 3۲ شهر 
و  بیشتر  کنترل های  و  نظارت ها  با  بتوانیم  کرد:  امیدواری  ابراز  کشور  در  نارنجی 

اقناع سازی افکار عمومی زمینه را فراهم کنیم که شاهد بازگشت موج کرونا نباشیم.
وی همچنین یادآور شد: در این جلسه در خصوص چگونگی آغاز سال تحصیلی 
۴01 - ۴00 نیز قرار شد کار کارشناسی بیشتری صورت بگیرد، بنابر این تمهید 

مقدمات نیز لازم است.
سرمست درادامه صحبت های مطرح شده درخصوص واردات و تولید واکسن را 
نیز مورد توجه قرار داد و گفت: مقرر شد، سخنگوی ستاد ملی کرونا این موضوع ها را 
اطلاع رسانی کند، در مورد تجمع ها و صنوف پُرخطر که برخورد و تماس زیادی وجود 

دارد، نیز تاکید بر این شد که نظارت ها تشدید شود.
نبایدهیچ بیماری پشت درِ بیمارستان بماند 

وی با اشاره به تصمیم گرفته  شده در رابطه با تفویض اختیارها به استانداران نیز گفت: 
مصادیق آن را در وزارت کشور مشخص می کنند و در ستاد ملی کرونا نیز به تصویب 
می رسد. استاندار قم در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به اقدام های صورت 
گرفته درسطح این استان در راستای مدیریت و کنترل کرونا بیان داشت: در زمینه 
واکسیناسیون اقدام های خوبی را به عمل آوردیم، هم توسعه مراکز تزریق واکسن را 
در دستور کار داریم، و هم سن واکسیناسیون را نسبت به میانگین کشوری 10 سال 

جوان تر کردیم.
وی در ادامه با اشاره به اهتمام استان در ارتباط با واکسیناسیون گروه های پرُخطر 
افزود: از نظر گسترش مراکز درمانی و مدیریت تخت های بیمارستانی نیز اقدام هایی 
صورت گرفته که این اقدام ها با استقرار بیمارستان تنفسی سیار توسط ارتش در 
محوطه بیمارستان شهید بهشتی تکمیل می شود و تاکید بر این است که مدیریت 
بیمارستان ها کمال دقت و مراقبت را داشته باشند که هیچ بیماری پشت درِ بیمارستان 

نماند و به موقع پذیرش شوند تا بتوانیم، آمار فوتی ها را کاهش دهیم.
استاندار قم همچنین خاطرنشان کرد: درحال حاضر متولدان سال ۶0 و ماقبل آن 

در استان واکسینه می شوند ولی درصدد هستیم، سن تزریق واکسن را کاهش دهیم.
وی شرط بازگشایی مدارس درسال تحصیلی جدید را انجام واکسیناسیون همه افراد 
مرتبط با دانش آموزان اعم از والدین، رانندگان سرویس مدارس و کادر اداری دانست و 
بیان کرد: برغم  پایان یافتن طرح ۲ هفته ای ممنوعیت تردد بین استانی از ساعت ۲۴ 
جمعه شب گذشته، ولی درشهرهایی که قرمز و نارنجی هستند، اِعمال جریمه و قانون 

منع تردد همچنان وجود دارد.

استاندارقم:

موج پنجم کرونا درقم درحال تثبیت است

معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای استان قم گفت: طرح ساماندهی استقرار 
دستفروشان فصلی و رفع تجاوز از حریم جاده ای 
محورهای بخش سلفچگان قم با مشارکت نیروی 

انتظامی استان اجرا می شود.
 اکبر نوروز پور در این خصوص، افزود: با اجرای 
استقرار  محل  ساماندهی  به  نسبت  طرح  این 
و  دکاکین  آوری  جمع  و  فصلی  دستفروشان 

آلاچیق های متجاوز به حریم اقدام می گردد.
که  ای  جاده  موضوعه  قوانین  به  اشاره  با  وی 
رعایت آنها جهت استقرار آلاچیقهای فصلی الزامی 
است، گفت: رعایت فاصله ملحوظ از آکس جاده ) 
متناسب با حریم اعلامی هر محور (  و ایمنی محل 
استقرار در این رابطه باید به صورت کامل رعایت 

شود.

وی اظهار داشت: پس از تعیین محلهای استقرار 
و اعلام اخطار و امهال به دستفروشان فاقد مجوز ، 
طی اقدامی هماهنگ با عوامل انتظامی ، نسبت 
به ساماندهی و رفع تجاوز از حریم جاده ای استان 

اقدام شده است.
معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل ونقل 
جاده ای استان قم با اشاره به اجرای این طرح 
در سطح  راههای بخش سلفچگان شامل بزرگراه 
و  دلیجان   – سلفچگان  بزرگراه   ، سلفچگان   – قم 
بزرگراه سلفچگان –راهجرد، گفت: تاکنون دهها 
دکه و آلاچیق فاقد مجوزاز سطح راهها جمع آوری 
و نسبت به ساماندهی تعدادی دیگری اقدام شده 

است.
وی یادآور شد: این طرح به طور مستمر و طی 
بازه زمانی نامحدودی به منظور رفع تجاوز از حرایم 

تمامی  درسطح  تردد  ایمنی  ضریب  افزایش  و 
راههای برونشهری استان اجرا می شود.

وی با تاکید مجدد بر استمرار روند اجرایی طرح 
عنوان کرد: به دلیل تعدد دستفروشان فاقد مجوز 
در محورهای بخش سلفچگان تمرکز براجرای طرح 

در این محور بیشتر است.
معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای استان قم با بیان اینکه اداره کل متبوع 
نسبت به تعیین و تسطیح محل استقرار دکاکین و 
آلاچیق های فصلی درسطح راههای استان اقدام 
کرده است، اظهار داشت: از تمامی افراد محلی که 
درسطح راههای استان اقدام به دستفروشی می 
نمایند درخواست می گردد جهت تعیین محل 
استقرار دکه خود به ادارات شهرستان اعلامی این 

اداره کل مراجعه نمایند.

معاون  اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم :

طرح ساماندهی و رفع تجاوز از حریم جاده ای اجرا می شود


